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CONSTANCE A. MORELLA, MARYLAND
CHRISTOPHER SHAYS, CONNECTICUT
STEVEN SCHIFF, NEW MEXICO
ILEANA ROS-LEHTINEN, FLORIDA
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JOHN L. MICA, FLORIDA

PETER BLUTE, MASSACHUSETTS
THOMAS M. DAVIS, VIRGINIA

DAVID M. MCINTOSH, INDIANA

JON D. FOX, PENNSYLVANIA

RANDY TATE, WASHINGTON

DICK CHRYSLER, MICHIGAN

GIL GUTKNECHT, MINNESOTA

MARK E. SOUDER, INDIANA

WILLIAM J. MARTINI, NEW JERSEY
JOE SCARBOROUGH, FLORIDA

JOHN SHADEGG, ARIZONA

MICHAEL PATRICK FLANAGAN, ILLINOIS
CHARLES F. BASS, NEW HAMPSHIRE
STEVE C. LATOURETTE, OHIO

MARSHALL "MARK" SANFORD, SOUTH CAROLINA

ROBERT L. EHRLICH, JR., MARYLAND

Mr. John Bates

ONE HUNDRED FOURTH CONGRESS

Congress of the United States

1Houge of Representatibes

COMMITTEE ON GOVERNMENT REFORM AND OVERSIGHT
2157 RAYBURN House OFFICE BUILDING
WAsHINGTON, DC 20515-6143

September 20, 1995

Office of the Special Counsel
1001 Pennsylvania Avenue, NW, #490-N

Washington, DC 20004

Dear Mr. Bates:

CARDISS COLLINS, ILLINOIS
RANKING MINORITY MEMBER
HENRY A. WAXMAN, CALIFORNIA
TOM LANTOS, CALIFORNIA
ROBERT E. WISE, JR., WEST VIRGINIA
MAJOR R. OWENS, NEW YORK
EDOLPHUS TOWNS, NEW YORK
JOHN M. SPRATT, JR., SOUTH CAROLINA
LOUISE MCINTOSH SLAUGHTER, NEW YORK
PAUL E. KANJORSKI, PENNSYLVANIA
GARY A. CONDIT, CALIFORNIA
COLLIN C. PETERSON, MINNESOTA
KAREN L. THURMAN, FLORIDA
CAROLYN B. MALONEY, NEW YORK
THOMAS M. BARRETT, WISCONSIN
GENE TAYLOR, MISSISSIPPI
BARBARA-ROSE COLLINS, MICHIGAN
ELEANOR HOLMES NORTON, DC
JAMES P. MORAN, VIRGINIA
GENE GREEN, TEXAS
CARRIE P. MEEK, FLORIDA
FRANK MASCARA, PENNSYLVANIA
CHAKA FATTAH, PENNSYLVANIA
BILL K. BREWSTER, OKLAHOMA

BERNARD SANDERS, VERMONT
INDEPENDENT

MAJORITY—(202) 225-5074
MINORITY—(202) 225-5051

This is a follow-up to my letter to you dated September 14. In that letter, I endeavored to provide
directly, or through reference to other individuals, articles, and reports, all of the information in my
possession on the death of White House Deputy Counsel Vincent Foster. At this time I would like to

supplement that letter.

I would like to call to your attention a report prepared by two private investigators, Vincent Scalice
and Fred Santucci, on behalf of the Western Journalism Center. This report includes, inter alia, that the gun
had “likely been staged” or placed in Foster’s hand after death. I am enclosing a copy of that report for your

use.

Second, I want to specifically bring to your attention the controversy about whether all the
photographs taken in connection to this matter have been produced, and recommend that this issue be

carefully reviewed.

Further, I am enclosing another set of artic
particularly point out that individuals identified

les-whichT-be
./ P Sl N
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=

findings. I recommend those people be intervie
—— ——— - ———

ieve originate from the Internet, and
e quoted as disputing the official

Finally, I respectfully reiterate that because of the high profile of this case, I and many of my House
colleagues strongly desire to see the Office of Special Counsel and Grand Jury conduct the broadest possible

Again, thank you for allowing me to provide this information and suggestions. Please be assured of
any cooperation I can provide to your office.

Enclosure

Sincerely,

JT— Jibyy
Steven Schiff
Vice Chairman
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Congress of the United States
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COMMITTEE ON GOVERNMENT REFORM AND OVERSIGHT
2157 RAYBURN House OFFICE BUILDING
WASHINGTON, DC 20515-6143

September 15, 1995

Office of the Special Counsel
1001 Pennsylvania Avenue, N.W., #490-N
Washington, D.C. 20004

Dear Mr. Bates:

CARDISS COLLINS, ILLINOIS
RANKING MINORITY MEMBER
HENRY A. WAXMAN, CALIFORNIA
TOM LANTOS, CALIFORNIA
ROBERT E. WISE, JR., WEST VIRGINIA
MAJOR R. OWENS, NEW YORK
EDOLPHUS TOWNS, NEW YORK
JOHN M. SPRATT, JR., SOUTH CAROLINA
LOUISE McCINTOSH SLAUGHTER, NEW YORK
PAUL E. KANJORSKI, PENNSYLVANIA
GARY A. CONDIT, CALIFORNIA
COLLIN C. PETERSON, MINNESOTA
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THOMAS M. BARRETT, WISCONSIN
GENE TAYLOR, MISSISSIPPI
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ELEANOR HOLMES NORTON, DC
JAMES P. MORAN, VIRGINIA
GENE GREEN, TEXAS
CARRIE P. MEEK, FLORIDA
FRANK MASCARA, PENNSYLVANIA
CHAKA FATTAH, PENNSYLVANIA
BILL K. BREWSTER, OKLAHOMA

BERNARD SANDERS, VERMONT
INDEPENDENT

MAJORITY—(202) 225-5074
MINORITY—(202) 225-5051

Thank you for taking time to discuss with me your ongoing investigation into the death of
White House Deputy Counsel Vincent Foster. While I understand your inability to discuss this
investigation in detail, I do appreciate your willingness to discuss our concerns about lingering
questions regarding Mr. Foster’s death.

As we discussed, I am enclosing a list of potential witnesses and unanswered questions that
have come to my attention. Undoubtedly, this list includes many names already known to you because
I have tried to be as exhaustive as possible. Also enclosed are several recent articles I found on the
Internet concerning the death of Vincent Foster, which I recommend you review for additional

witnesses and/or issues.

In view of the case’s high profile, a number of theories alternate to the official reports have
arisen. I believe that those who proffer such theories should be interviewed to determine if they have
any evidence or names of witnesses relevant to this case. Any conclusions the grand jury draws will be
criticized unless the grand jury has the opportunity to hear from everyone. I therefore suggest that you
interview the two reporters, Ambrose Evans-Pritchard and Christopher Ruddy, who have written
extensively on Foster conspiracy theories. In addition, you may want to review materials being
circulated by the Western Journalism Center and Reed Irvine at Accuracy in Media.

Again, thank you for your attention to this matter. IfI can be of any assistance to your office,
please do not hesitate to contact me.

Sincerely,
7! rosas) Cpg
Steven Schiff

Vice Chairman

Enclosures
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ENCLOSURE

Potential Witnesses J oo

Co-Workers / ,'
President Clinton / !
Hillary Clinton y
Margaret Williams, Chief of Staff, Mrs. Clinton o/
Thomas “Mack” McLarty, Ex Chief of Staff 2
Roy Neel, Former Deputy Chief of Staff /.
John Podesta, Assistant to President '
George Stephanopoulos, Asst. to President ’ /
Bruce Lindsey, Assistant to President
Ricki Seidman, Assistant to President / ;
Marsha Scott, Deputy Assistant

Charles Burton, Deputy Assistant /
Bernard Nussbaum, Former General Counsel '
Linda Tripp, Nussbaum’s Executive Assistant / /
Stephen Neuwirth, Associate Counsel / /
Clifford Sloan, Associate Counsel ' ¢
William Kennedy, Associate Counsel
Craig Livingstone, Asst. To General Counsel / /
Beth Nolan, Associate Counsel / /
Deborah Gorham, Foster’s Executive Assistant - '
Thomas Castleton, Counsel Office Employee

Friends/Family /
Elizabeth Foster, Wife ;
Vincent, Laura, and John Foster, Chlldre;{ /
Sheila Anthony, Sister / /
Beryl Anthony, Brother-in-law U '
Sharon Bowman, Sister --identified Foster’s gun
Webster Hubbell, Assistant AG/clqée friend
/ 1
Law Enforcement/ Medical Pcln"sonnel ,/
Officer Cheryl Brann, Park Police Investigatér

Officer John Rolla, Park Police Investigator at the scene

Todd Stacey Hall, Fairfax County EMS Technician--first medical personnel at scene

George Gonzales, Fairfax County EMS Technician--first medical personnel at scene

Richard Arthur, Fairfax County EMS Technician

Richard Pisani, Fairfax County EMS Technician

Dr. Donald R. Holt, Fairfax County Medical Examiner at the scene

Dr. Julian Orenstein, Emergency Room Physician who officially pronounced Foster dead

Dr. James Beyer, Deputy Chief Medical Examiner for Northern Virginia District--performed autopsy
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Miscellaneous v
Dr. Larry Watkins-- Foster Fantily physician in Little Rock--prescribed anti-depressants for Foster
James Lyons--Attorney Foster contacted about representing him in possible Travel Office hearings
Confidential Witness “CW”--first person to find Foster’s body.
Helen Dick.ey,/White House aide

Arkansas State Trooper
Ambrose Evans-Pritchard, Reporter
Christopher Ruddy, Reporter
Western Journalism Center

Reed Irvine, Accuracy in Media

Outstanding Questions

Identity of blond hair found on Mr. Foster’s body
Identity of carpet fibers found on Mr. Foster’s body.
Location of spent bullet, bone fragments and blood.
Lack of soil found on Mr. Foster’s shoes.
Correct location of Mr. Foster’s body.
Did the White House staff have an apartment to use as a “safe house?”
Reports regarding plants around Mr. Foster’s body.
Why was gun still in Mr. Foster’s hand?
Was it possible for Mr. Foster to have a handgun in his possession at the
White House without detection?
10. Was there any other signs of trauma to Mr. Foster’s body other than
the gun wound?
il What was the number of vehicles at Fort Marcy Park at the time Mr. Foster’s
body was found?

SO ol IRl s SN

12, Was a brief case found in Mr. Foster’s car?

13, Would Mr. Foster have had knowledge of Fort Marcy Park before the day
of his death?

14. Did Fort Marcy Park have an entrance which would have allowed persons

access to Mr. Foster’s body out of the view of the general public?
1S Was Foster working for the National Security Agency and was he blackmailed
by the Israelis over a secret Swiss bank account?

16. Were their Foster connections to reports of cocaine trafficing through the Mena
Airport in Arkansas?
1. Foster’s ties to a “massive stock manipulation swindle with the Stephens family.”

FOIA #56806 (URTS 16304) Docld: 70105038 Page 5



POV e

= 5

oy

X-Matler: AR Mad 3 X (SPRY ing)

1
l\l

stions
3 GMT

this 1% a san ; ie ol 4 niessage

found i;z a newsgroupd .ihe name ofthe
group is belus. Thought vou'd 1
=

.7

I alt politics.usa, cardini@ship.net (Richard Clark) wrote:
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I”neﬂ, foliows a fist of suspicicus events. observations. and circumstance

“aken from the 2,726 ‘)dgc,s ui the 1994 Senatc Hearings and Report
\'omrne'-‘ that cover the I Vince Foster. To find out how
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=301} 864-6882. Pay only fov shupping, fax, and copying costs.

1. No fingerprints on the gun.
>2. No proot that it was his gun.
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the scene, vet part of the victim's
7 ng, according fo the Fiske report.
sanished with no e»\pksf ation. {Was it {o conceal the fact that

h(n L\t b3 .;\}I;th ;nl” f ‘,}

ad other head nures beside

gt
~13. Dr. Beyer, the examin ;:_z physictan, has a history of mistaking
oes

homicide for suicide. In some instances he stated X-ravs had been taken;
i other mstances he stated they had not. Wiy the inconsistency?

nghv t .38 caliber bullet. Dy, Haut's statement fo the FBl was
that the ﬁ?{n h@‘e was very small. In contradiction, the T'iske
report says D1 Haut's observation was that the exil-hole was very

+14. According to some reporis, Foster's head wound not consistent with &
elo

large.

=15, No fingerprinis were found on the tom-u;) "'&:.mcide" nefe, but a palm

= print was. How can you fear up api ‘a i 3
hingerprints on i, even when the pape
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= clear palm print?! (No defermination was made that it was Foster's palm
print.)

=16, A wound was seen on Foster's neck by paramedics. One described it as 2

1
=17 Dr Haut & paramedies =aid they viewed the body in a location that is

.
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200 {eet trasn the sile Oﬂh,mig‘- gi\:.‘xu ihed,
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been removed f 0om rhc pd}k

>19. In his report, one paramedic listed the death as 2 homicide.

>20, ‘\Twnm ous havc anri car pr:! f nt:1< cmmre iFoster's ¢ mfh'no ﬂni hi*

on the di iver's se 'zt_w as surely thez € vyou}d have hwn iou 1, hud he
actually driven himself to Fort Marcy Park
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~21. Whereabouts of victim in hours nE:IO' ¢ death remains a myslery.
=22 'The list of items in hig "suicide note uu!d ST ha\’ﬁ been some

reflection of his ;:,aus fo resign his White House posit :
wife said fie was serionsiy thinking of doing.

=23, Only two bullets inthe gun. No matching bullets were to be foiind in his
hoine or car,

24, The victing planned o give his visiting sister a four of the Winte
> House the next day.
=25, The victim's friend and atiomey, Jim Lyens, was coming from
' Iumrlx to meet with him the next day.
26. Foster had a full lunch before leaving to edly) kill himself. He

was yovialand toid his stafl he wouid be or_c’k iater 1n the day.
i spife aof 'm exbaustive search, no bullet was eve found which matched
the cartridge in the revolver that was reportedly found at the scene.
=28, The attitude of the body was not consistent with suicide. It was laid
out stratght, with arms neatly at his side.
#29. No one heard the shot. Few peopie m the surrounding area were even
asked. The ClU‘SC‘t house, which was under construction at the time,
was only 400 f. away
~34. The FBl wa kcpt uut. of the initial invcsiig‘-‘ 'on
=31, The lead mvestigator assigned 1o go to the body site was perfoming
hig first e:srm"mg"n':-'«*r;!lig;!icm_ A
=32 Victimr's appointment book was never found.
=33 Victim had been muking x;ve;‘”'ah Ctpsio
¢ back the next) which his wite didn't know
= arethat be had a Swiss bank dCLGMﬂ' which had h:e; nivsferionsly
= emptied of $2.7 million a weck before he died. His last planned irip
to Switzerland fiad, Tor reasons iu‘v«' IO been canceled
- Foster had, until coming to Washington, been enpioved as a
$300,000 a vear 11 i Washington was not ,:u Y
e I*’npr(\; Siv &
chronically
awerdrawu checi-’ino a%‘ouni’

S R |

before his death he had ¢

\ mm s widow was not m*erww'»(. for ten day aftcr ..he ded h.
Apparently she was ‘:hr-wn a gun, silver in cator, that was identified
as the weapon used. She said it looked like the "silver-colored

-

2

revolver
} secn at honie. The ABC photo verv clearly shows

she had previousi
a“-iaf‘k gun in Foster's hand.

~37. No proof that gun found with victim {ired the {atal shot.

>38. Pnoi.m and reporis 11 the possession of the Park Police and FBi are

= being kept from public view. (Just like the Zapruder {ilm in 1963

o1
\./
~ £
110

39 The Fiske Report contains numercus factual errors regarding time and
> geography al crime scene. It reports a large pool of blood under
Foster's
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> nofc¢ o slent wilh evewitness acconnts of the scene,
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X-POP3-Repl mudrhudd@thelair

Return-Path: ithudd@cris.com

Received: from deathstar.cris.com (deathstar-fddi.cris.com [199.3.12.171]) by thelair.zynet.com (8.6.11/
ynet.com™>; Sun, 16 Jul 1995 20:05:52 -0600

Received: from [] by deathstar.cris.com [1-800-745-CRIS (voice)]

Resent-Message-Id: <199507170203. WAA23446@deathstar.cris.com>

Sender: <ifhudd@cris.com>

Resent-from: "L F. Huddleston"” <ifhudd@ecris.com>

Resent-to: mudrhudd@zynet.com, "Montie L> Dickey” <mdickey@xmission.com>

Resent-date: Sun, 16 Jul 1995 20:49:37 +0000

Received: from dolphin.gulf.net by deathstar.cris.com [1-800-745-CRIS (voice)]

Errors-To: wweekly@dolphin.gulf net

Received: from localhost (mailer@localhost) by dolphin.gulf.net (8.6.4/A/UX 3.1) id RAA00273 for wv
Date: Sun, 16 Jul 1995 17:11:27 -0500

Message-Id: <199507162211. RAA00273@dolphin.gulf net>

From: Washington Weekly <wweekly@dolphin.gulf net>

Subject: Washington Post Accused of Fabricating Froni Page Story

Apparently-To: wwlist@dolphin.gulf net

X-PMFLAGS: 33554560

WASHINGTON POST ACCUSED OF FABRICATING FRONT PAGE STORY
To Whom Does it owe its Allegiance?
Editorial

On July 4, the Washington Post ran a front page story
dismissing questions about the death of Vince Foster as fantasies
of right-wing conspiracists.

In the process, Susan Schmidt advanced a conspiracy theory of
her own: that "conservative multimillionaire” (can you get more
evil?) Richard Scaife is behind several of these conspiracy
theorists.

But Ambrose Evans-Pritchard of the London Telegraph, who was
one of the targets of Susan Schmidt's hit piece, has shown that
she went so far as to use active disinformation to dismiss the
credibility of the Vince Foster investigative reports.

In the July 9 issue of The Sunday Telegraph, he responds
thusly to Susan Schmidt's piece:

"Last week's article in The Post insinuated that The Sunday
Telegraph had fabricated a story about clandestine trips to
Switzerland by Vince Foster [described in the May 29 issue of the

FOIA #56806 (URTS 16304) Docld: 70105038 Page 12



Washington Weekly]. The Author, Susan Schmidt, The Post's full-
time reporter on Whitewater, said sources 'with access to
Foster's American Express receipts say they show no purchase of
airline tickets to Switzerland.'

But when confronted, she admitted that her sources did not in
fact have access to information (which The Sunday Telegraph did
have) about the two flights Mr. Foster made to Geneva in 1991 and
1992. Furthermore, she had no credit-card numbers and did not
know which of Mr. Foster's American Express cards may have been
involved. Nor did she have any records from the airlines. "These
records are closely guarded,’ she said, by way of explanation.

The only information she had, it turns out, referred to a
single purchase in July 1993 conducted through the White House
travel office. We would surmise that her 'sources' (plural) are
in the Clinton White House."

"Is the newspaper that broke Watergate now, intentionally or
not, aiding and abetting a cover-up a generation later?"

Had The Washington Post had a record of honest reporting, it
might have been able to recover from this example of dishonest
Journalism by firing Susan Schmidt. But this is only the latest
in a string of fabrications, omissions and outright propaganda
spread by this "newspaper."”

All newspapers and magazines, including the Washington
Weekly, make honest mistakes from time to time. But few reporters
find it necessary to use outright fabrications and lies to make a
point. In fact, Ambrose Evans Pritchard seems to have a very
good case for a libel suit against the Washington Post.
Deliberate lies are highly prosecutable.

The former Soviet newspaper "Pravda” existed to control the
information that was available to the public, and to provide spin
on events that could tumn into a scandal for the government. Can
anyone say that The Washington Post is any different in that
regard? What has our political system come to, when the
mainstream news media is trying to protect the president from
scandal?

The story by Susan Schmidt follows a modus operandi that has
been chronicled by the Washington Weekly over the last year.
Whenever damaging allegations are raised against the president, a
mainstream reporter attacks the credibility and motives of either
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the person bringing the charges or the reporter bringing the
news. Subsequently, all other mainstream reporters can go on talk
shows and TV and say that "I believe those charges have been
thoroughly discredited."”

Past examples of this insidious tactic include Harper's
Magazine's attack on Jeff Gerth, author of the first stories
on Whitewater, Time Magazine's attack on Terry Reed, author of
the first detailed account of the Mena scandal, CNN's attack on
the same Terry Reed, Newsweek's attack on Paula Corbin Jones and
The Wall Street Joumal's attack on Cris Ruddy, investigative
reporter on the death of Vince Foster.

Next in line to receive this treatment is State Trooper 1.D.
Brown. He has now gone public with his allegations that Clinton
took drug money. That means that the only option left to silence
him is to discredit him. Which reporter is going to accuse him of
being a child molester, of having escaped from a mental
institution, or discredit him as a "right winger?" Watch the
entrance to the White House for clues.

Copyright (c) 1995 The Washington Weekly (http://www federal.com)
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Congress of the Anited States

Houge of Repregentatives

COMMITTEE ON GOVERNMENT REFORM AND OVERSIGHT
2157 RAYBURN House OFFICE BUILDING

WASHINGTON, DC 20515-6143

November 3, 1995

Office of the Special Counsel
1001 Pennsylvania Avenue, N.W., #490-N
Washington, D.C. 20004

Dear Mr. Bates:

CARDISS COLLINS, ILLINOIS
RANKING MINORITY MEMBER
HENRY A. WAXMAN, CALIFORNIA
TOM LANTOS, CALIFORNIA
ROBERT E. WISE, JR., WEST VIRGINIA
MAJOR R. OWENS, NEW YORK
EDOLPHUS TOWNS, NEW YORK
JOHN M. SPRATT, JR., SOUTH CAROLINA
LOUISE MCINTOSH SLAUGHTER, NEW YORK
PAUL E. KANJORSKI, PENNSYLVANIA
GARY A. CONDIT, CALIFORNIA
COLLIN C. PETERSON, MINNESOTA
KAREN L. THURMAN, FLORIDA
CAROLYN B. MALONEY, NEW YORK
THOMAS M. BARRETT, WISCONSIN
GENE TAYLOR, MISSISSIPPI
BARBARA-ROSE COLLINS, MICHIGAN
ELEANOR HOLMES NORTON, DC
JAMES P. MORAN, VIRGINIA
GENE GREEN, TEXAS
CARRIE P. MEEK, FLORIDA
CHAKA FATTAH, PENNSYLVANIA
BILL K. BREWSTER, OKLAHOMA
TIM HOLDEN, PENNSYLVANIA

BERNARD SANDERS, VERMONT
INDEPENDENT

MAJORITY—(202) 225-5074
MINORITY—(202) 225-5051

During a recent meeting with Accuracy in Media’s Chairman Reed Irvine, I invited Mr.
Irvine to submit to me a list of the most serious, unresolved questions in his view relating to the
death of White House aide Vincent Foster. As you probably know, Mr. Irvine has been a leader
among those individuals and groups raising questions about the investigation into Mr. Foster’s
death. I am providing you a copy of his letter and I would encourage your office is address each
question specifically in any report released on this matter.

I have appreciated your cooperation in hearing my concerns.

Enclosure

Sincerely,

Sl Sehuty-
Steven Schiff
Vice Chairman
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Reed Irvine

A CY l N ME D IA, l N C. Chairman of the Board

4455 Conneclicut Avenue, N.W, + Suite 330 - Washington, D.C. 20003
Phone: (202) 364-4401 - Fax: (202) 364-4098

November 3, 1995

The Honorable Steven H. Schiff
U.S. House of Representatives
2404 Rayburn Building
Washington, DC 20515-3101

Dear Stever -

As you requested at the conclusion of our meeting on October 18, I am submitting a list of
steps which should be taken to help find the answers to the many important questions that have not
been satisfactorily answered concerning the death of Vincent W. Foster, Jr.

1. Exhume Foster's body and have a proper autopsy conducted by qualified medical -
examiners of unquestioned integrity with no previous involvement in the case.

Why: Any finding based on the autopsy conducted by Dr. James Beyer is suspect. His lying
about the X-rays has aroused suspicion that nothing less than a new autopsy can allay. Even if the
X-rays Beyer said he took and then denied taking were found, it would still be necessary to check to
see if there was a wound on the right side of Foster's neck as reported by emergency medical
technician Richard Arthur and as observed by Miquel Rodriguez in one of the enhanced crime scene
photos he had made. Beyer's record in the Tim Easley and Tommy Burkett cases in which he
overlooked injuries not consistent with his findings of suicide does not inspire confidence.

2. Try to determine the nature of the "bind" that Dr. Robert Hedaya says Foster's
sister, Sheila Anthony, told him on July 135 her brother was in. This must have involved
knowledge of or involvement in something far more serious than Travelgate to have led Foster to kill
nimself or someone else to kill him. Start by calling Sheila Anthony and Marcia.Scott before the grand
jury. Foster had a lengthy conversation with Scott the day before he died, but she claimed she
couldn't remember what they talked about. A likely story!

3. Obtain the times of the following phone calls: (1) All calls from the White House to
the governor's mansion in Arkansas on July 20, 1993 after 5:00 p.m. eastern time. (2) All calls
made to and from the Air Force plane carrying Mrs, Clinton from California (e Liitle Rock.
(3) Al calls made to and from Murs, Clinton's mother's home on July 20 after Mrs. Clinton
arrived there. (4) The call made from Fort Marcy Park to Lt. Danny Walter of the
Presidential Protection Division of the Secret Service at 202-395-4366. (5) Ail other Park
Palice calls to the Secret Service on the afternoon and night of July 20 and =il calls made by
U.S. Park Police Lt. Patrick Gavin.

Why: David Watkins testified before Sen. D'Amato’s committee that at 10:30 p.m. on July
20, 1993, the Park Police had been in touch with the Secret Service about Foster's death "for some
five hours." Helen Dickey reportedly called the governor's mansion in Little Rock to report Foster's

death as early as 5:30 p.m. and no later than 8:00 p.m. eastern time. If that cell was made before
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it was before the police found the body. If it was made before 6:30 p.m., it was before the body had
been identified. Ifit was made before 8:00 p.m., it was before the White House says it was notified.

4. Try to ascertain Foster's whereabouts on the afternoon of July 20 by (a) trying to
determine the origin of the carpet fibers and blond hair on Foster's clothing, (b) checking the
rumors that a house or apartment was rented to some of the senior administration officials
from Arkansas, including Foster, or made available to them by the Secret Scrvice for their
private use, and (c) locating his pocket address book and whatever he used to keep track of his
appointments.

Why: The records and testimony so far made public do not show that any effort was made to
check out any of these possible clues. There is no mention of anything like a daytimer, desk calendar-
or address book being recovered. There was a rumor that Foster's body was moved from a “safe
house" that caused a dip in the stock market, but the Fiske report did not include this among the ten
questions it tried to answer. The failure of the Fiske investigation to deal with the carpet and other

fibers, the blond hair and the semen the FBI lab found in Foster's shorts is one of its greatest
weaknesses.

5. Find out what the NSA binders that Foster had his secretary put in the office safe
contained, why Foster had them and what became of them.

Why: Persons who held Foster's position in previous administrations have tcld me the only
justification for Foster having such material would be if he were working on something like a
reorganization of the intelligence agencies. Deborah Gorham's description of Foster's work suggests
no reason for him to have NSA documents.

6. Investigate the investigators to determine the following: (a) Who made the decision
to leave the investigation to the Park Police? (b) Do the Park Police handwritten rotes of their
interviews with witnesses who saw men behaving suspiciously in the Fort Marcy parking lot
shortly before Foster's body was found conform to their misleading typed reports of these
interviews? (c) Do the FBT handwritten notes of their interviews with Patrick Xnowliton
conform to the false statement in their typed report that Knowlton would not be able to
identify the man he saw behaving suspiciously in the Fort Marcy parkinglet75 minutes before
Foster's body was found? (d) Why have witnesses with no incentive to lie, such as Patrick
Knowlton, been subjected to inappropriate treatment while those whose statements are suspect
have been treated very gently? (e) Was the spoilage of all 35 mm. crime scene photos and the
loss of most of the back-up Polaroids purely accidental? (f) Can the techniciais who assisted
Dr. Beyer with the autopsy cast any light on whether or not X-rays were taken and why Beyer
lied to explain why none existed?

Why: It is imperative that we find out if what have been interpreted as blunders in the
previous investigations are innocent mistakes or deliberate efforts to conceal and deceive.

Réeed Irvine
Chairman
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MAJORITY—(202) 225-5074
MINORITY—(202) 225-5051

Office of the Special Counsel
1001 Pennsylvania Avenue, N.W., #490-N

Washington, D.C

Dear Mr. Bates:

. 20004

I am enclosing for your review materials relevant to your investigation into the death of
White House aide Vincent Foster. In addition to materials obtained from the Internet, the
enclosed packet includes a letter I received from Gary W. Aldrich, a former FBI Special Agent
assigned to conduct background checks on members of the White House staff. According to Mr.
Aldrich, he conducted the background check on Mr. Foster and has material he believes to be
relevant to your investigation.

- As always, thank you for your cooperation. I appreciate your thorough review of the
facts surrounding this serious matter.

Enclosures

Sincerely,
S=_ 57,

Steven Schiff
Vice Chairman
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September 18, 1995

The Honorable Steven H. Schiff
United States House of Representatives
2404 Rayburn HOB

Washington, D.C. 20515

Dear Congressman Schiff,

In the September 16, 1995 issue of the Washington Times there was an article that -
says you are looking into some of the issues related to the death of Vince Foster.

My name is Gary Aldrich, and I have enclosed a business card and a copy of my
resume. I have retired from the FBI after 25 years as a Special Agent. I was honored to have
an assignment in the White House from July 4, 1990 to June 2, 1995. My primary mission was
to investigate the White House staff with respect to character issues so as to permit permanent
access to the complex and a clearance to access national security data. This process, which is
identical to the process that screens presidential appointments confirmed by the U.S. Senate and
our own FBI employees is called the Special Inquiry, or SPIN.

I have been somewhat surprised that I and my FBI agent partner Dennis, who is
still working at the White House have never been interviewed in any formal way with regard to
Foster's death, or any other aspect of the White House operation. But since I have retired I
thought it prudent and fair to alert you and your staff to the following:

I was the case agent assigned to interview Vince Foster about his character so that
he could obtain access to the White House and to Top Secret and above data. The investigation
was to serve three purposes: 1. Establish that Foster was suitable for federal employment. 2.
That Foster was not a security risk to others, the White House Complex, or to himself. and 3.
that Foster could be allowed access to the Nation's most critical and secret data.

I believe that I have substantive information that would assist in your inquiry, and
I am willing to meet with you at your earliest convenience. Good luck in your endeavor.

Yours trul_y,
/ ' Sccurity B
s il i
Gary W. Aldrich
12604 Heritage Farm Lane GARY W. ALDRI
. C
Herndon, Va. 22071 Investigator - Wrz’terH

(703) 391-7692 @
703-391-7692
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Congress of the United States

IHouge of Repregentatives

COMMITTEE ON GOVERNMENT REFORM AND OVERSIGHT
2157 RayBURN Houske OFfFFICE BUILDING

WASHINGTON, DC 20515-6143

October 18, 1995

Office of the Special Counsel
1001 Pennsylvania Avenue, N.W., #490-N

Washington, D.C.

Dear Mr. Bates:

20004

CARDISS COLLINS, ILLINOIS
RANKING MINORITY MEMBER
HENRY A. WAXMAN, CALIFORNIA
TOM LANTOS, CALIFORNIA
ROBERT E. WISE, JR., WEST VIRGINIA
MAJOR R. OWENS, NEW YORK
EDOLPHUS TOWNS, NEW YORK
JOHN M. SPRATT, JR., SOUTH CAROLINA
LOUISE MCINTOSH SLAUGHTER, NEW YORK
PAUL E. KANJORSKI, PENNSYLVANIA
GARY A. CONDIT, CALIFORNIA
COLLIN C. PETERSON, MINNESOTA
KAREN L. THURMAN, FLORIDA
CAROLYN B. MALONEY, NEW YORK
THOMAS M. BARRETT, WISCONSIN
GENE TAYLOR, MISSISSIPPI
BARBARA-ROSE COLLINS, MICHIGAN
ELEANOR HOLMES NORTON, DC
JAMES P. MORAN, VIRGINIA
GENE GREEN, TEXAS
CARRIE P. MEEK, FLORIDA
CHAKA FATTAH, PENNSYLVANIA
BILL K. BREWSTER, OKLAHOMA
TIM HOLDEN, PENNSYLVANIA

BERNARD SANDERS, VERMONT
INDEPENDENT

MAJORITY—(202) 225-5074
MINORITY——{202) 225-5051

I am enclosing for your review material relevant to your investigation into the death of
White House aide Vincent Foster. This material was recently sent to me by Joseph Farah,
Executive Director of the Western Journalism Center.

Thanks again for your cooperation. I appreciate your thorough review of the facts

surrounding this serious matter. =
Sincerely,
_& -Ze///;/
Steven Schiff
Vice Chairman
Enclosures
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Western Journalism Center

October 11, 1995

Rep. Steven H. Schiff

U.S. House of Representatives
2404 Rayburn House Office Bldg.
Washington, D.C. 20515

Dear Rep. Schiff:

With respect to your review of documents in the death
of Vincent W. Foster, I am sending you a collection of
reports my organization has prepared on this matter.
The Western Journalism Center is the only national news
organization supporting a full-time investigation of
Foster's suspicious death. Please keep us abreast of
your progress and let us know if we can be of help.

Sincerely,

Joseph Farah
xecuti Director

JF:cg

enclosures

P.O.Box 2450 * Fair OhRYACA5ESAHA YFRIELIEBMH ) DEAIE) 86283088 PFae &B16) 852-6302



INDEPENDENT REPORT

in RE:

-~

- &

The Death of Vincent W. Foster, Jr.

Prepared for: Western Journalism Center
April 27, 1995
By: Vincent J. Scalice Associates

Forensic Control Systems
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Report Prepared by
Vincent Scalice, S.C.8.A.
Forensic Control Systems
107 Cedarview Avenue
Staten Island, NY 10306

for

western Journalism Center
P.O. Box 2450
’Fair Oaks, CA 95628

RE: Confidential Investigation
Crime Scene Reconstruction
Vincent W. Foster Jr. (Deceased)

Case No. 2014/95 ’ T &

At your request, a Confidential Investigation was carried out by

this office in regard to the circumstancés involved in the death

of Deputy White House Counsel, Vincent W. Foster Jr., whose body

was reported to have been found within the confines of Fort Marcy
Park, Fairfax County, Virginia, during the early evening hours of
Tuesday, July 20, 1993. The following is a detailed report of the
results of our investigation.

CRIME SCENE RECONSTRUCTION SEQUENCE

On Saturday, March 4, 1995, at approximately 2:00 p.m., our
operatives, Vincent J. Scalice, S.C.S8.A., Foremsic Consultant,
Richard Saferstein, PhD., Criminalist, and Fred Santucci,
Forensic Photographer, arrived at the parking lot of Fort Marcy
Park and commenced this investigation.

Scil and surface conditions were dry. Temperature was measured at
41 degrees fahrenheit.

The operatives took the path which would have been closest to Mr.
Foster's car, and entered the main clearing of the earthen fort.
The operatives examined the ridge, or berm, immediately to the
left as they entered the clearing. Approximately midway along
the berm, the operatives noted the metal-concrete anchor which
secured the "first cannon." This cannon has been removed from the
park recently.

Approximately 50 feet past the first cannon site the operatives
noted a curve shaped hollow and a path going down the embankment.
This site has been identified in the Ruddy report as the true
location of the body's discovery on July 20, 1993. This location
herein will be noted as the cannon No. 1 area.

The operatives proceeded directly across the clearing, taking the
most direct path to the second cannon site. The site is hidden
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from the main clearing, and is approximately 20C feet from cannon
area No. 1.

The operatives reviewed the second cannon site, including the
berm the second cannon overlooks, where the Park Police claim
Foster's body was discovered. This site is referred to herein as
"the second cannon site."

The operatives also noted homes along Chain Bridge Road which
could be seen from the second cannon site.

The operatives then proceeded along an easterly trail which runs
parallel to Chain Bridge Road to the park's rear entrance. The
operatives noted that the entrance is for both cars and
pedestrians, and identified the compound for the Ambassador of
Saudi Arabia, as well as the compound's security camera that

views the park's rear entrance.

The operatives then returned to the parking lot and met with a
stand-in for Mr. Foster, identified herein as the model. The
model is the same approximate weight and height as Mr. Foster.

The model put on a clean pair of dress shoes at the reported
location of Mr. Foster's car. He then took the nearest path and
proceeded to the second cannon site. He walked along the side of
the path, avoiding walking on the freshly laid gravel path that
begins at the lot and leads up to the entrance of the main
clearing.

The model took the most direct route to the second cannon site.
From the time he left the lot until he arrived at the second

carnon site, the model was videotaped by Mr. Santucci.

The model thereupon removed the dress shoes, which were examineg,
bagged and noted by Dr. Saferstein. The model put on a fresh pair
of shoes, dress socks, suit pants, and a white dress shirt.

The model then walked several paces down the second cannon site,
and sat down on--a root stem which forms a natural seat, as
identified in the Fiske report. In a reclined position, the
model 's head laid approximately 10 feet directly in front of the
second cannon's barrel. This is consistent with the Fiske report.

While seated the model was asked to place both hands around an

imaginary gun placed in his mouth, and simulate firing the
weapon.

During this time Mr. Santucci continued taking videotape, as well

as 3Smm photographs. Mr. Scalice took numerous Polaroids of the
scene.

The model was asked to straighten out his legs arnd arms as he
reclined on the path, as consistent with eyewitness descriptions

- 2 -
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of how the body was found. Mr. Scalice had the model place his
right hand and arm in a position closely resembling the polaroid
that was released by ABC News. Similar Polaroid photographs were
taken by Mr. Scalice for comparison purposes.

The operatives proceeded down the berm approximately 13 feet from
where the body was reported to have been found to the point at
which Foster's eyeglasses were said to have landed after being
thrown from his body. Photographs were taken at this location.

The operatives noted that from the crest of the berm's hollow,
the berm falls at an angle of approximately 25 to 30 degrees for
several feet until it reaches the first section of the root stem.
At that point, the berm falls away sharply at approximately a 45-
degree angle. The abrupt drop in the slope takes place almost at
the mid-section of the model's body, causing the body to appear
curved around the slope, or bowed outward.

The model's upper body was then lifted up to examine the*back of
the head and the body was also allowed to slip for three to four
inches on the incline, as noted by eyewitnesses. The body was
then picked up fully. The model thereupon removed his clothing
and shoes. The items were bagged and removed by Dr. Saferstein
for further analysis.

Dr. Saferstein also examined soil conditions at the second cannon
site.

The operatives then proceeded to the cannon No. 1 site and
examined and compared the ABC News copy of the polaroid photo
with conditions at this area. It was noted that at this location

the body would have lain on a more gentle slope of approximately
25 degrees.

As a result of closer inspection of this site coupled with a
derailed examination and comparison of the ABC photograph,
obvious similarities were noted in regard to the plant life and
vegetation throughout this area. Several leaves of a particular
type which matched those contained in the photograph were found
to be present at this location. Several of those leaves were
collected, bagged and removed for further analysis and possible
identification.

The operatives then returned to the second cannon site and
thoroughly searched this area for similar type leaves. No
matching leaves were found at this location.

The operatives returned to the parking lot at approximately 5:00
p-m., ending their reconstruction project.

Irn addition to the aforementioned crime scene reconstruction

project, a detailed examination and evaluation was carried out in
regard to the Fiske Report, as well as all attachments, including

- 3 -
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F.B.I. laboratory and interview reports, U.S. Park Police
reports, autopsy reports and Senate Banking committee testimony.

The following is a report of the findings and conclusions in
regard to our investigation into this matter.

GENERAL FINDINGS
1. Movement of the Body

A high probability exists that Foster's body was transported to
Fort Marcy Park from an outside location due to the following:

According to the Fiske report, Foster's shoes had not one trace
of coherent soil on them or on his clothing although the 197
pound Foster had allegedly walked over 700 feet to the second
cannon site. Although the heavy summer foliage may have covered
much of the ground soil, other areas would have been traversed
with exposed soil. By

For example, a laboratory test conducted on one (1) pair of shoes
(15017, worn by model) and walked simply several paces in the
vicinity of the second cannon, revealed "significant quantities
of so0ill in combination with vermiculite (mica) on both heels."

The shoes and clothing worn by the model at the park were closely
examined and analyzed. Both shoes and clothing were found to
contain soil mixed with mica.

These facts would be highly consistent with the fact that Foster
did not walk to the spot where he was found, but was more likely
transperted to this location by other means.

Our laboratory analysis on a pair of shoes (65548) that had been
walked from the parking lot to the second cannon site disclosed
evidence of grass stains. It should be noted that the walk was
carried out in winter weather (March). Had Foster walked this
route on July 20, 1993, there would have been a greater
likelihood of grass staining. The F.B.I. report omits any mention
of grass staining whatsoever.

Officials claim that Foster's body was found on a path lying at
the second site. If this were true, especially on a warm summer
day, soil and other debris should have adhered to his clothing

and shoes. The Fiske report indicates no traces of coherent soil
whatsoever.

The position of Foster's body as described in numerous reports is
completely unnatural with a suicide of this type. In agreement
with the Fiske report the only likely scenario would be that

Foster was.in a sitting position. In this position, however, it
is not logical to expect that his arms and legs would have fallen

- 4 -
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into a neat and orderly position. It is more likely that his arms
would extend outwards at an angle to the body as a result of the
discharge. The neat arrangement of his arms close to the body,
coupled with the overall arrangement of the body itself, is not
consistent with suicide.

The lack of extravated blood on the front of the body is\
inconsistent with death by intra-oral gunshot, which raises the
likelihood that Foster's heart had already ce ed and that,
death would have been caused by other means. Donald Haut/, the
Medical Examiner present at the scene when t ody was Iled
over, said there was little blood behind the body
This is consistent with the small amount of blood that had
emanated from the entrance wound.

Haut said that blood had matted or congealed on the back of the
head. This is an indication that the exit wound may have been
covered if the body was moved. 5 -

- &

Had Foster fired the weapon while in the sitting position and the
bullet followed the trajectory described in the autopsy, exiting
from the back of the top of the head, blood splattered brain
tissue and other matter should have been visible above the head,
on the surrounding ground or vegetation. No witnesses identified
such matter as described and the lead police investigator saw
none.

The inconsistent blood tracks and stain on Foster's right cheek,

as mentioned in the F.B.I. report, cannot simply be explained by

the fact that an emergency worker may have touched the head, for

example, while checking the carotid artery. This further supports
the theory that the body may have been transported.

2. Location of the Body's Discovery

The forensic evidence does not support the police and Fiske
conclusion that Foster's body was found on the path directly in
frort of the second cannon site. This pathway has clearly been a
dirt path edged -by root stems. These root stems appear worn as z
result of having been exposed for many years. A Gannett news

report, published shortly after Foster's death, reported the path
to be a dirt one.

Shoes and clothing worn by the model at the second cannon site
were closely examined and analyzed. Dress shoes (15017) were
found to contain significant quantities of so0il mixed with mica.
The pants were also found to contain soil mixed with mica.

Had Foster's body been lying at the second cannon site,
especially on a warm summer day, soil and other debris should

have adhered to his clothing and shoes. The Fiske report
indicates no traces of coherent soil whatsoever.
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The second cannon site is not consistent with the heavy gnd dense
foliage said to have peen found all around the body - It is not
consistent with descripticn of the scenes polar01ds,.1nclud1ng
the ABC News photograph.

The Fiske report notes heavy vegetation below phe body extending
to the location of Foster's eyeglasses, approximately 13 feet

away. This also 1s not consistent with the barren area below the
body at the second cannon site.

The cannon No. 1 site is consistent with the descr%ption of heavy
foliage. It 1is consistent with the ABC News polarcid.

The ABC News Polaroid clearly shows evidence of a certain type of
leaf, which has been found to be common to the cannon No. 1 area.
This leaf has subsequently been positively identified as a
gpecies known as Magnolia acuminata. As a result of a careful
examination and inspection carried out over a wide-area 1D the
vicinity of cannon No. 2, it was conclusively establishied that no

leaves of this type were observed in or about this location.

The second cannon site has a slope whose angle of descent drops
considerably to a point almost exactly where Foster's mid-section
would have been. On the slope the model's body displayed a
curved, or bowed appearance, with the abdomen clearly protruding.
No mention of this characteristic position was noted in any of
the eyewitness statements. The angle of the slope at the first
cannon site is less pronounced and would not have resulted in any
unusual or curved position of the body.

SPECIFIC FINDINGS

1. The Fiske report states that mica particles found on Foster's
shoes and clothing, in the absence of soil, supports the
conclusion that Foster had walked through the park. This
conclusion is not logical due to the fact that shoes and clothing
used in our reconstruction contained a mix of both soil and mica,
as noted in our laboratory tests.

our laboratory analysis of vegetation from the park also revealed
“gignificant quantities of vermiculite (mica) and the absence of
soil constituents." Therefore, mica particles found on Foster's
clothing supports the conclusion that his body was lying on dense

foliage and vegetatlion only. This fact is also consistent with

the probability that his body had likely been transported to the
scene.

The aforementioned conclusions are further supported by the
F.B.I. report which notes mica being found not only on his shoes,
but also on his shirt, pants, belt and socks.

5. Had Foster fired the gun at the second cannon site, it 1is
conceivable that the shot would not have been heard by any of the
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neighbors who reside in homes across the road. The barrel's
position in the mouth may have produced a muffling effect, and
traffic noise could have possibly further diminished the sound of
the shot.

3. Had Foster fired the gun while in a sitting position at the
second cannon site, the bullet, if it did exit the back of the
rear of the head, could conceivably have cleared the berm behind
him. However, after exiting the head, it is reasonable to expect
that the velocity could have diminished considerably, thereby
causing the spent projectile to fall closer to the body. Behind
the body and above the crest of the berm is an open clearing
area. On the other side of the clearing is a small berm, creating
a natural barrier for the fired projectile. Failure to recover
the spent bullet is consistent with the fact that the gun may
have been fired at another location.

4. BAn important focus of this investigation should be_placed on
the park's rear entrance, as a possible means OT method ef
transporting the body to the scene.

5. Carpet-type fibers of various colors which were found on
almost all of Foster's clothing was clearly indicative of the
fact that his body probably was in contact with one or more
carpets at some point in time prior to his death. It is therefore
logical to assume that such contact would have taken place at
some other location prior to his being found in the park. This
type of trace or cransfer evidence should pbe considered highly
significant as it would provide an indication of Foster's
possible whereabouts or movements prior to him being found in the
park. This evidence raises the possibility that his body may have
been in a prone position, that his clothing may have been
gearched while in a prone position, and/or his body may have been
transported while in contact with some type of carpeting.

It should be noted that nowhere in the reports is any mention
made of any search ox vacuuming in Foster's car for trace
evidence. No carpet fibers were recovered from the interior of
Foster's vehicle or the trunk area. The recovery of such evidence
might have established whether or not Foster had in fact driven
to the parking lot, Or Was transported in the trunk.

€. Foster's eyeglasses were reported to have been recovered
approximately 13 feet below his body on the berm. The Fiske
report notes that since the gunpowder was found on the glasses it
meant that they must have been thrown from his head or shirt
pocket after the gunshot. It 1is inconceivable for the glasses to
have been thrown or bounced through foliage to the location where
they were found. This would seem more likely an indication that
the crime scene was tampered with.

7. According to the Fiske pathology panel, "Mr. Fostexr's index
fingers were in the vicinity of the (front) cylinder gap, when

S
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the weapon was fired." This conclusively demonstrates that
neither his right nor left hand was on the han@ grip when it was
fired. This evidence is inconsistent with suicide.

In most casees of suicide, the gun does not remain in the victim's
hand.l In addition to the unusual gunpowder scot found on the
index fingers, we found disturbing the proximity of the right
hand and arm to the right leg, the unusual deep position of the
thumb in the trigger guard, the position of the gun barrel tucked
under the right leg, the lack of any visible blood on the gun,
the failure of the family to positively identify the gun's
ownership and the failure to recover the fired projectile. These
facts are all supporting evidence that a high probability exists
that the positioning of the gun in the hand was staged.

CONCLUSIONS

All cases of suspicious death should be treated as homicides,
until proven otherwise. Due to the circumstances involved in this
case, the opinion has been formed that homicide has not been
ruled out.

As a result of our investigation and reconstruction in regard to
this case, we have concluded contrary to the conclusions arrived
at in the Fiske report: the overwhelming evidence does not
support the conclusion that Vincent W. Foster Jr. committed
suicide in Fort Marcy Park.

Therefore, wholly separate from the issue of suicide or homicide
ie the obvious problem of the body's transport to the park.

Still another serious issue concerns the location of the body's
discovery in Fort Marcy Park. Based upon the evidence made
available and examined, it is more likely that the official
location of the second site is not the actual site of the body's
discovery. Evidence also indicates that the first cannon site is
more consistent with the actual location of the body's discovery.

—

Signed:/,”,» A \\\\
W AR T
Z i o, SRRl o
-/—/ /
Vincent J. Scalice, S.C.S.A. Fred D. Santucci
Forensic Consultant Forensic Photographer
Crime Scene Analyst Crime Scene Expert

1 Mr. Scalice and Mr. Santucci. in their combined experience of fifty vears of investigating homicides, have never seen a
wegpon or gun pasitioned in a suicide's hand in such an.orderly feshion.
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LABORATORY ANALYSIS

Conducted by Richard Saferstein, PhD.
RE: Vincent Foster

The following articles were subjected to microscopic and
mineralogical analysis:

1. One paif of red shoes (serial #15017). These shoes were
removed from subject on 3/4/95 who was lying in cannon #2
area in Fort Marcy Park;

2. One pair of brown shoes (serial #12177) . These shoes were
removed from subject who walked from parking lot to cannon #2
location on 3/4/95 in Fort Marcy Park;

3=

3. One pair of dark brown shoes (serial #65548). 7 -

4. Soil samples from cannon #1 and cannon #2 sites collected
3/4/95 in Fort Marcy Park;

S. White dress shirt removed from subject lylng in cannon #2
site on 3/4/95 in Fort Marcy Park;

€. Socks removed from subject lying in cannon #2 site on 3/4/95
in Fort Marcy Park;

7. pPants removed from subject lying in cannon #2 site on 3/4/95
in Fert Marcy Park; and

8. Leaves recovered from cannon #l1 area in Fort Marcy Park.

Conclusions:
1. Soil samples from both cannon sites are similar. Soils are
characreristic of potting or planting soil. Soils contain a

mixture of -mica (vermiculite), peat, and organic soil (top
soil) .

2. Examination of red shoes (15017) shows significant guantities
of soil in combination with vermiculite on both heels. Soil

is consistent with potting or planting soils recovered from
both cannon sites.

3. Examination of brown shoes (12177) shows small quantity of
peat and organic soil in combination with vermiculite.

4. Examination of dark brown shoes (65548) shows small quantity
of soil in combination with vermiculite. These shoes also
show evidence of grass stains.

5. The white shirt was negative for soil constituents including
vermiculite.
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The socks were positive for flakes of vermiculite.

The pants were positive for peat and organic soil mixed with
vermiculite. Vegetation was also present on pants.

Examination of leaves recovered from cannon #1 area shows
significant quantities of vermiculite particles and the
absence of soil constituents.
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Fred D. Santucci
Forensic Photographer

Forensic Control Systems 107 Cedarview Avenue

Staten Island, NY 10306
Tel: (718) 979-0339
Fax: (718) 979-3261

EXPERIENCE:

1979-Present

1970-1979

1969-1970
1961-1969

1952-1961

EDUCATION:

e Forensic Consultant and Legal Photographer, extensive background 1n Law
Enforcement Photography, specialization in Color Processing and Crime Scene
Examination, with emphasis on Latent Print Recovery.

NEW YORK CITY POLICE DEPARTMENT, New York, NY
Senior Forensic Photographer, Criminal Laboratory Section

e Duties included sole responsibility and supervision of Color Photography involving
all types of Physical Trace Evidence, including the development and photography
of Evidential Material for Court Presentation. ~ &

e Senior Photographer and coordinator specializing in Color, Black & White, Infra-
ted, Ultra-violet, Macro and Micro photography assigned to the New York City
Criminal Laboratory. Have been responsible for Investigation and Laboratory
Analysis on such cases as: F.ALLN., Rap Brown, Phillips, Wells Fargo, 44
Caliber (Son of Sam), and many others.

e Qualified as an expert witness in numerous cases involving all aspects of Forensic
Photography and Latent Fingerprint Development.

Narcotic Investigator, Bronx, NY

Crime Scene Photographer, responsible for photography of crime scenes and
collection of physical evidence in connection with same.

Police Officer, assigned to routine patrol duties, 44th Precinct, Bronx, NY.

New York University, Two years towards a baccalaureate degree.

Neg0 York Police Department, Criminal Investigation and Crime Scene Examination
urses.

quqk Corporation, Law Enforcement Photographic Techniques, Rochester, NY,
iploma.
Leica School, Advanced Laboratory Techniques, Certification.

Federal Bureau aof Investigation, Washington, D.C., Advanced Laboratory and
Photographic Processing Certification.
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RICIIARD SAFERSTEIN, Ph.D.

20 Forrest Courl
Mt Laurel, New Jersey 08054

Chief Forensic Scientist for the State of New Jersey
Department of Law and Public Safety

New Jereey State Police

1870-19891

Technical Director of one of the largest foreneic sclance laboralories in the
United States, conducting over 35.000 caee analyses per year and employing a
staff of over B0 professional sclentisls.

Areas of expertise encompess toxicology. pharmacology and analyses of alcohal
and drugs of abuse. | have been accepted and testified as an expeort wilness
over 850 times in nearly 125 courts on a variety of forensic science issues which
include: braath and bload testing for alcohel content, the pharmacological
effacts of alcohol, detection and identification of drugs in biclogical fluids, arcon-
related analyses, and the forensic examination of blood, semen, hair, paint, fiber,
and glass evidence.

Certified by the State of New Jersey as qualified and competent to conduct
chemical breath analyses in (he operation of the Greathalyzer.

ACADEMIC TRAINING

Ph.D. Organic Chemislry, City Universily of New York - 1870
M.S. Organic Chemistry, City College of New York - 1966
B.S. Chemistry, City College of New York - 1863

MIC

instructor of Forénsic Sclence, Trenlon State Collsge, 1872 - Present
Instructor of Forensic Science, University of Delawara, 1885 - Presant
instructor of Forensic Science , Law School of Widener University, 1991-Present
Asst. Adjunct Professor of Science, Ocean County College, 1972-1991

P /| AFFI1

American Academy of Farensic Sciences - Promoled to Fellow, 1977.
American Chemical Society

Amaerlcan Microchemical Sociaty
Canadian Society of Forensic Sciontists
Chromatagraphy Forum of Delaware Valley
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(o Vincent J. Scalice
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TEACHING EXPERIENCE:

e Lecturer for New York City Police Academy, New York University Law School,
Brooklyn Law School, NYCPD Detective Division, District Attarney’s office, U.S.
Coast Guard and various law enforcement, security and professional
organizations. Topics include: Crime Scene Examination and Reconstruction,
Collection and Preservation of Physical Trace Evidence, Latent Fingerprint
Identification, Examination of Questioned Documents, Crime Scene Photography,
Forensic Techniques and Courtroom Procedures Re: Direct and Cross
Examination of Expert Witnesses. :

e Faculty Member: Homicide Investigation and. Robbery Investigation training
courses for NYCPD Detective Division. .o

EDUCATION:

City College of New York - Police Science & Administration, Criminalistics

U.S. Marine Corps Institute - Criminal Investigation . o

New York Institute of Criminology - Criminal Investigation; rorensit Stience; Quéstioned
Document Examination; Firearms and Ballistics; Tool Marks; Microscopic Analysis;
Photography

Bureau of Criminal Identification (NYCPD) - Fingerprint Identification

Photographic Unit(NYCPD) - Crime Scene Examination;Latent Fingerprint Photography

Federal Bureau of Investigation Law Enforcement Officers Training School - Advanced
Latent Fingerprint School :

Additional Education includes: Various Symposiums, Courses and Conferences (Law
Enforcement; Crime Scene Examination; Criminal Investigation; Security
Management and Forensic Science) at N.Y.U. Post Graduate Medical School, Police
Academy, Project SEARCH Symposia, International Association for Identification,
Evidence Photographers International Council, Northeastern Association of Forensic
Scientists, National Forensic Center and American Board of Forensic Examiners

ADDITIONAL EXPERIENCE:

Former Security Director for two major department stores

e Managed operations and investigations involving property theft (internal &
external), illegal kickbacks, violations of policy and fiscal violations.

¢ Security management and loss prevention consultant for various retail, industrial
and business organizations.

e Author, articles and publications pertaining to Forensic Investigations,
Criminalistics, Crime Scene Examination and Fingerprint Identification. Guest
appearances on local and national television.

ADDITIONAL QUALIFICATIONS:

Fellow: American Board of Forensic Examiners

Chairman: Executive Board of Scientific and Technical Advisors - American
Board of Forensic Examiners (1994)

Sgt. at Arms:  New York State Division, International Association for
Identification (1993-1994)

Vice Presiden: Tri-State Local Photographers (1992-1993)

Member: Committee on Forensic Sciences, American Society for Testing
Materials (1993-1994)
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Vincent J. Scalice
Forensic Consultant e Criminalist

107 Cedarview Avenue

Forensic Control Systems : Staten Island, NY 10306

EXPERIENCE:

1977-
Present

1977-1978

1956-1977

Tel: (718) 979-0339
Fax: (718) 979-3261

FORENSIC CONTROL SYSTEMS

Executive Director ) :

e Over thirty-five years experience in forensic investigation and consultation
including crime scene examination and reconstruction involving the evaluation
and analysis of physical trace evidence. .

e Specialties include the development and identification of Latent Fingerpnnts,
Palm Prints and Footprints. Examination of Questioned Documents and the
examination of Firearms, Tool Marks and Footwear Impressions. _

¢ Investigation, pre-trial consultation and qualified expert testimony in criminal and
civil cases.

¢ Board Certified: P
SCSA. - Certified Senior Crime Scene Analyst [LAL]- =
CFE. - Certified Forensic Examiner [AB.F.E]

CPLE. - Certified Latent Print Examiner (L.A.L]
C.QD.E. - Certified Questioned Document Examiner [A.BF.E.]
e Licenses: Licensed and bonded private investigator, State of New York

U.S. HOUSE OF REPRESENTATIVES
Coneultant Member for Selert ammittee on Assassinations

o Worked closely with the Federal Burcau uf Lsvestigation eonecrning deathe of
President John F. Kennedy and the Reverend Doctor Martin Luther King. Find-
ings, opinions and conclusions rendered during Public Hearings.

NEW YORK CITY POLICE DEPARTMENT

Detective - First Grade

Coordinator-in-Charge of Latent Fingerprint Unit

instructor, New York City Police Academy

e Direct supervision of twenty-five employees, formulation of policies and
assignment of case loads.

e Senlor Project Coudinater for major rescarch and development program which
resulted in the first utilization of optical correlation techniques in Fingerprint 1.D.

e Instrumental in the introduction and application of Polaroid Photography in law
enforcement in NYCPD. Assisted in the design and modification of the Polaroid
CUS Evidence camera for instant photography of Latent Prints and Physical
Evidence at crime scenes.

e trormmulared and conducled wiuud seene examination courcec for the entire
Detective Division of the NYCPD. i

o Assisted Internal Affairs Division in investigations relative to integrity and
internal security within the Department.

e Supervised Department's Disaster Squad (all maj
airline, rail and sea disasters).

o Worked cluscly witl the Tederal Burcau of Invactigation, United States Custnms,
Treasury Department, rood and Drug Administration, Federal Nareoties Burcou,
Department of Hospitals, Interpol, ana >couand Yard.

e Cited 15 times for Excellent and Meritorious police duty.

or terrorist bombing incidents,
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PROFESSIONAL AFFILIATIONS:

1O

1

1S (9.

American Board of Forensic Examiners

International Association for Identification

New York State Division of the International Association for Identification
New Jersey State Division of the International Association for Identification
Connecticut State Division of the International Association for Identification
California State Division of the International Association for Identification
New Jersey State Identification Association

Northeastern Association of Forensic Scientists

National Forensic Center

American Society for Testing Materials [ASTM]

Society of Professional Investigators

Evidence Photographers International Council

National Association of Criminal Defense Lawyers

New York State Association of Criminal Defense Lawyers
New York City Detective Endowment Association B L
Superior Officers Association Retired (NYCPD) T
Retired Detectives of the City of New York
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Forensgic Scienca Soclaty of England
intarnational Assoglation for Identlfication
Mid-Atlantic Assoclation of Forensio Solentists
National Safety Council

New York Microecoplcal Soclety

Northeastern Associgtion of Forenaic Bciantists

PAST POSITIONS

Analyticel Toxlcologist
Shell Chamical Company
Princaton, New Jersay
1989-1870

Group leader assigned to perform residue analyses on animal tissues and
organs. My dutios encompassed the development and implementation oL -
laboratory proceduras designed to measure the uplake of pesticldes of livestack.

Forensic Chemist

U.S. Treasury Department

Alcohol, Tobacco, and Flrearms Laboratory
New York, New York

1984-1869

Responsible for the analysis of drug and alcoholic beverage preparation.
Teslifiad on numeroue ooceasions as an expert witness in Federal and State
courte on alcohol and drug chemistry.

PROFESSIONAL EDUCATIONAL COURSES -

Poison 91: Fundamentals and Analytical Considerations - Sponsored by the
American Assoclation for Clinical Chemistry, 199}

Workplace Drug Testling Workshop - Sponsared by the American Association for
Clinical Chemistry, 1880

The Drunk Driving Case: From Municipal Court to Supreme Courl - New Jersey
Institute for Continuing Legal Education, 1989

The Drinking Driver: Medical and Legal Issues of Blood Alcohol Testing -
conducted by American Association for Clinical Chemistry, 1985

Forensic Toxicology Workshop - conducted by the American Academy of
Forenslc Sclences Toxicalogy Section, 1683
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HONORS

Award of Merit- American Academy of Forensic Sciences
Membaer of the Editorial Board of the Journal of Forensic Sciences (1984-1084)
Member of the Editorial Board of the Microchemical Journal

Member of the Editorial Board of the Journal of Analytical and Applied Pyrolysis
(1980-1084)

DIRECTORY LISTINGS

Who's Who in tha East

American Men and Women of Scisnce

Directory of Speakers - American Chemical Sociaty
Dictionary of International Biography

BOOKS PUBLISHED e g

“Criminalistics - An Introduction to Forensic Science," (Fifth Edltion). Prentice-
Hall, Englewood Cliffs N.J., 1895.

“Forensic Science Handbook,* Prentice-Hall, Englewood Cliffs, N.J., 1882.

*Eorensic Science Handbook - Volume 1i,” Prentice-Hall, Englewood Cliffs, NJ,
1988.

“Earensic Science Handbook - Volume Ill," Prentice-Hall, Englewood Cliffs, NJ.

1993.

"Laboratory Manuat for Criminalistics.” Prentice-Hall, Engféwood Clitfis, N.J.,
1990.

PAP BLI

1. "The Reaction of Halogen-Contalning Lewis Acids wilh Esters” - 970
(Doctoral Dissertation).

2. “Examination of Automobﬂe Paints by Laser Beam Emission Spectroscopy,*

r i f mists, vol. 58 (1973),
1227.
3. "Identification of Drugs by Chemical lonlzatlon Mass Speciroscopy.” Journai of
the Association of Official Analytical Chemists, vol. 58 (1873), 1234.
4

. "ldentification of Heroln and ite Diluents by Chemical lonization Mass
Spectroscopy, ~ Anaiical Chemistry, vol. 46 (1974), 296.
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5. "identtfication of Drugs by Chemical lontzation Mass Spectroscopy.” Joyrnal of
 Forensic Sglences. vol. 19 (1974), 463.

6. "An Introductory Forenslc Science Course in a Law Enforcement Program,” in
Forenslc Science. American Chemical Soclety (1875), 22-27.

7. “isobutane Chemical lonization Mass Spectrographic Examination of

Explosives,” Journal of the Association of Analytical Chemists. vol. 58 (1975).
734.

8. “Pyrolysls Mass Spectrometry - A New Forensic Scienoe Technlque,” Journal
of Forengic Sciences, vol. 22 (1877), 748. e B

~ &

. *The Forensic |dentification of Heroin,* Journal of Forensic Sciences, vol. 23
(1978), 44,

10. "Drug Detection in Urine by Chemical lonization Mass Spectrometry,”Journal
of Forensic Sciences, vol. 23 (1978), 28.

11. "Routine Separation and ldentification of Druge of Abuse by GC/AR,"

American Laboratory, vol. 10 (1978). 125.

12. "Drug Detection In Urine by Chemical lonization Mass Spectrometry - 11,
Joumal of Anahytical Toxicology, vo! 2 (1978), 245.

13. “Chemical lonization Mass Spectrometry of Morphine Derlvatives,” Journal of
Forensic Sclences, vol. 24 (1979), 8265.

14. “Criminalistics - A Look Back at the 70's; A Look Ahead to the 80's." Journal
of Forensic Sciences, vol. 24 (1879), 825.

15. "Forenslc Applications of Mass Spectrometry,” in Eorensic Science
Handbook (edtted by R. Saferstein), Prantice-Hall, Englewood Clifis, N.J.
(1982), 92-138.

16. "Applications of Dynamic Headspace Analysis to Laboratory and Field
Arson Investigation,” Joumal of Forensic Sciences, vol. 27 (1882), 484.

17. "Forensic Science,” _Analytical Chemistry, vol. §5 (1983), I9R.

18. "Forensic Sclence," - Winds of Change," in Chemigiry and Crime. (edited by
Samuel Gerber) American Chemical Sociaty, Washinglon, D.C. (1883),
398- 43,
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18. “Forensic Aspacts oi Ansiytcai Pyrolysis,” in i n Pol
Anglysis (edited by S.A. Liebman and E.J. Levy), Marcel Dekker, Now York
(1985), 338-71.
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WILLIAM F. CLINGER, JR., PENNSYLVANIA
CHAIRMAN

BENJAMIN A. GILMAN, NEW YORK
DAN BURTON, INDIANA

J. DENNIS HASTERT, ILLINOIS
CONSTANCE A. MORELLA, MARYLAND
CHRISTOPHER SHAYS, CONNECTICUT
STEVEN SCHIFF, NEW MEXICO
ILEANA ROS-LEHTINEN, FLORIDA
WILLIAM H. ZELIFF, JR., NEW HAMPSHIRE
JOHN M. McHUGH, NEW YORK
STEPHEN HORN, CALIFORNIA

JOHN L. MICA, FLORIDA

PETER BLUTE, MASSACHUSETTS
THOMAS M. DAVIS, VIRGINIA

DAVID M. MCINTOSH, INDIANA

JON D. FOX, PENNSYLVANIA

RANDY TATE, WASHINGTON

DICK CHRYSLER, MICHIGAN

GIL GUTKNECHT, MINNESOTA

MARK E. SOUDER, INDIANA

WILLIAM J. MARTINI, NEW JERSEY
JOE SCARBOROUGH, FLORIDA

JOHN SHADEGG, ARIZONA

MICHAEL PATRICK FLANAGAN, ILLINOIS
CHARLES F. BASS, NEW HAMPSHIRE
STEVE C. LATOURETTE, OHIO

MARSHALL “MARK" SANFORD, SOUTH CAROLINA

ROBERT L. EHRLICH, JR., MARYLAND

Mr. John Bates

Office of the Special Counsel

ONE HUNDRED FOURTH CONGRESS

Congress of the United States

TBouge of Wepregentatives

COMMITTEE ON GOVERNMENT REFORM AND OVERSIGHT
2157 RAYBURN House OFFICE BUILDING
WasHINGTON, DC 20515-6143

September 20, 1995

1001 Pennsylvania Avenue, NW, #490-N

Washington, DC 20004

Dear Mr. Bates:

CARDISS COLLINS, ILLINOIS
RANKING MINORITY MEMBER
HENRY A. WAXMAN, CALIFORNIA
TOM LANTOS, CALIFORNIA
ROBERT E. WISE, JR., WEST VIRGINIA
MAJOR R. OWENS, NEW YORK
EDOLPHUS TOWNS, NEW YORK
JOHN M. SPRATT, JR., SOUTH CAROLINA
LOUISE McINTOSH SLAUGHTER, NEW YORK
PAUL E. KANJORSKI, PENNSYLVANIA
GARY A. CONDIT, CALIFORNIA
COLLIN C. PETERSON, MINNESOTA
KAREN L. THURMAN, FLORIDA
CAROLYN B. MALONEY, NEW YORK
THOMAS M. BARRETT, WISCONSIN
GENE TAYLOR, MISSISSIPPI
BARBARA-ROSE COLLINS, MICHIGAN
ELEANOR HOLMES NORTON, DC
JAMES P. MORAN, VIRGINIA
GENE GREEN, TEXAS
CARRIE P. MEEK, FLORIDA
FRANK MASCARA, PENNSYLVANIA
CHAKA FATTAH, PENNSYLVANIA
BILL K. BREWSTER, OKLAHOMA

BERNARD SANDERS, VERMONT
INDEPENDENT

MAJORITY—(202) 225-5074
MINORITY—(202) 225-5051

This is a follow-up to my letter to you dated September 14. In that letter, I endeavored to provide
directly, or through reference to other individuals, articles, and reports, all of the information in my
possession on the death of White House Deputy Counsel Vincent Foster. At this time I would like to

supplement that letter.

I would like to call to your attention a report prepared by two private investigators, Vincent Scalice
and Fred Santucci, on behalf of the Western Journalism Center. This report includes, inter alia, that the gun
had “likely been staged” or placed in Foster’s hand after death. I am enclosing a copy of that report for your

use.

Second, I want to specifically bring to your attention the controversy about whether all the
photographs taken in connection to this matter have been produced, and recommend that this issue be

carefully reviewed.

Further, I am enclosing another set of articles which I believe originate from the Internet, and
particularly point out that individuals identified as forensics experts are quoted as disputing the official
findings. I recommend those people be interviewed.

Finally, I respectfully reiterate that because of the high profile of this case, I and many of my House
colleagues strongly desire to see the Office of Special Counsel and Grand Jury conduct the broadest possible
investigation, with all theories being given consideration.

Again, thank you for allowing me to provide this information and suggestions. Please be assured of
any cooperation I can provide to your office.

Enclosure

Sincerely,

JT—— Sty
Steven Schiff
Vice Chairman
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INDEPENDENT REPORT

in RE:

~ &

The Death of Vincent W. Foster, Jr.

Prepared for: Western Journalism Center
April 27, 1995
By: Vincent J. Scalice Associates

Forensic Control Systems
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Report Prepared by
Vincent Scalice, S.C.S.A.
Forensic Control Systems
107 Cedarview Avenue
Staten Island, NY 10306

for

western Journalism Center
P.O. Box 2450
Fair Oaks, CA 95628

RE: Confidential Investigation
Crime Scene Reconstruction
Vincent W. Foster Jr. (Deceased)

Case No. 2014/95% ' ‘5

At your request, a Confidential Investigation was carried out by
this office in regard to the circumstancés involved in the death
of Deputy White House Counsel, Vincent W. Foster Jr., whose body
was reported to have been found within the confines of Fort Marcy
Park, Fairfax County, Virginia, during the early evening hours of
Tuesday, July 20, 1993. The following is a detailed report of the
results of our investigation.

CRIME SCENE RECONSTRUCTION SEQUENCE

On Saturday, March 4, 1995, at approximately 2:00 p.m., our
operatives, Vincent J. Scalice, S.C.S.A., Foremnsic Consultant,
Richard Saferstein, PhD., Criminalist, and Fred Santucci,

Forensic Photographer, arrived at the parking lot of Fort Marcy
Park and commenced this investigation.

Scil and surface conditions were dry. Temperature was measgsured at
41 degrees fahrenheit.

The operatives took the path which would have been closest to Mr.
Foster's car, and entered the main clearing of the earthen fort.
The operatives examined the ridge, or berm, immediately to the
left as they entered the clearing. Approximately midway along
the berm, the operatives noted the metal-concrete anchor which
secured the "first cannon." This cannon has been removed from the
park recently.

Approximately 50 feet past the first cannon site the operatives
noted a curve shaped hollow and a path going down the embankment.
This site has been identified in the Ruddy report as the true
location of the body's discovery on July 20, 1993. This location
herein will be noted as the cannon No. 1 area.

The operatives proceeded directly across the clearing, taking the
rost direct path to the second cannon site. The site is hidden
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from the main clearing, and is approximately 20C feet from cannon
area No. 1.

The operatives reviewed the second cannon site, including the
berm the second cannon overlooks, where the Park Police claim
Foster's body was discovered. This site is referred to herein as
"the second cannon site."

The operatives also noted homes along Chain Bridge Road which
could be seen from the second cannon site.

The operatives then proceeded along an easterly trail which runs
parallel to Chain Bridge Road to the park's rear entrance. The
operatives noted that the entrance is for both cars and
pedestrians, and identified the compound for the Ambassador of
Saudi Arabia, as well as the compound's security camera that
views the park's rear entrance.

The operatives then returned to the parking lot and met with a
stand-in for Mr. Foster, identified herein as the model. The
model is the same approximate weight and height as Mr. Foster.

The model put on a clean pair of dress shoes at the reported
location of Mr. Foster's car. He then took the nearest path and
proceeded to the second cannon site. He walked along the side of
the path, avoiding walking on the freshly laid gravel path that
begins at the lot and leads up to the entrance of the main
clearing.

The model took the most direct route toO the second cannon site.
From the time he left the lot until he arrived at the second

carnon site, the model was videotaped by Mr. Santucci.

The model thereupon removed the dress shoes, which were examined,
bagged and noted by Dr. Saferstein. The model put on a fresh pair
of shoes, dress socks, suit pants, and a white dress shirt.

The model then walked several paces down the second cannon site,
and sat down on--a root stem which forms a natural seat, as
identified in the Fiske report. In a reclined position, the
model's head laid approximately 10 feet directly in front of the
second cannon's barrel. This is consistent with the Figke report.

While seated the model was asked to place both hands around an

imaginary gun placed in his mouth, and simulate firing the
weapon.

During this time Mr. Santucci continued taking videotape, as well

as 3Smm photographs. Mr. Scalice took numerous Polaroids of the
scene.

The model was asked to straighten out his legs arnd arms as he
reclined on the path, as consistent with eyewitness descriptions

- 2 -
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of how the body was found. Mr. Scalice had the model place his
right hand and arm in a position closely resembling the polaroid
that was released by ABC News. Similar Polaroid photographs were
taken by Mr. Scalice for comparison purposes.

The operatives proceeded down the berm approximately 13 feet from
where the body was reported to have been found to the point at
which Foster's eyeglasses were said to have landed after being
thrown from his body. Photographs were taken at this location.

The operatives noted that from the crest of the berm's hollow,
the berm falls at an angle of approximately 25 to 30 degrees for
several feet until it reaches the first section of the root stem.
At that point, the berm falls away sharply at approximately a 45-
degree angle. The abrupt drop in the slope takes place almost at
the mid-section of the model's body, causing the body to appear
curved around the slope, or bowed outward.

The model's upper body was then lifted up to examine the*back of
the head and the body was also allowed to slip for three to four
inches on the incline, as noted by eyewitnesses. The body was
thern picked up fully. The model thereupon removed his clothing
and shoes. The items were bagged and removed by Dr. Saferstein
for further analysis.

Dr. Saferstein also examined soil conditions at the second cannon
site.

The operatives then proceeded to the cannon No. 1 site and
examined and compared the ABC News copy of the polaroid photo
with conditions at this area. It was noted that at this location

the body would have lain on a more gentle slope of approximately
25 degrees.

As a result of closer inspection of this site coupled with a
derailed examination and comparison of the ABC photograph,
obvious similarities were noted in regard to the plant life and
vegetation throughout this area. Several leaves of a particular
type which matched those contained in the photograph were found
to be present at this location. Several of those leaves were
collected, bagged and removed for further analysis and possible
identification.

The operatives then returned to the second cannon site and
theroughly searched this area for similar type leaves. No
matching leaves were found at this location.

The operatives returned to the parking lot at approximately 5:00
p-m., ending their reconstruction project.

Ir. addition to the aforementioned crime scene reconstruction
project, a detailed examination and evaluation was carried out in
regard to the Fiske Report, as well as all attachments, including

- 3 -
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F.B.I. laboratory and interview reports, U.S. Park Police
reports, autopsy reports and Senate Banking committee testimony.

The following is a report of the findings and conclusions in
regard to our investigation into this matter.

GENERAL FINDINGS
1. Movement of the Body

A high probability exists that Foster's body was transported to
Fort Marcy Park from an outside location due to the following:

According to the Fiske report, Foster's shoes had not one trace
of coherent soil on them or on his clothing although the 197
pound Foster had allegedly walked over 700 feet to the second
cannon site. Although the heavy summer foliage may have covered

much of the ground soil, other areas would have been traversed
with exposed soil. S

For example, a laboratory test conducted on one (1) pair of shoes
(15017, worn by model) and walked simply several paces in the
vicinity of the second cannon, revealed "significant quantities
of so0il in combination with vermiculite (mica) on both heels."

The shoes and clothing worn by the model at the park were closely
examined and analyzed. Both shoes and clothing were found to
contain soil mixed with mica.

These facts would be highly consistent with the fact that Foster
did not walk to the spot where he was found, but was more likely
transperted to this location by other means.

Our laboratory analysis on a pair of shoes (65548) that had been
walked from the parking lot to the second cannon site disclosed
evidence of grass stains. It should be noted that the walk was
carried out in winter weather (March). Had Foster walked this
route on July 20, 1993, there would have been a greater
likelihood of grass staining. The F.B.I. report omits any mention
of grass staining whatsoever.

Officials claim that Foster's body was found on a path lying at
the second site. If this were true, especially on a warm summer
day, soil and other debris should have adhered to his clothing
and shoes. The Fiske report indicates no traces of coherent soil
whatsoever.

The position of Foster's body as described in numerous reports is
completely unnatural with a suicide of this type. In agreement
with the Fiske report the only likely scenario would be that

Foster was_in a sitting position. In this position, however, it
is not logical to expect that his arms and legs would have fallen

- 4 -
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into a neat and orderly position. It is more likely that his arms
would extend outwards at an angle to the body as a result of the
discharge. The neat arrangement of his arms close to the body,
coupled with the overall arrangement of the body itself, is not
consistent with suicide.

The lack of extravated blood on the front of the body is
inconsistent with death by intra-oral gunshot, which raises the
likelihood that Foster's heart had already cessated and that
death would have been caused by other means. Dr. Donald Haut, the
Medical Examiner present at the scene when the body was rolled
over, said there was little blood behind the body on the ground.
This is consistent with the small amount of blood that had
emanated from the entrance wound.

Haut said that blood had matted or congealed on the back of the
head. This is an indication that the exit wound may have been
covered if the body was moved. < =l
- &

Had Foster fired the weapon while in the sitting position and the
bullet followed the trajectory described in the autopsy, exiting
from the back of the top of the head, blood splattered brain
tissue and other matter should have been visible above the head,
on the surrounding ground or vegetation. No witnesses identified
such matter as described and the lead police investigator saw
none.

The inconsistent blood tracks and stain on Foster's xright cheek,

as mentioned in the F.B.I. report, cannot simply be explained by

the fact that an emergency worker may have touched the head, for

example, while checking the carotid artery. This further supports
the theory that the body may have been transported.

2. Location of the Body's Discovery

The forensic evidence does not support the police and Fiske
conclusion that Foster's body was found on the path directly in
frort of the second cannon site. This pathway has clearxly been a
dirt path edged-by root stems. These root stems appear worn as 3
result of having been exposed for many years. A Gannett news

report, published shortly after Foster's death, reported the path
to be a dirt one.

Shoes and clothing worn by the model at the second cannon site
were closely examined and analyzed. Dress shoes (15017) were
found to contain significant quantities of soil mixed with mica.
The pants were also found to contain soil mixed with mica.

Had Foster's body been lying at the second cannon site,
especially on a warm summer day, soil and other debris should

have adhered to his clothing and shoes. The Fiske report
indicates no traces of coherent soil whatsoever.

- 5 -
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The second canmnon site is not consistent with the heavy and dense
foliage said to have peen found all around the body. It is not

consistent with descripticn of the scenes polaroids, including
the ABC News photograph.

The Fiske report notes heavy vegetation below the body extending
to the location of Foster's eyeglasses, approximately 13 feet

away. This also 1s not consistent with the barren area below the
body at the second camnon site.

The cannon No. 1 site is consistent with the descr@ption of heavy
foliage. It is consistent with the ABC News polaroid.

The ABC News Polaroid clearly shows evidence of a certain type of
leaf, which has been found to be common to the cannon No. 1 area.
This leaf has subsequently been positively identified as a
species known as Magnolia acuminata. As a result of a careful
examination and inspection carried out over a wide-area in the
vicinity of cannon No. 2, it was conclusively establishied that no
jeaves of this type were observed in or about this location.

The second cannon site has a slope whose angle of descent drops
considerably to a point almost exactly where Foster's mid-section
would have been. On the slope the model's body displayed a
curved, or bowed appearance, with the abdomen clearly protruding.
No mention of this characteristic position was noted in any of
the eyewitness statements. The angle of the slope at the first
cannon site is less pronounced and would not have resulted in any
unusual or curved position of the beody.

SPECIFIC FINDINGS

1. The Fiske report states that mica particles found on Foster's
shoes and clothing, in the absence of soil, supports the
conclusion that Foster had walked through the park. This
conclusion is not logical due to the fact that shoes and clothing
used in our reconstruction contained a mix of both soil and mica,
as noted in our laboratory tests.

Our laboratory analysis of vegetation from the park also revealed
“significant quantities of vermiculite (mica) and the absence of
soil constituents." Therefore, mica particles found on Foster's
clothing supports the conclusion that his body was lying on dense
foliage and vegetation only. This fact is also consistent with

the probability that his body had likely been transported to the
scene.

The aforementioned conclusions are further supported by the
F.B.I. report which notes mica being found not only on his shoes,
but also on his shirt, pants, belt and socks.

5. Had Foster fired the gun at the second cannon site, it 1is
conceivable that the shot would not have been heard by any of the

FOIA #56806 (URTS 16304) Docld: 70105038 Page 51



neighbors who reside in homes across the road. The barrel's
position in the mouth may have produced a muffling effect, and

traffic noise could have possibly further diminished the sound of
the shot.

3. Had Foster fired the gun while in a sitting position at the
second cannon site, the bullet, if it did exit the back of the
rear of the head, could conceivably have cleared the berm behind
him. However, after exiting the head, it is reasonable to expect
that the velocity could have diminished considerably, thereby
causing the spent projectile to fall closer to the body. Behind
the body and above the crest of the berm is an open clearing
area. On the other side of the clearing is a small berm, creating
a natural barrier for the fired projectile. Failure to recover
the spent bullet is consistent with the fact that the gun may
have been fired at another location.

4. BAn important focus of this investigation should be_placed on
the park's rear entrance, as a possible means OT method ef
transporting the body to the scene.

5. Carpet-type fibers of various colors which were found on
almost all of Foster's clothing was clearly indicative of the
fact that his body probably was in contact with one or more
carpets at some point in time prior to his death. It is therefore
logical to assume that such contact would have taken place at
some other location prior to his being found in the park. This
type of trace or cransier evidence should pe considered highly
significant as it would provide an indication of Foster's
possible whereabouts or movements prior to him being found in the
park. This evidence raises the possibility that his body may have
been in a prone position, that his clothing may have been
gearched while in a prone position, and/or his body may have been
transported while in contact with some type of carpeting.

It should be noted that nowhere in the reports is any mention
made of any search or vacuuming in Foster's car for trace
evidence. No carpet fibers were recovered from the interior of
Foster's vehicle or the trunk area. The recovery of such evidence
might have established whether or not Foster had in fact driven
to the parking lot, oOr was transported in the trunk.

6. Foster's eyeglasses were reported to have been recovered
approximately 13 feet below his body on the berm. The Fiske
report notes that since the gunpowder was found on the glasses it
meant that they must have pbeen thrown from his head or shirt
pocket after the gunshot . It 18 inconceivable for the glasses to
have been thrown or bounced through foliage to the location where

they were found. This would seem more likely an indication that
the crime scene was tampered with.

7. According to the Fiske pathology panel, "Mr. Foster's index
fingers were in the vicinity of the (front) cylinder gap, when

= ol e
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the weapon was fired." This conclusively demonstrates that
neither his right nor left hand was on the hand grip when it was
fired. This evidence is inconsistent with suicide.

In most cases of suicide, the gun does not remain in the victim's
hand.l In addition to the unusual gunpowder soot found on the
index fingers, we found disturbing the proximity of the right
hand and arm to the right leg, the unusual deep position of the
thumb in the trigger guard, the position of the gun barrel tucked
under the right leg, the lack of any visible blood on the gun,
the failure of the family to positively identify the gun's
ownership and the failure to recover the fired projectile. These
facts are all supporting evidence that a high probability exists
that the positioning of the gun in the hand was staged.

CONCLUSIONS

All cases of suspicious death should be treated as homicides,
until proven otherwise. Due to the circumstances involved in this
case, the opinion has been formed that homicide has not bFeen
ruled out.

As a result of our investigation and reconstruction in regard to
this case, we have concluded contrary to the conclusions arrived
at in the Fiske report: the overwhelming evidence does not
support the conclusion that Vincent W, Foster Jr. committed
suicide in Fort Marcy Park.

Therefore, wholly separate from the issue of suicide or homicide
is the obvious problem of the body's transport to the park.

Still another serious issue concerns the location of the body's
discovery in Fort Marcy Park. Based upon the evidence made
available and examined, it is more likely that the official
location of the second site is not the actual site of the body's
discovery. Evidence also indicates that the first cannon site is

more consistent with the actual leocation of the body's discovery.

—_—

Signed: .~ /- L-V.-“ \\\\\\
g AL W BTN

Vincent J. Scalice, S.C.S.A. Fred D. Santucci
Fo;ensic Consultant Forensic Photographer
Crime Scene Analyst Crime Scene Expert

1 Mr. Scalice and Mr. Santucci, in their combined experience of fifty years ot investigating homicides. have never seen a
weapon or gun pasitioned in a suicide's hand in such an.orderly fashion.

= TR
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LABORATORY ANALYSIS

Conducted by Richard Saferstein, PhD.
RE: Vincent Foster

The following articles were subjected to microscopic and
mineralogical analysis:

1. One pair of red shoes (serial #15017) . These shoes were
removed from subject on 3/4/95 who was lying in cannon #2
area in Fort Marcy Park;

2. One pair of brown shoes (serial #12177) . These shoes were
removed from subject who walked from parking lot to cannon #2
location on 3/4/95 in Fort Marcy Paxk;

3. One pair of dark brown shoes (serial $#65548) . 7 I

4. Soil samples from cannon #1 and cannon #2 sites collected
3/4/95 in Fort Marcy Park;

5. White dress shirt removed from subject lying in cannon #2
site on 3/4/95 in Fort Marcy Park; .

€. Socks removed from subject lying in cannon #2 site on 3/4/95
in Fort Marcy Park;

7. Pants removed from subject lying in cannon #2 site on 3/4/95
in Fort Marcy Park; and

8. Leaves recovered from cannon #1 area in Fort Marcy Park.

Conclusions:

1. Soil samples from both cannon sites are similar. Soils are
characreristic of potting or planting soil. Soils contain a
mixture of.mica (vermiculite), peat, and organic soil (top
soil) .

2. Examination of red shoes (15017) shows significant gquantities
of soil in combination with vermiculite on both heels. Soil

is consistent with potting or planting soils recovered from
both cannon sites.

3. FExamination of brown shoes (12177) shows small quantity of
peat and organic soil in combination with vermiculite.

4. Examination of dark brown shoes (65548) shows small quantity
of soil in combination with vermiculite. These shoes also
show evidence of grass stains.

5. The white shirt was negative for soil constituents including
vermiculite.
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The socks were positive for flakes of vermiculite.

The pants were positive for peat and organic soil mixed with
vermiculite. Vegetation was also present on pants.

Examination of leaves recovered from cannon #1 area shows

significant quantities of vermiculite particles and the
absence of soil constituents.
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Fred D. Santucci
Forensic Photographer

Forensic Control Systems

EXPERIENCE:

1979-Present

1970-1979

1969-1970
1961-1969

1952-1961

EDUCATION:

107 Cedarview Avenue
Suaten Island, NY 10306
Tel: (718) 979-0339
Fax: (718) 979-3261

e Forensic Consultant and Legal Photographer, extensive background 1 Law
Enforcement Photography, specialization in Color Processing and Crime Scene

Examination, with emphasis on Latent Print Recovery.

NEW YORK CITY POLICE DEPARTMENT, New York, NY
Senior Forensic Photographer, Criminal Laboratory Section

e Duties included sole responsibility and supervision of Color

Photography involving

all types of Physical Trace Evidence, including the development and photography
=

of Evidential Material for Court Presentation.

e Senior Photographer and coordinator specializing in Col
red, Ultra-violet, Macro and Micro photography assigne

or, Black & White, Infra-
d to the New York City

Criminal Laboratory. Have been responsible for Investigation and Laboratory
Analysis on such cases as: F.ALLN., Rap Brown, Phillips, Wells Fargo, 44

Caliber (Son of Sam), and many others.

e Qualified as an expert witness in numerous cases involving all aspects of Forensic

Photography and Latent Fingerprint Development.

Narcotic Investigator, Bronx, NY

Crime Scene Photographer, responsible for photography of crime scenes and

collection of physical evidence in connection with same.

Police Officer, assigned to routine patrol duties, 44th Precinct, Bronx, NY.

New York University, Two years towards a baccalaureate degree.

New York Police Department, Criminal Investigation and Crime Scene Examination

Courses.

Kodak Corporation, Law Enforcement Photographic Techniques, Rochester, NY,

Diploma.

Leica School, Advanced Laboratory Techniques, Certification.

Federal Bureau of Investigation, Washington, D.C., Advanced Laboratory and

Photographic Processing Certification.
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From : RICHARD SAFERSTEIN., PH.D. Apr. 280 1995 12:1@¢t PAZ2

RICIIARD SAFERSTEIN, Ph.D.

20 Forrest Courl
Mt. Laurel, New Jersey 0B054

Chief Forensic Scientist for the State of New Jersey
Department of Law and Public Safety

New Jereey State Police

1870-1991

Technical Director of one of the largest foreneic sclance laboralories in the
Uniled States, conducling aver 35,000 case analyses per year and employing a
staff of over 90 professional eclentists.

Areas of expertise encompess toxicology. pharmacology and analyses of alcohol
and drugs of abuse. | have becn accepted and testified as an expeort wilness
over 650 times in nearly 125 courts on a variety of forensic science issues which
include: breath and bload testing for alcohel content, the pharmacological
effects of alcohol, detection and identification of drugs in biological fluids, arcon-
related analyses, and the forensic examination of blood, semen, hair, paint, fiber,
and glass evidence.

Certified by the State of New Jersey as qualified and competent to conduct
chemical breath analyses in lhe oparation of the Breathatyzer.

TRAININ
Ph.D. Organic Chemistlry, City Universily of New York - 1870
M.S. Organic Chemistry, City College of New York - 1966
B.S. Chemistry, City College of New York - 1863

MIC

instructor of Forénsic Sclence, Trenlon State College, 1972 - Present
Instructor of Forensic Science, University of Delawara, 1885 - Presant
instructor of Forensic Science , Law School of Widener University, 1991-Present
Asst. Adjunct Professor of Science, Ocean County College, 1972-1981

P /] AFFI

American Academy of Farensic Sciences - Promoled to Fellow, 1977.
Amesrican Chemical Society

Amaerican Microchemical Sociaty
Canadian Society of Forensic Scientists
Chromatagraphy Forum of Delaware Valley
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- Vincent J. Scalice
Page 2 of 3

TEACHING EXPERIENCE:

« Lecturer for New York City Police Academy, New York University Law School,
Brooklyn Law School, NYCPD Detective Division, District Attorney’s office, U.S.
Coast Guard and various law enforcement, security and professional
organizations. Topics include: Crime Scene Examination and Reconstruction,
Collection and Preservation of Physical Trace Evidence, Latent Fingerprint
ldentification, Examination of Questioned Documents, Crime Scene Photography,
Forensic Techniques and Courtroom Procedures Re: Direct and Cross
Examination of Expert Witnesses. :

e Faculty Member: Homicide Investigation and. Robbery Investigation training
courses for NYCPD Detective Division. g

EDUCATION:

City College of New York - Police Science & Administration, Criminalistics

U.S. Marine Corps Institute - Criminal Investigation bx ke

New York Institute of Criminology - Criminal Investigation; Forensit Stience; Quéstioned
Document Examination; Firearms and Ballistics; Tool Marks; Microscopic Analysis;
Photography

Bureau of Criminal ldentification (NYCPD) - Fingerprint Identification

Photographic Unit(NYCPD) - Cnime Scene Examination;Latent Fingerprint Photography

Federal Bureau of Investigation Law Enforcement Officers Training School - Advanced
Latent Fingerprint School ;

Additional Education includes: Various Symposiums, Courses and Conferences (Law
Enforcement; Crime Scene Examination; Criminal Investigation; Security
Management and Forensic Science) at N.Y.U. Post Graduate Medical School, Police
Academy, Project SEARCH Symposia, International Association for Identification,
Evidence Photographers International Council, Northeastern Association of Forensic
Scientists, National Forensic Center and American Board of Forensic Examiners

ADDITIONAL EXPERIENCE:

Former Security Director for two major department stores

e Managed operations and investigations involving property theft (internal &
external), illegal kickbacks, violations of policy and fiscal violations.

¢ Security management and loss prevention consultant for various retail, industrial
and business organizations.

e Author, articles and publications pertaining to Forensic Investigations,
Criminalistics, Crime Scene Examination and Fingerprint Identification. Guest
appearances on local and national television.

ADDITIONAL QUALIFICATIONS:

Fellow: American Board of Forensic Examiners

Chairman: Executive Board of Scientific and Technical Advisors - American
Board of Forensic Examiners (1994)

Sgt. at Arms:  New York State Division, International Association for
Identification (1993-1994)

Vice President: Tri-State Local Photographers (1992-1993)

Member: Committee on Forensic Sciences, American Society for Testing
Materials (1993-1994) A
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Vincent J. Scalice
Forensic Consultant e Criminalist

3 a7 Cedarview
Forensic Control Systems O v o

Tel: (718) 979-0339
Fax: (718) 979-3261

EXPERIENCE:
1977- FORENSIC CONTROL SYSTEMS
Present Executive Director

e Over thirty-five years experience in forensic investigation and consultation
including crime scene examination and reconstruction involving the evaluation
and analysis of physical trace evidence. g

e Specialties include the development and identification of Latent Fingerpnnts,
Palm Prints and Footprints. Examination of Questioned Documents and the
examination of Firearms, Tool Marks and Footwear Impressions. -

o Investigation, pre-trial consultation and qualified expert testimony in criminal and
civil cases.

e Board Certified: sl -,

SCSA. - Certified Senior Crime Scene Analyst [LLAL]- =
CFE. - Certified Forensic Examiner |A-B.F.E.]
CPLE. - Certified Latent Print Examiner (1.A.L]
C.Q.DE. - Certified Questioned Document Examiner [A.BF.E.]
e Licenses: Licensed and bonded private investigator, State of New York

1977-1978 U.S. HOUSE OF REPRESENTATIVES
Congultant Member for Selert Cammittee 0O Assassinations

e Worked closely with the Federal Burcau uf Isvestigation eonecrning deathe of
President John F. Kennedy and the Reverend Doctor Martin Luther King. Find-
ings, opinions and conclusions rendered during Public Hearings.

1956-1977 NEW YORK CITY POLICE DEPARTMENT

Detective - First Grade

Coordinator-in-Charge of Latent Fingerprint Unit

instructor, New York City Police Academy

o Direct supervision of twenty-five employees, formulation of policies and
assignment of case loads.

e Senfor Project Coundinator for major research and development program which
resulted in the first utilization of optical correlation techniques in Fingerprint 1.D.

e Instrumental in the introduction and application of Polaroid Photography in law
enforcement in NYCPD. Assisted in the design and modification of the Polaroid
CUS Evidence camera for instant photography of Latent Prints and Physical
Evidence at crime scenes. '

e trormulared and conducled wiiwme scenc examination COUTEEE for the entire
Detective Division of the NYCPD. '

o Assisted Internal Affairs Division in investigations relative to integrity and
internal security within the Department.

e Supervised Department's Disaster Squad (all maj
airline, rail and sea disasters).

o Worked cluscly witl the Tederal Burcau of Invactigation, United States Custnms,
Treasury Department, tood and Drrug Administration, Federal Narcoties Burcau,
Department of Hospitals, Interpol, ana >couand Yard.

e Cited 15 times for Excellent and Meritorious police duty.

or terrorist bombing incidents,
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Vincent J. Scalice
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PROFESSIONAL AFFILIATIONS:

American Board of Forensic Examiners

International Association for Identification

New York State Division of the International Association for Identification
New Jersey State Division of the International Association for Identification
Connecticut State Division of the International Association for Identification
California State Division of the International Association for Identification
New Jersey State Identification Association

Northeastern Association of Forensic Scientists

National Forensic Center

American Society for Testing Materials [ASTM]

Society of Professional Investigators

Evidence Photographers International Council

National Association of Criminal Defense Lawyers

New York State Association of Criminal Defense Lawyers
New York City Detective Endowment Association o F
Superior Officers Association Retired (NYCPD) -
Retired Detectives of the City of New York
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Forensic Scienca Soclaty of England
intarnational Assogclation for Identlfication
Mid-Atlantic Assoclation of Forenslo Solentists
National Safety Council

New York Microecopical Soclety

Northeastern Assoclation of Forenaic Bciantists

PAST POSITIONS

Analyticel Toxlcologist
Shell Chemical Company
Princaton, New Jearsay
1988-1970

Group leader assigned to perform residue analyses on animal tissues and
organs. My dutios encompassed the development and implementation of -
laboratory proceduras designed to measure the uptake of pesticides of livestack.

Forenslc Chemist

U.S. Treasury Depariment

Alcohal, Tobacca. and Flrearms Laboratory
New York, New York

1964 -1869

Responsible for the analysis of drug and aicoholic beverage preparation.

Teelifiad on numerous oocaslons as an expert witness in Federal and State
courte on alcohol and drug chemistry.

PROFESSIONAL EDUCATIONAL COURSES i

Poison 91: Fundamentals and Analytical Considerations - Sponsored by the
Amcrican Assoclation for Clinical Chemistry, 199}

Workplace Drug Testling Workshop - Sponsored by the American Association for
Clinical Chemistry, 1980

The Drunk Driving Case: Frum Municipal Court 1o Supreme Courl - New Jersey
Institute for Continuing Legal Education, 1989

The Drinking Driver: Medical and Legal Issues of Blood Alcohol Testing -
conducted by American Association for Clinical Chemistry, 1985

Forensic Toxicology Workshop - conducted by the American Academy of
Forensic Sciences Toxicalogy Section, 1883

04/20/95 11:39 TX/RX NO.0679 P.003
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HONORS

Award of Merit- American Academy of Forensic Sciences

Membar of the Editorial Board of the Journal of Forensic Sciences (19684-1084)
Member of the Editorlal Board of the Microchemical Journal

Member of the Editorial Board of the Journal of Analytical and Applied Pyrolysis
(1980-1984)

DIRECTORY USTINGS

Who's Who in tha East

American Men and Women of Science

Directory of Speakers - American Chemical Sociaty
Dictionary of International Biography

BOOKS PUBLISHED ol

o o
“Crlminalistics - An Introduction to Forensic Science," (Fifth Edltion). Prentice-
Hall, Englewood Cliffe N.J., 1895.
“Forensic Science Handbook,* Prentice-Hall, Englewood Cliffs, N.J., 1882.

*Eurensic Science Handbook - Volume 1i,” Prentice-Hall, Englewood Cliffe, NJ,
1988.

“Earensic Science Handbook - Volume Ill," Prentice-Hall, Englewood Cliffs, NJ,
1993.

"Laboratory Manual for Criminalistics,” Prentice-Hall, Engféwood Citfis. N.J.,
1990.

PAP, BLI

1. "T'he Reaction of Halogen-Contalining Lewis Acids wilh Esters® - 1970

(Doctoral Dissertation).

. *Examination of Automoblie Paints by Laser Beam Emission Spectroscopy,*

Journal of the Association of Offictal Anahical Chemlists, vol. 58 (1873),

1227.

. "Identification of Drugs by Chemical lonlzatlon Mass Speciroscopy.” Joumal of

the Association of Official Anatytical Chemists, vol. 58 (1873), 1234.

. "ldentification of Heroln and its Diluents by Chemical lonization Mass
Spectroscopy, ~ Anaitical Chemistry, vol. 46 (1974), 296.

04/20/95
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. "Identification of Drugs by Chemical lonization Moss Spectroscopy.” Journal of

Forensic Sclences, vol. 9 (1074), 463.

. "An Introductory Forenslc Science Course in a Law Enforcement Program," in

Forengic Science. American Chemical Soclety (1875), 22-27.

. “lsobutane Chemical lonization Maes Spectrographic Examination of

Explosives.” Journal of the Association of Analytical Chemists. vol. 58 (1975).
734.

. "Pyrolysls Mass Spectrometry - A New Forensic Sclence Technlque,” Journal

of Forenglc Sciences, vol. 22 (1877), 748.

> R

. "The Forensic |dentification of Heroin," Journal of Forensic Sciences, vol. 23

(1978), 44,

10. "Drug Detection in Urine by Chemical lonization Mass Spectrometry,”Journal

11.

of Fotensic Sciances, vol. 23 (1978), 28.

“Routine Separation and ldentification of Druge of Abuse by GCAR,"
American Laboratory, vol. 10 (1978). 126.

12. "Drug Detection in Urine by Chemical lonization Mass Spectrometry - 11,*

14.

135.

16.

17.

186.

Joumal of Anahvtical Toxicology, vol 2 (1978), 245.

. “Chemical lonization Mass Spectrometry of Morphine Derlvatives." Journal of
Forensic Sciences, vol. 24 (1978}, 825.

“Criminalistics - A Look Back at the 70's; A Look Ahead to the 80's." Journal
of Forensic Sciences, vol. 24 (1879), 825.

"Forenslc Applications of Mass Spectrometry,” in Forensic Scienge
Handbook (edited by R. Saferstein), Prentice-Hall, Englewood Cliffs, N.J.
(1982), 92-138.

“Applications of Dynamic Headspace Analysis to Laboratory and Field
Arcon Investigation.” Joumal of Forensic Sciences, vol. 27 (1982), 484.

“Forensic Science,” _Analytical Chemistry, vol. 55 (1983), 19R.

"Forensic Sclence," - Winds of Change," in Chemijstry and Crime. (edited by
Samuel Gerber) American Ghemlcal Society, Washington, D.C. (1983),
308- 43,
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“Forensic Aspacts o Anaiytcai Pyrolysis,” in Pyrolysts and GC {p Polymer
Anglysis (edited by S.A. Liebman and E.J. Levy), Marcel Dekker, New York
(1985), 338.71.

"Forensic Science," Anglytioal Chemistry, vol. 67 (1986), IT6R.

*Forensic Scienoe: A Strategy for Teaching Solenca in a Liberal Arte
Curriculum.” in_Forensic Science, 2nd Ed., (edited by Geoffroy Davies),
American Chemical Society, Washington, D.C., 1886, 5I-85.

“Forensic Analytical Pyrolysis .* in Proceedings of the Intemational
Symposium on the Analysis and ldentification of Polymers, U.&.

Government Printing Office, Washington, D.C., (19886), 9-20. Tt e

“Experimental Evidonoo of Ac0-7 Naoighboring Group Participation,”
Teirahedron, vol. 43 (1987), 5089,

"Forensic Science,” Analytical Chemistry, vo!. 69 (1987), I62R.

"Dual Column Pyrolysis Gas Chromatography,” Crime Laboratory Digest,
vol. 15 (1988), 39.

“Forensic Science.” Analyvtica) Chemisiry. vol. 61 (1989). 95R.

“The Scientific Explanation of Intoxication and The Use of-the Breathalyzer,”

in The Drunk Driving Casea: From Municipal Courl To Supreme Courl,

New Jursey Institute for Continuing Legal Education, New Brunswick, N.J.,
(1989), 163-86.

“Forensic Science.” Analytical Chemislry, vol. 83 (1991), KMBR.
. "DNA Fingerprinting,” Chem Mallers, vol. 9, no. 3 (1991), 10.

“Mouth Aicohol, Denture Adhesives and Breath - Alcohol Testing,"Drynk
Driving Liquor Liablity Reporder, Vel. €, no. 2 (1992). 24.

. "Forensic Sclence," Apalylical Chemisiry, vol. 85 (1993), 293R.

- "The Theory and Operation of the Breathalyzer,” in DWI: 1984, Handling the

‘ . New Jersey Instltute for Continuing
Legal Education, New Brunswick, N.J., (1984), 407-20.
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CIDE*

Wirtuailly all wedia and the New York Times, Washington Post
and other mainstteam 'newspapers of record” are focusing obsessively
the Tonya Harding skater-mugging There's a reazon: The

Sas
spicious death of White House Counsel ”*nue“u Foster is cracking

CIET
.,)‘.;,‘__}) &

) New Yo:k Post headlined the = and ran it on two
The Post placed the word "Suicide” in quotrss in the headline.

dizcrepancies in the storwy pointed out by the Post were:

g body was found neatly arranged on an embankment, “laid
out asz If for a cagket.”

he .38 revolver alleged to be the suicide weapon was IN FOSTER'S

DY THE BODY. Veteran homicilde investigators were quoted
aying they had never seen a .38 weapon remain

I he hand of the victim in cases like this. In most

cases, Lhe veteran detectives said such weapons were projecte

several fest away from

15

!-‘- D-
™

ot
FJ
Q
ot
@
0]
W
i
o

murtem lividity had set in in the hand holding the gun,

ing the fingers. This was unusual, because of the position

o

* Almost HCG BLOOD was evi
=31t wound the |
“»V\ir =] \\11“ \‘lli
i BEEN RECCVERED. independent th‘“ldH 1nvest1;a:ara
conclude from the position of the 113
certain Fozter "shot himself' wh Iin that
let would then he BOLY. ¥No
€ und. Az a result, Cuncluﬁeu
Foster shot himself while in a
vamrod-straight pozture, arms alio: ides, w1th the gun
pointing downward beside his leg. let, they conclude,
exited the back of Fozter's head thre gh the lavge exit wound
unnoticed by the technicians f{hut pv ent after Dr. Gonzalez
Northern Virginia autopsv). The bu T then fliew off into the
woods, where it is bevond rascavery, a”CQrdl ng to the Park Police.
= Foster left no suicide note to his family.
% alieged by the White Houss %

oY

white House Counse
The "zuicide note"

Prezs Advisor
Ls of 27 pieces of torn
i
& _L

pAaper, w = togethesr, rewveal a syt of topics and/for
contemporaneous notes of a weeting or phone conversation.

* At least one pilece of the White House “suicide note" is mizsing.

* At least 3 hours of Foster's time are missing, from 1 p.m. July

hiz bhody was reported in

i)

PO ey A & p bl R A,
consulted oy the New Yo

()
T
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Moo

pronouncements on
ef died" ring a 1it

Jight.

admit he had

the evening

inton was

™

Fogster's involvement with the J.F. Stevens

¥ing family, Madison
Guarantee Trust, and Whitewater Development in Arkansas raise
3‘1410H~ of a MOTIVE for removing him. Especially if he was talking
sut resigning and returning to Arkansas. At the time of Foster'
dzath, investigative journalists were already talking with State
Troopers and others about serious allegations against Cl¢n ton, wmade by
thﬁ President’s former Oxford roommate. All of t 3
institutions and "development" companies 1involy
iﬁrtwn;fnufer J.P. Stevens orbit eventually collapsed after massive

& *-lu\. -

—\

}_.

Ihe role of Raymond "Buddy" Young, Arkansas State Police Captain under
i “Security Diractor' for t n = be
Young has ties to Oliver North and others § rough the
and drug-smuggling center of Mena, Arkansag. Young also

handled delicate matters for Clinton while he was
- and gent tht@atpnlnﬂ
valking about Clinton’

thel Tro

£ u’\“']

by Clark.Matthews@fd

Uzed by permission
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eeing (as told to G. Gorden Lid

# % {0

- -

* ok B

*+

crow@es .dartmouth

lot of talk about the condition of Vince Foster's
several different reports, hut they generally fit into
categories: The "man in the van”'s observations and the Park
= P

s findings with the autopsv and lab reports.
the van™ fou

t g nd the body first and reported it
park workers who call d the

i
olice at opm. Thiz is what he reports
i
)

QJT

There was no sign of any gun.

Park Police and FEI found:

There was a swall bullet-entry wound in his mouth.

There was a large exit wound in the back of his head.

There was very littls blhedlnq.

Blood was pooled in his legs

The bodv was on an incline, with the head above the legs.

Ko skull fragments weve founc

There was a gun in his hand. (a .38 caliber Colt revolver with one
i one bullet. There were two zerial

it was made from part of two

empty shell casing
numbers on the gun
different guns )@tu

b :

; :
There was no trace of blood on the gun.
n The gun

was found. (Despite an extensi
found 12 bullets

e
SmaL* amounts of gunwowdei rezidue whic me from the
Colt were also found on the body. (T

clothing was contaminated in a Park P

Hisz clothes were ns

=& that the
room . )
z=ign of a stru

No ¥-ravs were the autopsy, a e was broken,
according to F‘r 2"3 veport, ”hongh a Park Bolice Officer stated
that & patho =t i "the rays showed cnly one bullet
track and no LLdgMeﬂ left '1th1n the head.”

Theze =re semen stains in his underwear. (Alan Bock in the
P = =

£
Therc were blond hairz on hisz clothing, including his T-shirt.
(Alan Pock in the ¢

FBI lab report indicated that at least Foster®s head had been
moved after the fired. (FBI report, page 45}
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HEE FEI PROEBE LINKS HITIL I

TR O TRTRINT WL T
THE TRIBUNE REVIER

BY CHRYIZ RUDDY

: inves tlua__gn into L Yirginia wan
dho case has been linked with the death of Vincent W
Foster Jr., the ep t; fhite BHouse Counsel who died of a
gupposed suicide. omuy Burkett, 21, who attended Marymount
Tollege in ¥1rginia, was found dead in a bedroom of his
parent's Herdon, Va., home three years agoe. The death was
ruled a suicide at the time, put that ruling may be
challenged as & rezult of an FBI investigation. A
Zazhington, D.C. law-enforcement official indicated

widezbread skepticism among FBI ofrficlals as to the Foster
findingz. The official suggested theBurkett case may be a
vital first step toward recpening the Foster case. The

have parallels. Both wen died of gunshot wounds
through the mouth. Perhaps more significantly, in both
death investigations pathologizt James Beyer was a key
figure. Dr. Beyer, 76, is the longtime deputy chief medical
examiner for northern Virginia. It was he who conducted the
utopsyof Vincent Foster's bodv after it was found in
1 893. A nuuwber of
the findings in the
raized concerning

Such doubts have

sry and Deceptive Te v il & Yinc
Case and in the Tommy Burkett
the Burketts notethat Beyer rul
consistent with SUIClde. mh wever,
ruling of suicide i i

tally abzent in ¢

s
Lo =

During the Senate hearings pr
i

~ e ~ Tomwrsen ooy
urretts write, Bever said

were powder burns in the mou of

the jaw. But according to a sec opsy on Tommy
Burkett's body, neither of the ‘actors was present; no
vowader burns were found in tHa mout heir son, and his

jaw wasz broken. The Burkett's dissz

findings had led to their hiring of an ocutside pathologlst,

Dr. Erick Mitchell, to perform the ﬁeconi autopsy.

Mitchell, former chieg medical

noted in his own autopsy repor
- b

have dissected, contradic
4

YE racuse, N.Y¥s,
voun man's lungs
a notation of
: been perioumed. Mitchell
aisc confrimed the parent's chser ions that thers was
to the body other than thatnormally associated with
“elf« inflicted gunshots to the wout! hen the senior
Burkett found his son's body, he saw “a dizfigured and
bloody"” ear even though the bullet swited frow the back of
the head. M= also saw that the jaw was "obviously broken."”
This led the parents to believe their son had been beaten
before the fatal shot, and were incredulous that
.

-y
)
.

T o P
ths

Beyerts report didd not cont thyal anfoy Dr. Beyer;
! poone interview, bz ""The onl ment I have
i autopsy findings in the BRurke Was a

10T IO G
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case 13 nat

un the

Lloyd, a anoke
office. ©She said the FBI is trying tc determine “whether or

not Tommy Burkstt

however,

the Depar
swoman for the VE"S Metropoliotan L,C. field

The FBI's involvement ir
the cause death perc r

"We opened *hﬂp Burkett case at
of Justice,” said Suzan

civil rights were violated, Llovd noted,

ightsinvestigations and homicide

investigations can "OVPLlap and said the FEI committed
to determining whether "all proper investigative technigques
were accarded to the death.” The FBI's involvement in the
case may represent an abrupt turn of events.

CONTD FROM NOTE ONE- Robert M. Bryant, special agent in
charge of the Metropolitan D.C. office, tock the highly
unusual step of distancing the agency from the matter in a
letter published in the Chantilly VA Times 1in ootober 1983,
stating "The FBEI is not, and has never been involved in any
review of this matter...” a premise contradicted by the

Burketts, who say FBI agents wmet with them in early fall
LS According to the Burketts, agents met with them on

T3
SEVE occasion after that, and in the past two montha the
FB1 has significantly widened its probe. Just over a week
go, FBI agents spent several hours treviewing the scene of
ir \son®s death The Eurkettﬁ were distressed that the

T A al*.
as it was at the time
staing intact

subject of 2

e Yo -3 - i
e O

charge that

well as Eeypl
(o

engaged in a coverup of the cirsumstances of their son’
death. An especially serious charge they make is that
cezcords of two "911" calls their son made on the day of his
death were tampered with or destroved. Such charges wer
disputed on "Unsolved Mysteries" by Maj. Arthur Mabry a
spokesman for the Fajrfax County Folice. He maintained that
"the gun was proces AN autopsy was conducted, photos

sed,
were taken, a thorough and acceptable crime scene
(investigaticon} was conducted.” Warren Carmichael, director
of public information for the Fairfax County police,
scoffed at the notion that ths police and the medical
examiner engaged in a coverup. He said police conducted "a
totally appropriate anu«thatAon adding that the medical
examiner came to swiliar findings "totally” independnet of
the police.” Carmichael 1 lave no ﬁlanu to reopen
+h

he Burkett case, but the .11 open "if new
information is t case, Beyer's
£ b independent

indings were
athology team working £ n2cial prosecutor Robert Fi
The team concluded that, based on Bever's nctations "th
was no other trauma indentifisd that would suggest a
cirsumstance other than suicide.” The Burketts remain
skeptical about Beyer's findings in both cases pointing to
the pathologist®s record inm still aﬂnfh@r supposed suicide
case in the ¢ t = Ea:}" in. 1889 ‘ j

to the wmdical

)
Le5]
L
Ll
tu

i3]
re
m

[

i

T copigeam o T o -~ 1P e e
SENETE F  alltop
¥ t
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o avold a
/er’s autopsy report,
illed the wouth. As
continue to disturb
ed by such things as

reasocons, di

Fiske refused to exhume the body
doubts to rest. The new independent counse
1

is reviewing Fiskes nvestigatin of the Foster matter.

end of gtory.
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PRESIDEHT'S AIDE 1S REITLHATER TARGET

}..

=
(!

inton's most

A WEITE House lawyer, Bruce Lindsey, 46, Presiden
i r of being

trusted aide, has been told that he is in imminent &
indicted over the Whitewater affair.

IT'

alidg

o

He haz been told that he is a "target" of Kenneth Starr, the Whitewater
prozecutor, as well az of grand juries investigating his actionz during
Mr Clinton's 1990 campaign for the governcorship of Arkansas.

A friend of the President for 25 years, he is an enigmatic figure,

always at the elbow of Mr Clinton, offering advice

His behind-the-scenes role haz earned him the nickname of "The
Congiglierl”, the underworld term for a Mafia don's closest counsellor.
His influence at the White Houze is said to be second only to that of
Hillary Clinton.

zources said Mr Lindsey would not be asked to resign and he
cusly defend himself. Democratic adviser Mr Ted van Dyk was
aying that a "nightmare secnaric” was building up. Party
red the scandal would spill over intc the 1996 election,
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ne spectre of now Hhitewater
1 facus on the HﬂaLk of

said by US Park Police to
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But independent crime-scen
rdered.

Documents, possibly relating to Whitewater, were r
| after his death.

Fepublican Sel
Committee, said questions at his hearings would
papers? whet did they go? Were any destroyed?

hator Alphonse D'Amato, chairman of the Senate Banking
tho took the
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Mr Lindsey is the highest- ranking administration official to be ensnared
in the inquiry into a land deal by Mr Clinton and his wife.
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WHITE HOUSE AIDE WAS MURDERED, SAY EXURRI:
+
*SUNDAY TELEGRAPHF (LONDON) , 30.4.95

By Ambrosze Evans-Pritchard in Wasi

VINCENT FOSTER, the deputy white House counsel, was probably murdered and
iz body carried into a park as part of a staged suicide, aacordlng to a
team of independent crime-scene experls employec to investigate the death.

The private report is being taken extremely serimuSLV'by’*hu official
investigation of special counsel Kenneth St
close to the inquiry.

was an intimate friend of Bill and Hillary Clinton and handled
pﬂrsonal financjal affairs at the White Housze. The US Patrk Police
d that he GT himself in the mouth on Jguly 20, 1%93. Tw

o & st
zubsequent inquir1es endorsed the suicide verdict, but Starr has recpenad
h vestigation and has called witnesses for the first time before a

At a press conference on Thursday one of the oxperts, retired New York
Police detective Vincent Scalice, said that in alwost 30 vears of police
Work he could not recall "ever running across a zituation where we found
a bodv'in a : that was =0 neatly arranged, with t

=

e hand in such a straight, orderly fashion.”.

the hody was
1th, raising the

gun was fired.

2 e
JLOOG

ot

2 lack of
ith death by a gun shot
's heart had stop

ommiszioned by

that supports

s.fa

that Foster was supposed to have walked 700ft through a

S no s30il or grass on hiz shoss. alzo no
he vegetation and ground. Irn additicn the experts asked
near the park were not cany = with normal

the growing sense in Washington that there has been a
nuge cover-up -- but one that is starcting to unxavel.
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WHITE HOUSE SUICIDE - WAS THE BODY MOVED?
EVANS-FPRITCIARD 1IN WASHINGTON
1

i

HE SCOPE of the inquiry into the mysterious death of the top White House

\

aide Vincent Foster has suddenly been broadened, casting doubt on £he
>

14

il

original verdict of suicide.

It haz now emerged that Kenneth Starr, the independent counsal

investiga tlng the Whitewater affair, which concerns alleged shady
business deals linked to President Clinton and his wife, summoned several
police officers before a Grand Jury late last week.

During the meeting he took the unu~ual step of reading thew the statutory
definition of perjury. The officers were grilled on the precise
Cciccumstances surrounding the discovery of Foster's body in a ¥irginia
park in July 1893,

The cauze of dea Foster, an intimate friend of the Clintons, had
d >3

conzidere = g observers in Washington. An inguiry by
Robert Fiske, the former independent counsel who was later replaced by a
panel of judges, endorsed the police conclusion that Foster shot himself
in the mouth. He attributed the zuicide to depression unrelated ta the
Whitewater property dealings of the Clintons.

stigation. This wasz
Ue WOLKers
ocath, and Mr
vaport vathse

fhe grand jury guestioning week, which took place in secret,
ay peared to focus on the precise locatlor of Foster's body in the park.
- of the police officers was averheard easuring a grand juror i
estimony the next day.

oblbry that he would bring a wmap to assist te

1y was found could turn cut to
r the *Pittsburgh

hting a lone crusade for

he Park Police misreported the

et

er &
ocvation of the body.

Ruddy is convinced that it is the key to exposing a cover-up that
allagedly involves the police, the White House, and even elements of the FBI.

1f Ruddy 45 right, a pelitical scandal of colo

3

*Tribune-Revisw® allﬁged

Cn Thursday, an article =
argued that key witnesses nmay

sloppiness in the Figke
nave given false testimony.

-

h

iiz latest revelation is that Dr Donald haut, the Virginia medical
aminer who viewed the scene of the crime on the night of Fozter's

death, said the body waz 10 to 2

firzt cannon in the park.

20 vards pazt an old c¢ivil war cannon, the

Thiz iz in direct contradiction to the Report, which zaid that the
body was at the foot of a insgide the patk. The
taztimeny of Dr Haut, wha 3aid he i3

gqusstionsd by
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was in tangled undergrowth nearn
\

TANNon.

The Huddy acticle was . igement in the
*Washington Times* on Fri O E“ 2] ':Jservative media watchdog
3 o +
i

in California callad h Fuddy and the
ter are alre aﬂg bl ice, who insist

iestions about Foster's death have been a staple of radic talk shows
across America. According to extensive interviews conducted by *The
Sunday Telegraph*, suspi shared by some wembers of th
Foster family and parts of the FEI

it}

v{\

Senator Lauch Faircloth, a Republican’'member of the Banking Committee
that held brief hearings intoc Foster's death last July, has also raised
doubts about the suicide werdict.
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From bigxc@prairienet.orgFri Aug 4 20:38:54 16895
Date: Wed, 2 Aug 95 23:25:30 CDT
From: Brian Redman <bigxc@prairienet.orgs>
To: Multiple recipients of lizt <conspire@prairienet.org:>
Subject: Conspiracy Nation -- Vol. 5 Num. 73
Conspiracy Nation -- Vol. 5 Num. 73

EXPLOSIVE NEW FACTS REVEALED IN MYSTERIOUS DEATH OF FOSTER
[The *s5porlight*, 08/07/95]

Les-continted. ..q]

TOM VALENTINE:
In other words the United States was spying on banks around the
world to track people's money?

JAMES NORMAN:

Actually, it was an allied qove:nment effort, which alzo included
Izrael. It was originally d d ag an anti-terrorizt affor

The program was nicknamed "Fo e Money.”
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=nior people from the Reagan years who were involved in
dezigning and crafting this program have confirmed that therse was
uch a2 program underway and that massive amounts of data
ollected. However, because of the highly sensitive security
nature of this, they can't say quite how it was done, but wes have
figured out that one of the companies involved in implemanting
the software system (and probably the hardware) was a company in

Little Rock that went by the name of Systematics.

(n

TOM VALENTINE:

Was the Inslaw company's computer software called PROMIS involved
anywhere in this? (The owners of Inslaw claim that during the
Reagan administration the Justice Department reneged <n a
contract with them, stole the software and used it and sold it to
foreign governments. -- Ed.)

JAMES WNORMAN:

Yes. It started out lcoking like a little cloud on the horizon,
but it's turned cut that the uses to which this PROMIS zoftware
has been put would boggle the mind. It's a very powerful systen
that was initially designed for tracking legal cases, but it was
also designed to be customized so that you could adjust it to
track all kinds of things, It's been used in tracking nuclear
zubmarines, intelligence data and banking transactionsz.

It was in 1982 -- right about the time that this "Follow the
Money" program was launched -- that Inzlaw came up with its
proprietary enhancement (PROMIS) of what had, until then, been
public domain software that had been developed by the government
with taxpaver dellavs. The government's funding for the progran

had run out, but Tnsl&OHA#H56806:(URTS16304)Doeld: 70105038 Page 75



software. It was those enhancements that the government took

nce the government was so desperate for a software to implement
is "Follow the Money"” program in particular since it required

massive amounts of tracking.

I think what was involved here was an effort to get all of the
world’s megabanks to standardize their data in a way that would
be easily analyzed by the National Security Agency (N5A). Now the
NSA is the signals intelligence arm of the government. It's ths
computer spy agency, really, and highly secretive.

Systematics in Little Rock was one of a number of companies that
got involved in installing, 5elling, supporting, customizing and
managing this software and bank data center operations. Actually,
it appears that there was a cluster of such companies.

“ystematics was started by Jackson S5tephens, the investment
banker, who has bkeen heavily involved in bond trading in
Arkansas. It grew rapidly in the 1970s as it took out more
domestic business. In 1982, as the government was lcoking for a
company to help out with this "Follow the Money” program,
Systematics toock on a big role in that and its business bocmed
even more.

Then when Bill Clinton came to the White House and Foster and
Hubbell came along with him, Svstematics’® overseas business
hlossomed along with it and they started getting contracts from a
number of foreign bkanks.

TCM VALENTINE:
Was Vince Foster in the NSA?

JAMES NORMAN:
When you say "in" the NSA, it's hard to say. The way it's been

described to me is that he was an interface person between the
N5A and Systematics. The way I sees it, is that Vince Foster at
the Rose Law Fir

‘m was a very quiet but a very bright guy. He was
one of Jackson Stephens’ trusted "deal guys” at the law firm. B
was a litigator, but wmore than that he was a business lawver.

o+

pi=]

In that role he would have been in charge of supervising
contracts, setting up accounts, high-level marketing and
smoothing all of the lumps that would naturally go on hetween [a
company he represented] and a government it was involved in
contracts with.

Foster never showsd up as an employee of S5Systematics. Hs never
billed Systematics for anv time. You won't find his name cropping
up on any Systematics documents, although we’'ve been told by good
sources that he was involved with Systematics, although the
company denies it. Ther2's an absolute soclid wall of denials
about this. Somebodv's lving.

TOM VALENTINE:
Was Webb Hubbell ever retained by Systematics?

JAMES NORMAN:
They did retain Hubbell and Hillary Clinton. In 1978 Jackson

Stephens ended up being the front man for a group of Arab backer

0f BCCT, which at the FOIA #568064URTS 16304) Docld; 70105038 Page 76




Bankshares, a major Washington-based bank holding company. It was
one of the Isw banks that was then able toc own banks over state
lines. Stephens came in and bought a big chunk of that bank and
wanted to take it over.

One of the things he wanted to do, according to the SEC lawsuit
that blocked the takeover, was to bring in Systematics to do all
of the data processing for that bank. In that case, Hubbell and
Hillary Clinton ended up representing Systematics in some of the
filings that they made in that case.

The reason this is significant is that, I've been told, .the first
work that Systematics was doing for the government really was
shuffling covert money, managing the covert funds moving around
in secret government covert operations accounts.

This was no small job. It took a significant amount of computer
power because they were moving money around from one account to
another, setting up new accounts, phony companies, etc. It was a
major task and Systematics was in an ideal position to do that
because its business was to outsource the data processing
function in a number of small banks, mainly in the Midwest, the
West Coast and Texas.

Systematics would go to these small banks and say, "You can't
keep up with the technology. Why don't you just let us take vour
computers and your people and provide all of that processing. You
don’t have to worry about it."” That may be a prudent thing for a
small bank te do, but when it would do that, it would give up a
tremendous amount of control over the guts of your bank and what
this allowed to happen was the creation, ess entially, of a
cyberbank for the covert funds.

What we've been told -- and Systematics will adamantly deny this
-~ 1is that at the end of every day there would be a direct bank-
to-bank balancing transaction of funds. We are told that imbedded
in these day-end transactions would be information codes --
compressed data that would convey the information about these
coded accounts. The banks that were involved themselves might not
even know this was going on. However, we are told that this is
how all of this money got moved around.

If you think about it, there had to be maybe hundreds of billions
of dollars moving around during the 1970s and 1280s in these
covert arms-and-drugs transactions. Nobody has adequately
explained where that money came from or where it went. It
certainly never went through Congress. It certainly was never
appropriated and didn't show up in government budgets. It was not
just "black" money but "black black” money that even the
congressiocnal oversight people didn't know was sloshing around
out there.

TOM VALENTINE
Has the *Washington Post*, for example, reported any of this?

JAMES NORMAHN:

On July 4 the *Washington Pout* published an article poch-poching
what they called all of the "conspiracy theoriss” about the
Foster death. What is interesting, though, the shift that's

Prior to that article, the *PBc 5L* was
ny of these thing
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gradually going to see more of the major media moving to get on
kbard this freight train before they get run over by it. The
cover-up is unraveling.

TOM VALENTINE:
S0 Vince Foster was investigated as a possible spy for Israel?

JAMES NORMAN:

That's what makes him a very key figure. He was a double agent in
a sense. He was overseeing a massive intelligence effort for our
country which conceivably gave him access to very high level
intelligence. You have to realize that the keys to the kingdom
these days are in computer encryption, codes, systems. That's
what loses and wins wars these davs. You can listen to the other
guy's traffic.

By the nature cof what Systematics was doing and what we believe
was some relationship between Systematics and B-5vstems which is
one of the WSA's primary black operations subcontractors, it's
conceivabls that Foster could have had very high level code and
encryption information. The problem is that he died before
investigators could figure out what did or did not get cut the
door.

T’ve been tocld that perhaps because of Foster's loan*im@
involvement with intelligence matters for the Rose Law Firm that
wihen he went to the White House he was probably a key interface
person between the White House and the intelligence community,
which, I think, perhaps explains why there was such a frenzy of
activity after he died. That's why they held the Park Police and
the FBL at bay while they rifled through his papers trying to
figure cut what was '"national security" and what wasn't. That
explains so much about why this thing has been covered up.

TOM VALENTINE:
The American pzople have been led to believe that Foster was just
another nice-guy lawyer who came to town with Bill and Hillary.

JAMES NCRMAN:

Wrong. Here's the problem: the media tries so hard to be
responsible and not get carried away and to not impugn the
government unnecessarily and the government is akle to play that
1like a vioclin and squelch any story that questions the
government’s position. It's hard to get any story like that into
print because the standards of proof have to be 3o high. I'm
thoroughly ashamed and embarrassed at the performance of the
American major media and it makes you wonder why.

TOM VALENTINE:
Why would Israel have paid Vince Foster anything?

J2MES HWORMAN:

Well, I don't think it's any secret that hoth
United States have been spving on one ancther
close as the relationship is between the U.5. ad 8=
ara some things we don't want to tell them and vice versa, and
particularly during the Bush administration the i

ationshi
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ways congruent to ours. Who knows?

We know Foster was under investigation for espionage. We don't
know what he gave Israel. We know that there was 5Z.73 million in
his 5wiss bank account -- the funds that came from Israel. He had
other Swiss bank accounts as well that were receiving funds from
U.5. interests. His periodic one-day trips to Geneva are

problematic in and among themselves.

TOM VALENTINE:
You discovered some other interesting things.

JAMES NCRMAN:

This other matter is very troubling to me. It's another
bombshell. Foster's was not the only 5wiss bank of a high-level
U.5. political figure that's been railded and deleted this way 1in
the past year and a half. The Fifth Column has gone into and
cleaned out probably a couple of hundred coded Swiss bank
accounts belonging to high-level U.S. political figures -- the
biggest names going -- in both parties. The taks, we've been told
== is over $2 billion, going on $3 billion.

TCM VALENTINE:
Will the Fifth Column ever go public?

JAMES NCRMAN:

I den’t know. I think that probably the way the intelli
Po“munlf« works that the name wlll get changed, it wil
shuffled arcund and vou'll never find it.

TOM VALENTINE:
This is the kind of thing that I know bothers you as a
journalist.

JAMES NORMAN:

The issues here are so immense that they've just got to be
discussed in some way. The persuasiveness of the cover stories by
the government is so disturbing. Under the cover of national
security the government is allowed to lie to the public and lie,
cheat and steal if they have to to protect national security. The
more that you look at the Foster case the more you realize that

C
his is an authorized cover story.
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You may be unable to obtain a copy of the *Spotlight* via vyour
local library or news dealer. To subscribe to the *Spotlight*,

phone 1-800-522-629%92 (in Marvland phone 1-301-951-6292).

I encourage distribution of "Conspiracy Nation."
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For information on how to recs > ne onspiracy Nation
Newsletter, send an e-mail message to blux ﬁp rairienet.org

£ you would like "Conspiracy Hatic to vour 2-mail
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form "unsubscribe conspire” to

Want Lo know wmors about Whitewater, Oklahoma City bombing, etc?
{1} telnet prairienet.org {2Z) logon as "visitor"” {3} go citcom

Aperi os tuum muto, et causis omnium filiorum qui pertranseunt.
Aperi o5 tuum, decerne quod justum est, et judica inopem et
pauperem. -- Liber Froverbiorum XXXI: 8-9

EBrian Francis Redman bigxc@prairienet.ocrg "The Big €

FOIA #56806 (URTS 16304) Docld: 70105038 Page 80



igxc@prairienet.orgiWed Aug 2 20:58:44 1995
ded, Z Aug 85 01:006:53 CcDT

oWt
o C
=

5
o

[-a)

ro: Multiple recipients of list <conspire@prairienet.org>

Subject: Conspiracy Wation -- vol. & Num. 72
Conspiracy Nation -- Vol. 5 Hum. 72

{("ouid coniuratic est?™)

EXPLOSIVE NEW FACTS REVEALED IN MYSTERIOUS DEATH OF FOSTER
[The *Spotlight*, 08/07/95]

Since the strange death of top White House aide and close, long-
time Clinton family confidant Vince Foster, The *Spotlight* has
been inundated with a wide variety of rumors, theories and other
allegations regarding the circumstances of Foster's demise
however it occurred -- whether by suicide or murder.

The *Spotlight* has never issued any formal editorial opinion
regarding the matter, one way or another, although this newspaper
haz printed a number of stories over the past zeveral vears which
have touched on Foster's death and its posgible connection to a
nuwber of widely-puklicized, high-level scandals including BCCI,
Irag-gate, Mena-Iran-contra and Inslaw, all of which have been,
in turn, linked to one ancther and to both Reagan-Bush and the

eal I

Clinton administrations.

On July 14 an explosive new theory relating to the mystery
gurrounding Foster's death was outlined on the nightly broadcast
of The *Spotlight's* call-in talk foruwm, *Radic Free Amsrica*,
with host Tom Valentine.

The guest was James Norman, a senior editor with *Forbes*
magazine. Norman has been looking into the Foster affair for some

time. (*Forbes* has not published Norman's work, nor is it
expected to do 20 in the near future.)

At the time of Norman's appearance on RFA he was identified by
name and as the senior editor of a well-known publication. Since
Norwman's appearance on RFA, however, his association with
*Forbes* has been mentioned over the Internet.

A transcript of Norman's interview follows...
Hom R R R S o % S o & s

TCM VALENTINE:
Tour story is rather controversial. What are we going to learn?

JAMES NORMAW:
This has been the most amazing
worked on in my career. It's =

1

. frightening story I've ev

X 20 hard to believe that it's taken a
iong time to get the factz checked and to understand it. The
bottom line is that at the tiwme he died, Vince Foster was under
investigation for espicnage.
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JAMES NORMAN:

There's ample suspicion -- and this is never proven, although
there's substantial evidence -- it is known that at the time he
died, July 20, 1993, he was under inve Stlgaulon for suspicicn of
espionage involving the state of Israel.

There was a group within the CIA and the intelligence community
-- & computer intelligence group that had been given the
authorization to hack their way into foreign intelligence data
hases. This is something I think that is routinely done.

This group had hacked its way intoc a data base of Israel's
intelligence service, the Mossad, and found vince Foster®s name
there, which surprised them. From there they were actually able
to track money back to a bank in Switzerland.

These hackers are a small group of government people and they
actually have a name. They are known as the Fifth Column. If you
call up the CIA and ask them about it, of course, they won't tell
ynu anything. However, if you talk to enough pecple in the
ntelligence community you will learn that yes, the group does
ist. Yes, they do this type of thing and vyes, they are armed
{ray super-computers.

These are probably the best and brightest computer hackers in the
world and they are working for the U.S. government and they hust
their way into computers.

In the case of Vince Faoster they found moneyv going to his account
at this bank in Switzerland, a small bank right on the Italian
border. It's called the Banca Della Svizzera Italiana.

TOM VALENTINE:

Sherman 5Skolnick, the investigator from Chicago, has been a guest
on this show and he came across much of this same information, sa
it seems as though what you are saving is confirmation. And vou
are a well-known editor with a prominent publication. This is
interesting.

JAMES NORMAN:

We put a lot of effort into this investigation. The story was so
unbelievable. Now when you are dealing with sources in the
1ntelllgence community, you never quite know who you are talking
to [in terms of their cre dibility or motivation in leaking
information -- Ed.], so it tock an extra amcunt of effort in
checking this out. And lo and behold, the story corroborates on
many points from a wide variety of credible and knowledgeabls
people.

TCM VALENTINE:
In short, U.S. government hackers broke into the Israeli Mossad's
atabase and ran acrcss Foster's name.

JAMES NORMAN:

Then they hacked theirFQ'll_A #516896~(URT531§§%)LDrp’glgex7solg~§038 Page 82
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corroborated that wyes, it was Vince Foster's account, and they
were able to withdraw encugh information from the Swiss bank's
computer database so that they were able to mimic a withdrawal
transaction.

What happened was this. On July 1, 1993 Foster bought a round-
trip ticket toc Geneva at the White House travel office, which he
put on his American Express Card. This was reparted by Ambrose
Evans-Fritchard in the *London aunday'TelejLaph* on May 21. (See
The *Spotlight*, July 3. -- Ed.

I think what happened was that when the CIA pacple saw that he
was making these one-day trips to Geneva, which he had heen dnLng
periodically, they decided to withdraw the money from Foster
Swiss bank account at that time. I think Foster probably called
uu the bank to tell them he was on his way and the bank tcld him:
Mr. Foster, you've already withdrawn your money,"” and that's
when 1t hit him that something very strange was going on. He
learned that the money had actually been withdrawn and deposited
into the U.S5. Treasury.

According to my sources, that's when he became so mysteriously
and acutely depressed and couldn't sleep and his gister tried to
set him up with a psychiatrist. Instead, he hired a lawyer and
apparently made some discreet inquiries around the White House
and somebody told him: "Vince, you're under investigation for
asplionage.”

1815 set off a chain of circumstances. There was a supposedly
coincidental meeting on the Eastern Shore of Maryland before
Foster's death. According to the report by RuhuLt Fi nes

iske

counuel on the WhltemateL affair and Fo
i
=

At the times, Hubbell was technically the number threes pers
the Justice Department, but I think it's well understco
wWas bfuaflv tunning things thsre and was essent ially the
nation's top legal official.

He and Foster both came out of the Rose Law Firm in Little Rock
and both were involved in a number of cases, representing a lot
of the same clients.

This meeting between Foster and Hubbell has been characterized in
both the Fiske report and in the Senatas hearings on Whitewater as
a "rest and relaxation” type affair. I don't think so.

I've been told by multiple sources that this meeting was under
surveillance and that it was a heavy-duty damage control session
held at the estate of a fellow by the name of Michael Cardozo,
who heads Clinton’'s legal defense fund. He's the son of a major
Democratic Party fund-raiser, Nathan Landau.

There may have been other White House officials at that meeting.
What we have been told is that there was great concern about who
knew what and who the money could ultimately be traced to. HWhat

we do know is that twa days later Vince Foster was dead.

I am not in the business aof speculating whethsr he committed

suicide or whether he was killed. T'11 leave that to others am
B

cF B

also not speculating as to who might have killed him, =

=
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and there's a reason why a bunch aof different people wantad him

TOM VALENTINE:
With Foster dead, would the heat be off a lot of other people?

JAMES NORMAN:
You might think of it that way.

TOM VALENTINE:

Was Hubbell's name found in any of these computer files where
Foster's name appeared?

JAMES NORMAN:

I don't know anything about that. I wasn't investigating that.
Both Hubbell and Foster, we've been tald, by multiple credible
intelligence sources, were both involved as behind-the-scenes
persons on behalf of the Natiocnal Security Agency for a massive
international bank spying effort that this country has carried on
for more than a decade now.

[...to be continued...]
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You may be unable to obtain a copy of the *Spotlight* via your
local library or news dzaler. To subscribe to the xopotdight®,
phone 1-800-52Z-6292 (in Maryland phone 1-301-951-620:
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For information on how to receive the new Conspiracy Nation
Newsletter, send an e-mail message to bigxc@prairienet.org
If you would like "Conspiracy Nation" sent to your e-mail
address, send a message in the form "subscribe conspire My Name"
to listproc@prairienet.org -- To cancel, send a message in the
form "unsubscribe conspire” to listproc@prairienst.org
Want to know more about Whitewater, Oklahoma City bombing, stc?
(1) telnet prairienet.org (2) logon as "visitor" {3) go citcom
Aperi os tuum muto, et causis omnium filiorum gui pertranseunt.
Aperi os tuum, decerne quod justum est, et judica inopem et

pauperen. -- Liber Froverbiorum XXXI: §-9
Brian Francis Redman bigxc@prairienet.org "The Big C"
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From bigxc@prairienet.orgSun Aug 20 06:24:39 1995
Date: Fri, 18 Aug 85 21:43:32 cDT

From: Brian Redman <bigxc@prairienst.org>
To: Multiple i

oM

Conspiracy Nation -- Vol. & Num. 82

e N T T roreee

Having been forwarded a message, purported to have originally
been written by James Norman, author of "Fostergate', I decided

to go directly to Sherman Skolnick and see what he had to say.
Here; first of all, is what is *purportedly* a mess=age written to
"Mike" by James Norman which “Mike” then forwarded to me:

Subject: gierum denies all - Jim Norman

I don't think there are any depositions. Gierum denied
& were. He <laims Sherman took some offhanded joke out of

©
E
text and turned it into a conspiracy. I just don't have the
=

tims myself to persue this track. If vou do, I guess you've
got to go back to Sherman and make him produce something real.

To which “"Mike” adds:

Well, Brian, unless you can get zomething more out

we have a dead end and a blast to Sherman's

cf Sherman,
s credibil E

ity. retty
r

ugly the way it sztands, isn't it?
Regards,

Mike

"Mike"” then sent the following, containing a message

*purportedly* written by Orlin Grabbe.

"Mike" beging
I've got the Andreuccetti stuff.

I emailed Grabbe and asked him his advice on pursuing the RTC
bank fund link to Arkansas that Sherman claims Gierum told him
about. His response:

About the RTC, I don't know. I have too imany good leads to

follow to worry about that part of it. It is possible that

someone supplied Skolnick with disinformation, for which the

bazic

structure of the story was true, but the names were

d to create a diversion and confusion, and hence debunk
the whole thesis.
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For a story like the one you are pursuing, you nead to gst
*specific* wire transfer information of amounts from
inatitution to institution. (Good luck in getting any
cooperation from the banks in questicn.)

Right now I am focusing on a *single* wire transfer, which is
going to blow this whole thing wide open. And that is the
$286,000 from vince's sister to her Sister-in-law. Think
about it.

=0rlip

I spoke by phone with Mr. Skolnick on August 18, 1995. Note that
in what follows I neither necessarily agree nor disagree with
either all or parts of statements made by Mr. 5kolnick. Persons
mentioned are invited to send rebuttals, of reasonable length,
for probable distribution.

~- Brian Francis Redman, Editor-in-Chief
TOH R W R O R o el ea + 4+ o+ o+

CONSPIRACY NATION:
To me, you had voiced Suspicions as to, why is Jim Norman so
intent on getting you to release some of YOour sources.

SHERMAN SKOLNICK:

All right. @211 first of al =t
mail that you saw, whers somekady o©
something that Norman said: that he
the Whitewater matter -- a key witness
-- John B. Gisrum. And Gierum, acc %
the whole thing was "an offhand 3

That's ridiculous. Because my declaration, the declaraticn of the
other witness who was cnce a client of Gierum as a lawyer, Joseph
Andreuccetti {1}. Our declaration, under the penalty of perjury,
iz in the federal court rscord. Gisrum was served a copy, and
from January 94 on, when it came up in court, he never disputed
it.

*Now*, supposedly -- if we understand that Norman questioned hims
if that's what happened, that Gierum made such a statement -- he
isn't telling the truth! In cther words, that it was "an offhand
joke"? Like hell it was.

CONSPIRACY NATION:

All right. And according to this supposed message from Jim Norman
to this person, he supposedly says, "I guess vou've got to go
back to Sherman and make him produce something real.” And that
goes back to this thing of...

SHERMAN SKOLNICK:
In other words, I can produce the thing where his confession is
referred to in the court record, where he was served a copy of

it. And our declaration, me and the other witness, Andreuccetti,
is in the record. I've said that all along te anybody that

ingquires.

Now as to the other qqui'" g" TS SQULOeS 7y the
Court has ruled that w’rE fé‘#&éypﬁgd?'l&j%’;ﬁllfbo

a4 NeWs oOr
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an editor of a news service or newspaper promises confidentiality

xo a source, that that is a *binding* *contract*. And were that
to be violated, the source -- if he is *named* actually in the
news story -- can sue for damages that mayv result, if he loses

his job as a reprisal, and so on.
That was a U.S. Supreme Court decision.

And I not only abide by that decision, but further than that:
every good investigative journalist never divulges his sources,
because it's like burning down a bridge! You don’'t do that. I
mean, I've been at this since 1958. Do I have scurces in kev
places in the government over a period of more than 3 decades? Of
course; the answer is, "yes”. Will I identify whao they are? No.
And I don't care how much some so-called "establishment” reporter
pushes and shoves me, questioning my credibility, I still won't
reveal my scurces. *And*, neither will Jim Norman!

But what happens is, the mass media looks down their nose at
people like me. And, in other words, they can demand *my*
sources, but I can't demand theirs. Se, I mean, Lecause he's a
paid journalist and I'm an unpaid journalist and I head up a not-
for-profit group, does that mean that I'm therefore considered a
nobody, that my credibility immediately is zero? I hope that
isn't true. I mean, I've got a long track record of judges and
others who've gone to prison, been put to the wall, each one of
whom called me a liar! And cne of 'em just got wut of jail, that
called me a liar. '

COMSPIRACY HATION:
All right. But you had, before, suggested that Norman might
actually be zome kind of Spy [21a

SHERMAN SKOLNICK

Well I now know approximately where his stor ry comes from. And he
probakly has reasonably good sources. But I have question in my
mind -- and if Norman says something to the contrary, why I would
stand corrected -- but I don't believe that Norman has a
background as an investigative journalist. He certainly, so far
as I know, is not a known quantity in espionage stories. And his
Story about "Fostergate” appears to be an espionage-type story.

n

There are known writers in the espionage field. (Because they
know retired "spooks" and stuff like that.) But I don't think
Norman is one of them.

[-..tc be continued...]

—————————————————————————————————— <€ Notes >
{11! The transcript of my interview of Joseph Apndreuccetti is
availabls onlln:: (1) telnet prairienst.org (2) logon as
"visitor" {3) go citcom (4) look for "Andreuccetti Affair" under
sub-menu 'Whitewater".

Here is a relevant portion of that interview:
CONSPIRACY WATION: One final question: John E. Gierum was your
attorney, right?

JOSEPH ANDREUCCETTI: At one time, he was

tv bankruptcy attorney.

HSPIFATY NATION: Okay. Any comments 1've got on Gierum?
f% ANDREUCCETTI: Today I know that Gierum, first of all; is
1e

suits. becond of all, he (I don't know
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Administration] loans. He's a crony of Hillarv [Radham
Clinton] . We know that. And he admits that the monevy [$5§
million] was secretly wired to Arkansas!

SHERMAN SKOLNWICK: *And* that the White House is tryving to frame
*him* for it!

JOSEFH ANDREUCCETTI: And the White House tried to frame him for
that.

CONSFIRACY NATION: And, but when you say he is a Jesuit, you
mean he's a *priest*!? Or he's connected with them?

JOSEFH ANDREUCCETTI: Well... He [5kolnick] can explain better...

SHERMAN 5KOLNICK: There were three lawyers that were practicing
together: R. Barton Kalish (who was his lawver), Forrest
Ingram, and the third guy is John E. Gierum. But the group
has split up.

Gierum is now with a group of lawysrs in Park Ridge who
represent international bankers. And Gierum has got his
affice inside there.

And it was outside that office, that he got into
{Andreuccetti’s] Jeep and sat and talked about his problem,
with us: that they are framing him (this was January "9%4),
and that he was worried that they were gonna send him to
jail. {And you heard the little interview we did: where he
said the law, and the facts, cannot protect him, because it's
a set-up.)

JOSEPH ANDREUCCETTI: And he also said, he was very concerned,
"They're gonna send me to jail,"...

CONSPIRACY NATION: You were a witness to that, thoug

JOSETH ANDREUCCETTI: Oh yeah.

--"0ne of them is connected to my little five-year-cl

" and it was all kinds of concern. I mean, he was

that was ready, just about, to be shot!

: And you believed his confession.

ETTI: Absoclutely! You can loock a man in the

117 ther he's lying or telling the truth. You

1ly in despair

tod e
-2

r

i

in the eyes. He was a man practica

{2} d previcusly wondered aloud about why was Norman
S0 insistent that Skolnick let loose with some of his sensitive
information. For the record, there is no solid information that

14 S any type of spy nor is such meant to he implied by
me. The guestion (above) is purely speculative.

rr

I encourage distribution of "Conspiracy Nation.
For information on how to receive the new Conspiracy WNation
Newsletter, send an e-mail message to bigxcfprairienet.org
1f you would like "Conspiracy Nation” sent to vour e-mail
address, send a message in the farm "subscribe conspire My Nama"
£ 2o ks <
to listproc@prairienet.org -- To cancel, send a massage in the
form

rr -~ 17

unsubscribe conspire" to listproc@prairienet.org

Want to know more about Whitewater, Oklahoma City bombing, etc?
(1) telnet prairienet.org (2) logon as "visiter" (3) go citcom
Aperi os tuum muto, et causis omnium filiorum gui P
Aperi os tuum, decerne quod justum est, et judica inopem et
: -— Liber Proverbioru

Brian Francis Redman bigxc@prairienet.org "The Big C
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From bigzc@prairienet.orgSun Aug 20 06:01
Date: Sat, 19 Aug 95 15:54:43 cpT
From: Brian Redman <bigxc@prairienet.org>

G

To: Multiple recipients of list “consgpire@prairienet.org>

..
o
o
[y
@
v
(6]

Subject: Conspiracy Nation -- Vvol. 5 Num. 83
Congpiracy Nation -- Vol. 5 HNum. 23

("guid coniuratic est?™)

I gpoke by phone with Mr. Skolnick on August 18, 1985. Note that
in what follows I neither necessarily agree nor disagree with
either all or parts of statements made by Mr. Skolnick. Persons
mentioned are invited to send rebuttals, of reasonable length,
for probable distribution.
-- Brian Francis Redman, Editor-in-Chief
o A e N W % % AR S e i

T

{-..continued...]

{

-+4- The "Vacuum Pump"” and the "Faucet” —+4-

CONSEIRACY WATICHN:

Yzah, another one of my readers =zu uggested that that's the weak
link in all this, is that [James] Norman is a financial and
business writer.

SHERMAN SKOLNICK:

Well let me tell ya what happened in the beginning, from the
circumstances, that he went arcund questioning everybody. And
then it did not appear that his publication, *Forbes* magazine,

was gonna publish anything.

We put him in the category of a "vacuum pump”. That is, on behalf
of certain un-named principals, he was trying to “pick our
brains”. And establishment journalists act as purported spies all
along: they show up, they question you, they lead you to believe
that it's going on the air -- it iz *not# going on the air. A
trans utldt of their notes is then shared with the FBI, the NSA,
the CIA. I know a lot about that.

CONSPIRACY NATICN:

Yeah, in fact that rings true, that, down in Arkansas, there have
peen "journalists” doing videos of pecple who were witnezses or
whatever in a lot of the stuff that's goin' on there. And I've
been hearing that these videos never Jet marketed but that the
people on them who volunteer to go "public” wind up in trouble
aver what they say.

o o
SHERMAW SKOLNICK:

Let me just give you an exayiie. ke

time radio broadcast ](J:LQJA 56& »(-U

A
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And in 1970, when I had worldwide publicity on a story, a lawsu

[’ brought regarding the National Archives covering up jr*ument°
they had which related to a plot against JFK, two-and-a-half
weeks *before* Dallas, he interviewed me ~- apparently not to go
on the air -- and then he sort of off-handed admitted to me that
he was in Dealey Plaza at the time of the assassination. And to
disarm me from any questions said, "Well yeah, the CIA tried to
recruit me, Skolnick." I said, "Ch really.”

But then what I found out is, that thereafter -- and *pricr* to
that time -- Alan Bickley used to interview "pzaceniks”. Yaou
know, get all kinds of personal and biographical information from
them, interview them on tape, and it never went on the air!

50 then I ran into a courier for a service for Yspooka' -~
espionage. And he says that (the "spooks'" courier), told me how
they transcribe these things, called "out-takes”. Cut-takes are
film, tape, and notes that doc not go an the air.

And Alan Bickley, from what I found out, specialized in out-
takes. That i3, he was a journalist-spy! (At least it seemed to
me.} Because he interviewed a lot of peaceniks and people like
me, not for the purpose of ever going on the air with any of it,
but a transc ript or copy of his notes, or tapes, would then end
up with the FBI or the CIA

The station that, I believe he stilil works for, [i:
radio in Chicago. An FBI official once ran the statio
is loaded with FBI types, purporting to be % icd
running the radio station, which is in

‘..

But the point is, therefore when I ran into Norman, he seemed to
k b 4
2

{
be more of the sama. He seemed to he more like 3

CONSFIRACY NATION:

Yeah, okay, and when he's purportedly camplajn' can’t
get you to produce what he purportedly calls ~ xWDthlnc real”, in
other words, there’s a possibility that he may not be all he
zzems to be.

SHERMAN SKOLNICK:

All right, in the early 1970s, Carl Bernstein {he by-lined a
story about Watergate with Bob Woodward) wrote a piecev... I think
it was in *Rolling Stone*, that somewhere between 200 and 400
mass media types are actually spies!

CONSPIRACY NATION:
Yeah. In fact, I
article (3

ve got that. I think T had xeroxed that

SHERMAN S5KOLNICK:

I got in trouble with the media, prior to that story, hy
identifying who they were in Chica agao. I was ocalled a liar all the

way arcund. Then when Eernstein's sta ry came ocut, nobody

in the early 70s. I had been a media hero
3 used to be abls to
on my lawn at the drop of a hat

c’u:.n- thing, which F@i‘aAﬂéSﬁ&%(U\R-Fs %3@4) 'DGC] J J 38 Page 20




I got blanked out, as if I

And Norman acted in that pattern. If it's not true about him, all
% 2

1 <an say is he acted in that pattern.

*Then*, he did a very mysterious thing: on Intermet, in signed
articles, either with his initials or actually signed by him,
James Norman, he then attacked his suployer, *Forbes* magazine,
and mentioned that there was a conflict of interast {4}); that ane
aof the bosses of *Forhes* magazine, Caspar Weinberger, the former
secretary of defense, who was listed as "publisher emeritus”
(that's like a title where he's... You know what "emeritus"
means.)

CONSPIRACY HATION:
"Semi-retired” but invoclved.

SIHERMAN SKOLNICEK:

But the point is, he hinted at things that were already in my
stery ["Foster, Bush, Weinkerger -- And Follard” by Sherman H.
Skolnicks; see CH 5.49] and which Norman knew about. Hamely, that
Weinkerger and [George] Bush were involved with Vincent H.
Foster, Jr., the White House aide; that before he got into the
White House, Foster was an NSA official, and with the help of
Weinberger and Bush had released nuclear sescrets to Pollard, who
gave 'em to Israsl for money.

U

But the strange thing is that, sc far as I know, Norman has not
been fired. Although I think the raticnale behind that is, he may
be threatening his boss with what is known in law as a

"retaliatory discharge” case. That is, if vou get fired because
you did something that's good for the public, You can sue your
employer. So it may be they figured out it will cost them more to
defend such a lawsuit than to fire him.

i

So he continues to put stories on Internst condemning his
employer (5. He continues, apparently, to work as the senior
editor. And he puts these storiss that are not pubklished in
*Forbes* on the Internet, or *Media Bypass* magazine, about what
he calls "Fostergate”. And he updates some of these stories from
time to time, according to signed items by him on Internet.

So, I mean, is he a possible gquestiocnakble quantity? It may well

he.

He seems to be a nice fellow, in discussions on the phone.

CONSFIRACY NATION:

All right. And moving along to this person, Orlin Grabbe...

SHERMAN SKOLNICK:

All right. As to him, he was formerly a professcor at the @harton
School of Business. (Which is suppoged to be a distinguished
business school.) He purports to ke the director of a
conservative think tank, called the Cato Institute. And he
purports to be an expert on bank encrypticon -~ satellites. And he
puts... As of now, I think he's put 18 different stories on

Internet, under his by-line -- that relates to my story,

way! -- and are very 1EEHA#558»06r{URI 1:63Q4)0D0’Glgn7e@i]95038 Page 91



Hé apparently is what is known in the trade az a "faucet"”, which
s a leaking apparatus on bshalf of some faction that opposes
some other faction in espionage. (In the espicnage agencies they
& different factions.) But [he seems to bell a ‘front 'for a
king faction.

[eantorbe continued...]

——————————————————————————————— << Notes or—-ommm .
{3} "The CIA And The Media” by Carl Bernstein. *Rolling Stone*
a

{4} I, personally, have never seen the alleged articles that
Skolnick mentions. If anyone has copies of same (i.e., besides
"Fostergate”™, which I already have a copy of), please send them
to me at bigxc@prairienet.org

{5} Again, I have not seen such stories as Skolnick mentions. If
anyone has copy/copies, please e-mail them to me.

For information on how to receive the new Conspiracy Wation
Newsletter, send an e-mail message to bigxc@prairienst.org
If you would like "Conspiracy Nation" sent to your e-mai
address, send a message in the form "suhkscribe conspl
to listproc@prairienet.org -- To cancel, send a me
form "unsubscribe conspire” tao listproc@prairienst.org
nt to know more about Whitewater, Oklahonma City homking, etc?
logon as "visitor" {3) ac citcoom
Aperi os tuum muto, et causis omnium filiorum qui pertranseunt.
S ? 1 2
Aperi os tuum, decerne qguod justum est, et judica inopem et
T

pauperem. -- Liber Proverbiorum XM¥I: 8-9
Brian Francis Redman bigxc@prairienst.org “The Big C"
Coming to you from Illinois -- "The Land of Skolnick™
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bigxc@prairienet. uthun Aug 21
Moy, 21 Aug 95 15:12:45 ¢pT

Brian Redman <bigxc@prairienet.orgs
Multiple recipients of list <conspirelprairienet.org>
ct: Conspiracy Nation -- Vol. & Num. 24

Conspiracy Nation -- Vol. 5 Nuw. 84

I spoke by phone with Mr. Skolnick on August 18, 19885. Note that
in what follows I neither necessarily agree nor disagree with
either all or parts of ztatements made by Mr. Skolnick. Persons
mentioned are invited to send rebuttals, of reasonable length,
for probable distribution.

—-- Brian Franciz Redman, Editor-in-Chief
L L S T R G O U R R T T

[...continued...]

A11 right, let me read to y u this purported

Ght, e-mwall message that
saz forwarded to me. I don't know abs clutely that this is by
Oriin Grabbe, but it's purported to be, and I believe it iz:

4 b ot E ERow.. T
have too many good leads to follow to about that part
R =

About the RTC [Resolution Trust Corporati
S ¥
of it. It is possible that someone supplied Skolnick with
ur
ea

i
disinformation, for which the basic structure of the story
was true but the names were changed to create a diversion and

SHERMAN SKOLNICK:
Jhat iz he talking about?

CONSRPIRACY WNATION:
I think he's talking about that RTC transfer of the contingency
und.

r'J\

SHERMAN SKOLNICK:
Well that's... His contention that it's mis-information is
ridiculous! ®hy? I think I already told vou.

Joseph Andreuccetti (is] a former client of John E. Gierum. And
idreuccetti has a major claim against the 352.4 million RTC
contingency fund in Chicago. In the presence of his former
ndleuccettl (and myselif), John E. Gierum, in January
sed that the Clinton White House was trying to frame
ansfer {6}. And that he had previouzly alzo admitted
e's a close crony of the Rodham tfamily from Park
Ridge {Illinois where he has his office. He Jgrew up with

Hillary's : went to law school with hiwm.
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/a3 “in* *charge* of the 5

FJ

a I-some-odd million dollar
ingency fund. Therefore, I don't know what Mr. Grabbe is
ing t

b . that he thinks I changed the names or am a victim
‘information. I dealt directly with the one that was in

CONSPIRACY NATION:

Yeah. And as a matter of fact, Sarah McClendon confirmg a lot of
what you've been sayin’. In a recent issue of *Relevance*, which
is a newsletter, the editor says that he has talked with Sarah
McClendon, and she -- I don't have the exact quote at hand -- but
she says, roughly, "...bank fraud, toc the tune of 546-60 million
dollars, in Arkansas."” {7}. Which Supports what vou've been
sayin' all along.

SHERMAN SKOLNICK:
Right. And what about the thing, that's in the court record,; not
disputed, by the top [...tape runs out...]

you know, September 20th, '54, I got over an hour-and-a-half

terview, in the presence of Andrsuccetti, with the spckesperson
the acting chief of the Criminal Investigation Division of

%, Lynette Redmer. And she *volunteesred* about the 550 million

the transfer of the money and the RTC and all that. And she
rought up things, from her own knowlsdgs, that involved
iitewatsr. 5he's the cne that brought it up, ockay? (She's a tap
y wEficial.)
And her interview with me (or confession -- whatever you want to
call it) is a matter of court record aver since! It's never been
disputed by her or by the IRS or ny anvhady {(8}.
And because of that confession of an IRS official, as you know, I
filed a petition, in the federal court, that a top Justice
Department official flew into Chicago and threatened me outside
the door of the courtroom! That's still pending toa.

And the magistrate, judge, that was inside [the courtroom], that
just *heard*, relating to this, is a witness. Because her deputy
clerk sayz that "We hear everything that's happening cutside.
Move away from the door.”

I was threatened by a Justice Department official, right ocutside
the door, about the very thing that vou're asking me about.

CONSPIRACY NATION:
ah, okay. And Grabbe purportedly goes on to add that he's
Cusing on a single wire transfer, which is going to bklow this
'n:lc thing wide open. And that is the $286,000 from Vince's
t to her sister-in-law.” ®Which I think he wrote about in
£

SHERMAY SEOLNTOR:
Yeah, I read it.

detail. According to Grabbe's stor 4 other
sheila Faster Ar

'y counsel Vincen
irs department of

31 tie Juztice Department th
ess ofFOI #56806-(URTS.16304) Docld; 70105038 Page 94



*

a}torneys, and U.5. marshalls.

v

And the magistrate over here in Chicago, outside whose door a
Justice Department official threatened me earlier this vear, is
now a pending appointment to be promoted as a U.S5. district
ijudge, which is a lifetime appointment. And her appointment has
been hcld up. And among the reasons is my complaint about that
she allowed me to be threatened {cutside her door) about the 54
million dollars by a Justics Department cfficial that, by what he
said, was threatening to have me jailed! To silence me!

5o there's a connection, rig
Lefkow, whose appointment to
held up.

ht between the magistrate, Joan
the district court bench has been

We sent copies of all this to the chairman of the Senate

Judiciary Committee, Orrin Hatch. And he wrote me back that it's
belng considered.

And so the ratification of her appointment 1s being held up by
the Senate Judiciary Committee. And the direct connection there:
the one that is in the nominating/selection process of federal
district judges is Foster's sister, the very one that you are
mentioning here, Sheila Faoster Anthony, whao, according to Grabbe,
transferred to Foster's widow, Lisa, 286,000, And Grabbe's
implying that there was something secret about it, or that it
riight have been illicit money-iaundering funds.

By et Sl e

558.4 million, was
to Arkansas to be

of a bank down there.

{7} "How in her eighties, McClendon, the grand dame of the
Bashington press corps ol itor in mid-May that there
were sixteen sealed indictm itting in the Arkansas District
ary Rodham Clinton with bank
on, obstruction of justice, and
sletter, June/July 1%%85. Cail

.en.s s’
Court, three of which indict Hiil
fraud to the tune of 347-60 nillio
pO““lblY‘peLjULy " *Relevance* new

-800-626-8944 to subscribe.

18} Excerpts from "Second Amended Verified Complaint"”, case No.
82 C 7048, United States District Court, Northern District of
on:

Illinois, Eastern Divisic

Sherman H. Skalnick and

h cor af the building at 23

go, Illinois, Internal Revenue
ion Division. Skolnick said he is
with the Chief or acting

Z. That on September 20, 1394,
Andreuccetti went to the 14t
S uth Dearborn Street, Ch
Service, Criminal Invp"t

E Joulnullst and wishes tao
Chigf ol i T,

ZA. R woman came to a door
later identifying hersel
Skolnick and Andreuccetti to

12 speaks for the Chief,
ledmer, and ushered

2rence room.




the details of Joe's [Andreuccetti 1 pieces of
n. Turning to Joe, she said, "Well your claim
he fund is mostly 32 million dollar punitive damage
rom your DuPage matter,” which Joe [Andrauccetti]
utes. 5She said, "The transfer (° 'etly) of 50 million to
Little Rock, that was Whitewater, right?” Skolnick confirmed
that i3z uuLLECt. "Théy only needed 47 (milliion) down there,
what happened to the 3 million difference?” Confirming that
she knew from inside details that the Fresident and Eirat
Lady are accused by some in R.T.C. of being implicated in the
emhezzlement of 47 million dollars miss ing from Madison
Guaranty Savings & Loan of Little Rock. "Do you know exactly
where in a secret trust they have the 50 million in Little .
Rock?" she said to Skolnick, who said "The 3 million
difference is for so-called 'transportaticn’ aXxpense, that
is, street tax." She was aware that John E. Gierum was
implicated in said transfer and was a closs crony of First
Lady Hillary.

O
x
v

Ul

information on how to receive the new Conspiracy Nation
Newsletter, send an e-mail message to bigxc@prairienet.org

egsage in the form "subs

If you would like "Conspiracy MNation"” sent & ¢ e-mail
¢ Sl m
to listproc@prairienet.org -- To cancal

Hant to know more about Whitewatsr, Oklahoma ¢ v bombing, etc?
{1} telnet airienet.org (2) logon ag "wvisi { o citcom

to, et causis omnium filiorum qui pertranseunt.
Aperi o3 tuum, decerne quod justum est, et judica inopem et

pavperen. ~-- Liker Proverbiorum XX¥I: §-9
Brian Francis Redman bigxc@prairienet .org "“The Big C"

Coming to you from Illinois -- "The Land of 5Skolnick”
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WiHLIAM F. CUNGER, JR., PENNSYLVANIA
CHAIRMAN

BENJAMIN A. GILMAN, NEW YORK

DAN BURTON, INDIANA

J. DENNIS HASTERT, ILLINOIS
CONSTANCE A. MORELLA, MARYLAND
CHRISTOPHER SHAYS, CONNECTICUT
STEVEN SCHIFF, NEW MEXICO
#LEANA ROS-LEHTINEN, FLORIDA
WILLIAM H. ZELIFF, JR., NEW HAMPSHIRE
JOHN M. McHUGH, NEW YORK
STEPHEN HORN, CALIFORNIA

JOHN L. MICA, FLORIDA

PETER BLUTE, MASSACHUSETTS
THOMAS M. DAVIS, VIRGINIA

DAVID M. MCINTOSH, INDIANA

JON D. FOX, PENNSYLVANIA

RANDY TATE, WASHINGTON

DICK CHRYSLER, MICHIGAN

GiL GUTKNECHT, MINNESOTA

MARK E. SOUDER, INDIANA

WILLIAM J. MARTINI, NEW JERSEY
JOE SCARBOROUGH, FLORIDA

JOHN SHADEGG, ARIZONA

MICHAEL PATRICK FLANAGAN, ILLINOIS
CHARLES F. BASS, NEW HAMPSHIRE
STEVE C. LATOURETTE, OHIO

MARSHALL “MARK" SANFORD, SOUTH CAROLINA

ROBERT L. EHRLICH, JR., MARYLAND

John Bates

ONE HUNDRED FOURTH CONGRESS

Congress of the United States

THouse of Wepresentatives

COMMITTEE ON GOVERNMENT REFORM AND OVERSIGHT
2157 RayBuURN House OFFICE BUILDING
WasHINGTON, DC 20515-6143

September 15, 1995

Office of the Special Counsel
1001 Pennsylvania Avenue, N.-W., #490-N
Washington, D.C. 20004

Dear Mr. Bates:

‘CARDISS COLLINS, ILLINOIS
RANKING MINORITY MEMBER
HENRY A. WAXMAN, CALIFORNIA
TOM LANTOS, CALIFORNIA
ROBERT E. WISE, JR., WEST VIRGINIA
MAJOR R. OWENS, NEW YORK
EDOLPHUS TOWNS, NEW YORK
JOHN M. SPRATT, JR., SOUTH CAROLINA
LOUISE McINTOSH SLAUGHTER, NEW YORK
PAUL E. KANJORSKI, PENNSYLVANIA
GARY A. CONDIT, CALIFORNIA
COULIN C. PETERSON, MINNESOTA
KAREN L. THURMAN, FLORIDA
CAROLYN B. MALONEY, NEW YORK
THOMAS M. BARRETT, WISCONSIN
GENE TAYLOR, MISSISSIPPt
BARBARA-ROSE COLLINS, MICHIGAN
ELEANOR HOLMES NORTON, DC
JAMES P. MORAN, VIRGINIA
‘GENE GREEN, TEXAS
CARRIE P. MEEK, FLORIDA
FRANK MASCARA, PENNSYLVANIA
CHAKA FATTAH, PENNSYLVANIA
BiLL K. BREWSTER, OKLAHOMA

BERNARD SANDOERS, VERMONT
INDEPENDENT

MAJORITY—(202) 225-5074
MINORITY—(202) 225-65051

Thank you for taking time to discuss with me your ongoing investigation into the death of
White House Deputy Counsel Vincent Foster. While I understand your inability to discuss this
investigation in detail, I do appreciate your willingness to discuss our concerns about lingering
questions regarding Mr. Foster’s death.

As we discussed, I am enclosing a list of potential witnesses and unanswered questions that
have come to my attention. Undoubtedly, this list includes many names already known to you because
I have tried to be as exhaustive as possible. Also enclosed are several recent articles I found on the
Internet concerning the death of Vincent Foster, which I recommend you review for additional
witnesses and/or issues. )

In view of the case’s high profile, a number of theories alternate to the official reports have
arisen. I believe that those who proffer such theories should be interviewed to determine if they have
any evidence or names of witnesses relevant to this case. Any conclusions the grand jury draws will be
criticized unless the grand jury has the opportunity to hear from everyone. I therefore suggest that you
interview the two reporters, Ambrose Evans-Pritchard and Christopher Ruddy, who have written
extensively on Foster conspiracy theories. In addition, you may want to review materials being
circulated by the Western Journalism Center and Reed Irvine at Accuracy in Media.

Again, thank you for your attention to this matter. If I can be of any assistance to your office,
please do not hesitate to contact me.

Enclosures

Sincerely,
.‘J‘:'{‘:,‘ FL é\e?/;

Steven Schiff
Vice Chairman
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ENCLOSURE

Potential Witnesses

Co-Workers

President Clinton

Hillary Clinton

Margaret Williams, Chief of Staff, Mrs. Clinton
Thomas “Mack” McLarty, Ex Chief of Staff
Roy Neel, Former Deputy Chief of Staff

John Podesta, Assistant to President

George Stephanopoulos, Asst. to President
Bruce Lindsey, Assistant to President

Ricki Seidman, Assistant to President

Marsha Scott, Deputy Assistant

Charles Burton, Deputy Assistant

Bernard Nussbaum, Former General Counsel
Linda Tripp, Nussbaum’s Executive Assistant
Stephen Neuwirth, Associate Counsel
Clifford Sloan, Associate Counsel

William Kennedy, Associate Counsel

Craig Livingstone, Asst. To General Counsel
Beth Nolan, Associate Counsel

Deborah Gorham, Foster’s Executive Assistant
Thomas Castleton, Counsel Office Employee

Friends/Family

Elizabeth Foster, Wife

Vincent, Laura, and John Foster, Children
Sheila Anthony, Sister

Beryl Anthony, Brother-in-law JFOlA(b)(7) - (©)]
Sharon Bowman, Sister --identified Foster’s gun //"

.

Webster Hubbell, Assistant AG/close friend -~ ,
- /

4

-

Law Enforcement/ Medical Personnel g /
Officer Cheryl Brann, Park Police/lﬁvestigator,, ’

! |

Officer John Rolla, Park Police Investigator at the scene

Todd Stacey Hall, Fairfax County EMS Technician--first medical personnel at scene

George Gonzales, Fairfax County EMS Technician--first medical personnel at scene

Richard Arthur, Fairfax County EMS Technician

Richard Pisani, Fairfax County EMS Technician

Dr. Donald R. Holt, Fairfax County Medical Examiner at the scene

Dr. Julian Orenstein, Emergency Room Physician who officially pronounced Foster dead

Dr. James Beyer, Deputy Chief Medical Examiner for Northern Virginia District--performed autopsy
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Miscellaneous

Dr. Larry Watkins-- Foster Family physician in Little Rock--prescribed anti-depressants for Foster
James Lyons--Attorney Foster contacted about representing him in possible Travel Office hearings
Confidential Witness “CW”--first person to find Foster’s body.

Helen Dickey, White House aide
I:?ngkqnias State Trooper
Ambrose Evans-Pritchard, Reporter -

Christopher Ruddy, Reporter "~ - —-
Western Journalism Center [FOIA(b)(7) - (C)|
Reed Irvine, Accuracy in Media

Qutstanding Questions

Identity of blond hair found on Mr. Foster’s body

Identity of carpet fibers found on Mr. Foster’s body.

Location of spent bullet, bone fragments and blood.

Lack of soil found on Mr. Foster’s shoes.

Correct location of Mr. Foster’s body.

Did the White House staff have an apartment to use as a “safe house?”
Reports regarding plants around Mr. Foster’s body.

Why was gun still in Mr. Foster’s hand?

Was it possible for Mr. Foster to have a handgun in his possession at the
White House without detection?

Was there any other signs of trauma to Mr. Foster’s body other than

the gun wound?

11. What was the number of vehicles at Fort Marcy Park at the time Mr. Foster’s
body was found?

el S S al ol L

,_.
S

12. Was a brief case found in Mr. Foster’s car?

13. Would Mr. Foster have had knowledge of Fort Marcy Park before the day
of his death?

14. Did Fort Marcy Park have an entrance which would have allowed persons
access to Mr. Foster’s body out of the view of the general public?

15. Was Foster working for the National Security Agency and was he blackmailed
by the Israelis over a secret Swiss bank account?

16. Were their Foster connections to reports of cocaine trafficing through the Mena
Airport in Arkansas?

17. Foster’s ties to a “massive stock manipulation swindle with the Stephens family.”
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> Ingh velocity .38 caliber buliet. Dr. Hanut's statement to the FBI was
> that the exit hole was verv small. In contradiction, the Tiske
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jarge.
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clear palm print?! (No deteimination was made that if was Foster's nalin
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=16, A wound was seen o Foster's neck by paramedics. One described if as 2

bullet hole.

3

=17, Dr.Haul & paramedics said they viewed the body 1n 2 location that s

> 200 feet from the sic offic m?i‘,‘ ftﬁx:i shed,
>18. The cannoi near where some wiinesses say the body was found hus

been removed fz‘@m the park.

>19. In his report, one puramedic listed the d%"h as a homicide.

Eond

=20, Numerous hairs and carpet fibers covered Foster's clothing. But his

> var was never checked to see it any of the same fibers could be found
> on the driver's seat, as surely there would have been found, had he
> actually driven himself to Fort Marey Park.
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181

at was dmt.ﬁe

1334
= she had previously seen at home. The ABC photo very clearfy shows
> ablack gun in Foster's hand.
=37 No proof that gun found with victnn fired the fatal shot
>38. Photos and reporis in the possession 01‘ the Park Police and FBiare

> B Y

= heing Rept from public view. (Tust fike the Zapruder {ilim in 1963 )

>39. The Fiske Report contains numerous factual errors regarding time and
geography al crime scene. It reports a large pool of blood under
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=50, Because of interference with prosecuior Raodrigues inaquiry info this

> case. he resigned in protest.
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=63, Lisa Fosier was given more than $2
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R-PCP3-Rept: mudrhudd@thelair

Retumn-Path: ifhudd@ecris.com

Received: from deathstar. cris.com (deathstar-fddi.cris.com [199.3.12.171]) by thelair.zynet.com (8.6.11/
ynet.com™>; Sun, 16 Jul 1995 20:05:52 -0600

Recetved: from [] by deathstar.cris.com [1-800-745-CRIS (voice)]

Resent-Message-Id: <199507170203. WAA23446(@deathstar.cris.com>

Sender: <ifhudd@cris.com>

Resent-from: "L F. Huddleston" <ifhudd@cris.com>

Resent-to: mudrhudd@zynet.com, "Montie L.> Dickey” <mdickey@xmission.com>

Resent-date: Sun, 16 Jul 1995 20:49:37 +0000

Received: from dolphin.gulf.net by deathstar.cris.com [1-800-745-CRIS (voice)]

Errors-To: wweekly@dolphin.gulf net

Received: from localhost (mailer@localhost) by dolphin.gulf.net (8.6.4/A/UX 3.1) id RAA00273 for wv
Date: Sun, 16 Jul 1995 17:11:27 -0500

Message-1d: <199507162211.RAA00273@dolphin.gulf net>

From: Washington Weekly <wweekly@dolphin.gulf net>

Subject: Washington Post Accused of Fabricating Front Page Story

Apparently-To: wwlist@dolphingulf.net

X-PMFLAGS: 33554560

WASHINGTON POST ACCUSED OF FABRICATING FRONT PAGE STORY
To Whom Does it owe its Allegiance?
Editorial

On July 4, the Washington Post ran a front page story
dismissing questions about the death of Vince Foster as fantasies
of right-wing conspiracists.

In the process, Susan Schmidt advanced a conspiracy theory of
her own: that "conservative multimillionaire” (can you get more
evil?) Richard Scaife is behind several of these conspiracy
theorists.

But Ambrose Evans-Pritchard of the London Telegraph, who was
one of the targets of Susan Schmidt's hit piece, has shown that
she went so far as to use active disinformation to dismiss the
credibility of the Vince Foster investigative reports.

In the July 9 issue of The Sunday Telegraph, he responds
thusly to Susan Schmidt's piece:

"Last week's article in The Post insinuated that The Sunday
Telegraph had fabricated a story about clandestine trips to
Switzerland by Vince Foster [described in the May 29 issue of the
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Washington Weekly]. The Author, Susan Schmidt, The Post's full-
time reporter on Whitewater, said sources 'with access to
Foster's American Express receipts say they show no purchase of
airline tickets to Switzerland.'

But when confronted, she admitted that her sources did not in
fact have access to information (which The Sunday Telegraph did
have) about the two flights Mr. Foster made to Geneva in 1991 and
1992. Furthermore, she had no credit-card numbers and did not
know which of Mr. Foster's American Express cards may have been
involved. Nor did she have any records from the airlines. "These
records are closely guarded,’ she said, by way of explanation.

The only information she had, it tums out, referred to a
single purchase in July 1993 conducted through the White House
travel office. We would surmise that her 'sources' (plural) are
in the Clinton White House."

"Is the newspaper that broke Watergate now, intentionally or
not, aiding and abetting a cover-up a generation later?"

Had The Washington Post had a record of honest reporting, it
might have been able to recover from this example of dishonest
Joumalism by firing Susan Schmidt. But this is only the latest
in a string of fabrications, omissions and outright propaganda
spread by this "newspaper.”

All newspapers and magazines, including the Washington
Weekly, make honest mistakes from time to time. But few reporters
find it necessary to use outright fabrications and lies to make a
point. In fact, Ambrose Evans Pritchard seems to have a very
good case for a libel suit against the Washington Post.
Deliberate lies are highly prosecutable.

The former Soviet newspaper "Pravda” existed to control the
information that was available to the public, and to provide spin
on events that could tumn into a scandal for the government. Can
anyone say that The Washington Post is any different in that
regard? What has our political system come to, when the
mainstream news media is trying to protect the president from
scandal?

The story by Susan Schmidt follows a modus operandi that has
been chronicled by the Washington Weekly over the last year.
Whenever damaging allegations are raised against the president, a
mainstream reporter attacks the credibility and motives of either
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the person bringing the charges or the reporter bringing the
news. Subsequently, all other mainstream reporters can go on talk
shows and TV and say that "I believe those charges have been
thoroughly discredited.”

Past examples of this insidious tactic include Harper's
Magazine's attack on Jeff Gerth, author of the first stories
on Whitewater, Time Magazine's attack on Terry Reed, author of
the first detailed account of the Mena scandal, CNN's attack on
the same Terry Reed, Newsweek's attack on Paula Corbin Jones and
The Wall Street Joumal's attack on Cris Ruddy, investigative
reporter on the death of Vince Foster.

Next in line to receive this treatment is State Trooper 1.D.
Brown. He has now gone public with his allegations that Clinton
took drug money. That means that the only option left to silence
him is to discredit him. Which reporter is going to accuse him of
being a child molester, of having escaped from a mental
institution, or discredit him as a "right winger?" Watch the
entrance to the White House for clues.

Copyright (c) 1995 The Washington Weekly (http://www federal.com)
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¥irtually all broad ia and the New York Tiw

#ashington Post

and other mainstream 'y papers of record” are focusing obsessively
on rh@ Tﬁnva HQlenf skal muqq]nq case. There's a reason: The

1 Vincent Foster is cracking

st headlined the story and ran it on two
" in gquotas in the headline.

e

Suicide’

Among the repancies in the gtory pointed out by the Pozt were:

* Foster's body was found neatly arranged on an embankment, “laid
ot az if for a'casket."”

© The .38 revoliver alleged to be the suicide weapon was IN FOSTER'S
HAND, BESIDE THE BODY. Veteran homicide investlgators were quoted
in the article zaying they had never seen a .28 weapon remain
properly in the hand of the victim in cases like thiz. In most

cases, Lhe veteran detectives said such w

[
8
o
&

ons were projected
several fest awav from the victim.

* Fost-mortem livi Lg had set in in the hand holding the aun,
including the fingers. This was unusual, because of the position
4 i
of +he Sicler
i SO e £ i B2 (8 2 S

st wound

v a Northern

sund. In that

THR BODRY. Ho

amrod-:3 , arms aiong 2

pointing downwaLd bezide his leg. The bul

exited the back of Foster's head through %

unnoticed by the technicians (but present after Dr.

Northern Virginia autopey) . The bullet then flew off into the
of

rco'..

let, they "onﬁlude,
t =
bs

woods, where it is beyond recovery, according to the Park Police.
* Foster laft no suicide note to his family.

* v the White House to have left a “suicide note"
Hdouse Counsel Nussbaum and/or Fress Advisor
suicide note” consists of 27 pieces of torn
hen pieced together, rewveal a list of topics and/or
notes of a weeting or phone conversation.
* At least one piece of the White House "suicide note” is missing.
*

hours of Foster's time are missing, from 1 p.m. July
cal o ipanes Julsy 2 3 when hiz body was reported in

-

Conclusic
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ac®lations

Clinton was

T o

Foster's involvement with the .?. “tevens banking family, Madison
Guarantee Trust, and Bhitewate Development in Arkansas raise
suspicions of a MOTIVE for temavlng him. Especially if he was talking
about resigning and ceturning to Arkansas. At the time of Fogter's
d=zath, investigative journa. ware already talking with State
Troopers and others about rious allegations against Clinton, made by
the President’'s former ford roommate. A1l of the financial
instituticns and "dev91znmwnf" companies involved 1in the
Clinton/Foster/J. Stevens orbit eventually collapsed after massive
looting.

[ n

4l
P i
(411

i

o]

The role of Raymond "Buddy™ g, Arkansas State Police
Clinton and "Security he Governor ns

scrutinized. Young Hds
Contra- arnu and drug-

o liver North and others
_ x of Mena, Arkansas. Youn
e matters for Clinton while he wa

"personally” handled
governor - and sent to on2 of the Troope wWho
started talking about and connections.
foung 1% now Texas.
WEERE WAS HE
lore text is available

ext by Clark.Matthews! 107 .21 . FIDONET . ORG

Used by permission
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condition of Vince Foster's
e several ditferent reports, hut they generally fit into

hodv. There ar i
w0 cateqgories: The "man in the wan observations and the Park
Police's findings with the autopsv and lab reports.

The

& mysterious "man in the van" found the body first and reportad it
two park workers who called the police at &pm. Thiz is what he reports
seelng (as told to G. Gorden Liddy) :

* There was no sign of any qun.

The Park Police and FEI found:
* There was a small bullet-entry wound in his mouth. =
* There was a large exit wound in the back of his head.
* There was very little bleeding=~
* Blood was pooled in his legs.
* The body was on an incline, with the head above the legs
No skull fragments were found. — ™) ()
* There was a gun in his hand. =35
empty shell casing and one o«
numbers on the gun, ind
different guns

o)

r There

9]

liber Colt revolver with one

p bullet. There were two serial
icating t it was made from parts of two
both sold dn
o Helals!

: e
51 (e %)L“J

ite an extensive search

om modsrn gquns)

the body that matched

* Smal which did not come from the
Colt w he body. (The FBI aspeculates that the
clothing was contaminated in a Park Police evidence room.)

=

Hiz clothes were neat (no sign of a struggle).

* Ho ¥-rays were taken a & autopsy, as the machine was broken,
report, though a Park Police Officer =ztated
i a

s
K]
(9]

cording to Fis 3 I G
that & patholoqiah told him “the ¥-rays showed only one bullet
track and no fragments lef i = H

liere were semen stains in his underwesar.

Califcrnia Registern)

re blond hairs on hisz clo

{Alan Pock in the California Reqi

* FBI lab report indicated that at
woved after the shot was firved.

Alan Bock in the
hing, including his T-shirt.

east Foster'™s head had been
BT report, page 45)

cirow@ces ..dartmouth.edu
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EL WI'TTH ¥
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FEI ['ROBE DEATH CASE

THE

)

The FBI is stepping
right tigation inf g death of Foung :irginia Wan

whoze as been i

. el

Foster Jr., the deputy White Houze Counsel who died of a
supposed suicide. Tommy Burkett, 21, who attended Marymount
College in ¥irginia, was found dead in a bedroom of his
parent's Herdon, Va., home three years ago. The death was
ruled a zuicide at the time, but that ruling may be
challenged as a result of an FBI investigation. A

("

Wazhington, D.C. law-enforcement otfficial indicated
widespread xept;clom among Fur ofrficials as to the rFoster
findings. The official suggested theBurkett case may be a
vital first step toward reopening the Foster case. The
cazes have parallels. EBoth wen died of gunshot wounds
through the mouth. Perhaps more 51anflc ntiy, iw both
death inveatig 1 Beyer was a key
flgtires Di. ) debuty'chiﬁf medical
2Xaminer foz he wha nduuted the

anfup“yof

Arlington’ Foz
forensic uxgert

Foster case; similar
| ¢

Deceptive

Cazse and in 1he Tenmy Burk
the Burketts notethat Beyer
conwlstent with su1c1d
ruling of

totally abs

son's death
yoint out, however, that the

"D

L
During the ter dsath, the
Burketts wrat sr said key factorn: inting to guicide
were powdern nze of trauma to
the jaw. But acecording to nd autopsy on Tommy

Burkett's body, neither of » factors was present; no
poweder burns were found in the mouth of their son, and his
jaw was broken. The Burke i
findings had led to their of an out31de FatﬂULuuluu.
Dr. Erick Mitchell, to perform the second autopsy.
Mitchell, former chi i
noted in his own
have never heen dis

Syracuse;, N.Y.,

{ o]

Beyer's that the procvedure had been pe:{mtmed. Mitchell
also confriwed the
damage to the body

self- inf flicted guns
Burkett found his son :
bloody" ear sven ngh the
the head. iz alse zaw tha

This led the parentz to son had been beaten

before the fatal and ti wWers 1 ~edulous that
Bey&x's repert did net dont atien. Dr. Beyer,
in a telephons intany s, comment I have
is vilings Case wWas a




autopsy LHP”Lt. "If that's what th

gs, not mine.” The FBI's involvement
3 not focused on the cause of death pe rather
caval r‘qh ts aspect. "We cpensd thie Burkett case at

0 i =
the directive of the Deparmtnet of Justice,” said Susan
LJHVH a spokeswoman for the FBI's Metropoli tan b,€. faeld
t: ¢he said the FBI is trying to determ "whether or
not TnmmV‘BULk@t*'S civil rights were v*uluteq,ulovd noted,
however, that civil rightsinvestigations and homicide
investigations can "Overlap” and said the FBI is committed
to determining whether "all proper investigative techniques

were accordad to the death.” The FBI's involvement in the
Cagse may represent an abrupt turn of events.

CONTD FROM NOTE CONE- Robert M. Bryant, special agent in
charge of the Metropolitan D.C. office, took the highly
unusual step of distancing the agency from the matter in a
letter published in the Chantilly VA Times in Octobher 1993,

stating "The FBI is not, and has never been involved in any
review of this matter...” a premise contradicted by the
Burketts, who say FBI agents met with fnzu in =arly fall
195 he

u
s

3. According to the Burketts, o et with them on
=he occasion after that, and in the past twe montha the
ignificantly widened its probe. Just over a week
I agents spent several hours veviswing the scene of

son's death. The Burketts wer i &
police had spent only a half-hour on
M’EHHHT taking fingerprints or even retr i

from a wall. The

was at the time

@taing intact The Du
subject of 2 number of
appearad on the televi
charge that Fairfax C
engaged in a coverup o
death. An especially
resoEds Ofl iteo 9L e
death were tampered wi

X Jun was phwxpaued z Jtoy:y WAD OO
were taken, a thorough and acceptable crime scene
(investigation) was conducted.” Warren Carmichael, director
of public information for the Fairfax County police,

scoffed at the notion that the police and the medical
examiner engaged in a coverup. He said police conducted "a

totally appropriate investigation” adding that the medical
examiner came to smiliar findings "t independnet of
2 police.” Carmichael said 11 plans to reopen
Burkett case, but the door "ii new
information is provided.” In , Beyer
findings were supported by a four-member independent
pathology team working for speci secutor Robert Fiske.
The team concluded that, based er's notations '"ther
was no other trauma indentified that would rug:es a
cirsumstance other than suicide.” The Burketts remain
sreptical about Beyer's findins pointing to
the patholagist's record in sti ancther s vsed suicide
¢Age in the state, that of Timot! ”9. coording
£ ! examiner's certific bas
the iad st
His 4 note ut
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B &

to avald a
autopsy repart,
e youth. As
to distuch

undzr cath. They also cannot

why given all the inconsisitencies surrcunding
Fiske refused to exhume the body and put

to rest. The new independent counsel, Kenneth

is reviewing Fiskes investigatin of the Foster matter.
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PRESIDENT'S ALDE IS WHID TERGET

oo

By Hugh Davies in Washington

A WHITE House lawyer, Bruce Lindsey, 46, President Clinton's most
trusted aide, hasz been told that he is in imminent danger
indicted over the Whitewater affair.

He has been told that he i3z a "target" of Kenneth Starr, the Whitewater

prosecutor, as well as of grand juries investigating his actionz during
Mr Clinton's 1980 campaign for the governcrship of Arkansas.

il

A friend of the President for 25 years, he is an enigmatic figure,
always at the elbow of Mr Clinton, offering advice.

His role haz earned him the nickname of "The

Consigli underworld term for a Mafia don's closest counsellor.
Hizg influe: at the White Honze iz gaid to be sscond only to that of
Hillary Glinton.

White
wiould

ould not be askec 51
weratic adviser Mr Ted Van Dyk was
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removed from his office

Republican Senator Alphonze D'Amato, chairman of the Senate Bankinc
Committee, said questions at hiz hearings would include: Who took the
papers? Where did they go? Were any destroyed?

Mr Lindsey is the highest-ranking administration official toc be ensnared
in the ingquiry into a land deal by Mr Clinton and his wife.
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By Ambroze Evans-Pritchard in Washing

._‘_,-

VINCENT FOSTER, the deputy white House counsel, was probably murdered and
111y body carried into a park as part of a suicide, according to a
team of independent crime-scene to investigats the death.

The private report is being t
investigation of special couns
¢lose to the inquiry.

- by the officdal
wrding to sources

Foster was an intimate friend of Bill and Hillary Clinton and handled
thu’h personal financial affairs at t ¥ : €. The US Park Police
>ncluded that he shot himself in The mouth on Ju ¥ 20y 1283, WO
subsequent inguiries endorsed the zuicids verdict, but Starr has reopenad
the investigation and has called witns tor the first time before a
federal grand jury.

o™

83 conference on Thurzadav

= : oxperts, retired New York
Police detective Vincent Scalice, said that in almost 30 vears of police
Wor¥k he could not tnﬂﬁl? ing a 4 zituation where we found

: 1 y arranged, with the gun so
straight, orderly fashion.”.

body was
raising the
was fired.

fne report was commiszion

group that suppo:

The experts said that Foster was
pack, yet there was noe zoil or grass on his shoes. There was dlm‘l
blood spatter on the wva : 2 ddition the experts asked

< P =T o e B PO |
in accordance with normal

The report adds
nuge cover-up

in Washington that there has heen a
agting to dnLavel.
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HIOUSE SUICIDE - BWAS THE BODY MOVED?

FRITCHARD 1IN WASHINGTOHN

THE SCOPE of the inguiry into the mysterious death of the top White Bouse
as suddenly heen broaz

aide ¥Yincent Foster h

)
original verdic

,_u

dened, casting doubt on the

It has now emerged that Kenneth Starr, the independent counseal
investigating the Whitewater affair, which concerns alleged shady

bu51ness deals linked to President Clinton and his wife, summoned several
police officers before a Grand Jury late last week.

During the meeting he took the unusual step of reading thew the statutory
definition of perjury. The officers were grilled on the precise

ciczumstances surrounding the discovery of Foster's body in a Virginia
park in July 19932

The causze of death of Foster, an intimate friend of the Clintons, had
bvvn conﬂﬂjezed g i T An inguiry by

ettled by most observers in Washington.
g ater replaced by a
-

2
% 2, the former independent counsel who was 1
1 of judges, =sndorsed the police conclusion

panel of judg Foster shot himse
in the mouth. He attributed the zuicide to denre unrelated ta the
Whitewater property dealings of the Clintons.

rescue

= ot
cats -
teport

roguestioning last week, which took place in secret,

cus on the precise location of Foster's body in the park.
L officers wag overheard reassuring a grand juror in the
would bring a wmap to assist testimonv the next day.

ﬂf where the body was

. journalist for the
Ruddy, has been
to establish tha

could turn out to

ighting a lone crugade for
the Park Police misreported the

iR g

Ruddy ie convinced that it is the key to expozing a cover-up that
allegedly involves the police, the White Houss, and even elements of the FBI.

1f Puddy is right, it suggests a pelitical scandal of colosszal proportions.

e by Ruddy in the *Tribune-Revisw® alleged
";e investigation and : n
imony.
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His latest ¢

examiner who viewed the ene of the crime on the ni ght af Foster's

e
death, said the body was 10 to 20 vards pazt an old
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firzt cannon in the park.
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The ; articl lished as a full-page advertisement in the
*Washington Times* on Friday, paid for by a conservative media watchdog
in California i=d > Western Journalism Center. Both Ruddy and the
Center are already being d for libkel by the Park Police, who insist
that their report was accurate.

guestions about e been a staple of radic talk shows
aQcross America. G i5ive interviews conducted by *The
Sunday Telegraph?*, suspicions arve also shared by some wmembers of the

Foster fawmily and parts of the FEI.

Senator Lauch Faircloth, a Repub}ican’membpr ﬁf thp Baﬁkinw Commitfee
that held brief hua‘lﬂ it
doubts about the i
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From bigxc@prailrienet.orgFri Aug 4 20:38:54 1995

Date: Wed, Z Aug 85 23:25:30 CDT

From: Brian Redman <bilgxc@prairienet.orgs

Fa s Multlple recipients of list <conspire@prairienet.org>
Subject: Conspiracy Nation -- vol. 5 Num. 73

("guid coniuratio est?"™)

EXPLOSIVE NEW FACTS REVEALED IN MYSTERIOUS DEATH COF FOSTER
[The *Spotlight#*, 08/07/95]

[...continued...]

TCHM VALERTINE:
In other words the United States was spying on banks around the
world to track people's money?

JAMES NCEMAN:
Actually, it was an allied qo*“‘nment effort, which also

Izrael. It was originally desi
The program was nicknamed "EaA

senior people from the Reagan vears who were involved in

signing and crafting this program have confirmed that therse was
such a program underwav and that massive amounts of data were
collected. However, because of the highly sensitive security
nature of this, they can't sav quite how it was done, but we have
figured out that one of the cowmpanies involved in implementing
the software system (and probably the hardware) was a company in
Little Rock that went by the name of Systematics.

\_n:

TOM VALENTINE:

Was the Inslaw company's computer software called PROMIS involved
anywhere in this? (The owners of Inslaw claim that during the
Reagan administration the Justice Department reneged on a
contract with thewm, stole the software and used it and sold it to
foreign governments. -- Ed.)

JAMES NORMAN:

Yes. It started out looking like a little cloud on the horizon,
but it's turned cut that the uses to which this PROMIS software
hag been put would boggle the mind. It's a very powerful system
that was initially designed for tracking legal cases, but it was
also designed to be customized so that you could adjust it to
track all kinds of things, It's been used in tracking nuclear
sgubmarines, intelligence data and banking transactions.

It was in 1982 -- right about the time that this "Follow the
Monev"” program was launched -- that Inslaw came up with its
proprietary enhancement (FROMIS) of what had, until then, been

public domain software that had bee
with taXuayEL dollars. The

ﬂ.’

developed bv the government

L

nad ran out, but TnsTil M’é"eam 16304} ocl: /0105038 Page 120



o

oitware. It was those enhancsments that the government tock
nce the government was so dc spera ate for a software to implement
in

i
this "Follow the Money" program particular since it required
massive amounts of tracking.

I think what was involved here was an effort to get all of the
world's megabanks to standardize their data in a way that would
be easily analyzed by the National Security Agency (N5A). Now the
NSA is the signals intelligence arm of the government. It's the
computer spy agency, really, and highly secretive.

Systematics in Little Rock was one of a number of companies that
got involved in installing, Selling, supporting, customizing and
managing this software and bank data center cperations. Actually,
it appears that there was a cluster of such companiss.

SJystematics was started by Jackson Stephens, the investment
banker, who has been heavily involved in bond trading in
Arkansas. It grew rapidly in the 1970s as it toock out more
domestic business. In 1982, as the govermuent was looking for a
company to help out with this "Follow the Money” program,
Systematics toock on a big role in that and its business boomed
even more.

Then when Bill Clinton came to the White House and Foster and
Hubbell came along with him, Systematics® overseas business
blessomed along with it and they started getting contracts from a
number of foreign bhanks.

oster in the NSA?

JAMES NORHAN:
When you say "in" the NSA, it's hard to say. The way it's been
described to me is that he was an interface person between the
NSA and Systematics. The way I see it, is that E -z Foster at
the Rose Law Firm was a very quiet but a vary brigh

one of Jackson Stephens’ trusted "deal guys™ at th
was a litigator, but more th that he

|1'
-
‘l
g

ht guy. He was
Wy e law firm. He
vas a business lawyer.

4

In that role he would have been in charge of supervising
contracts, setting up accounts, high-level marketing and
smoothing all of the lumps that would naturally go on between [a
company he represented] and a government it was invelved in
contracts with.

o

-+

er never showed up as an emplovee of Svstenma 3. He never

2d Systematics for any time. You won't find his name cropping
up on any'systemaLlcs documents, although we’'ve hesn told by good
sources that he was involved with vystematics, although the
company denies it. There’s an absolute solid wall of denials
about this. Somebody's lving.

TOM VALENTINE :
Was Webb Hubbell ever retained by Svstematics?

JAMES NORMAN:

They did retain Hubbell and Hillary Clintun. In }9?8 Jdthu
Staphens endai up being the front man a4 group of Arab backers
of BECH, which at th F*eré #568@6*[-]& 613_Q4} Elq 10’\105 §§ Page 121



Bankshares, a major Washington-based bank holding company. It was
one of the few banks that was then able to own banks over state
lines. Stephens came in and bought a big chunk of that bank and
wanted to take it over.

One of the things he wanted to do, according to the SEC lawsuit

that blocked the takeover, was to bring in Systematics to do all
of the data processing for that bank. In that case, Hubbell and
Hillary Clinton ended up representing Systematics in some of the
filings that they made in that case.

The reason this is significant is that, I've been told, the first
work that Systematics was doing for the government really was
shuffling covert money, managing the covert funds moving around
in secret government covert operations accounts.

This was no small job. It took a significant amount of computer
power because they were moving money around from one account to
another, setting up new accounts, phony companies, etc. It was a
major task and Systematics was in an ideal position to do that
because its business was to outsource the data processing
function in a number of small banks, mainly in the Midwest, the
West Coast and Texas.

Systematics would go to these small banks and say, "You can't
keep up with the technology. Why don't you just let us take your
computers and your people and provide all of that processing. You
don't have to worry about it." That may be a prudent thing for a
small bank to do, bhut when it would do that, it would give up a
tremendous amount of control over the guts of your bank and what
this allowed to happen was the creation, essentially, of a
cyberbank for the covert funds.

What we've been told -- and Svstematics will adamantly deny this
-= 1s that at the end of every day there would be a direct bank-
to-bank balancing transaction of funds. We are told that imbedded
in these day-end transactions would be information codes --
compressed data that would convey the information about these
coded accounts. The banks that were involved themselwes wight not
even know this was going on. However, we are told that this is
how all of this money got moved around.

If you think about it, there had to be mayvbe hundreds of billions
of dollars moving around during the 1970s and 1980s in these
covert arms-and-drugs transactions. Nobody has adequately
explained where that money came from or where it went. It
certainly never went through Congress. It certainly was never
appropriated and didn't show up in government budgets. It was not
just "black" money but "black black” money that even the
congressional oversight people didn't know was sloshing arcund
out there.

TOM VALENTINE:
Has the *Washington Post*, for example, reported any of this?

JAMES HNORMAN:

On July 4 the *Washington Post* published an article pooh-paching
what they called all ¢f the "conspiracy theoriss"” about the
¥Foster death. Bhat is interesting, though, is the shift that's
going on at the *Post*. Prior to that article, the *Pmsf* WAaS

e

utterly dismissive of any of these things. The tone in th

cecent article noves FOIA #56806 (URTS 16304).Dacld; 70105038 Page 122



qLauudAJV going to see more of the major media moving to get on
board this freight train before they get run over by it. The
cover-up 1is unraveling.

TOM VALENTINE:
S0 ¥Yince Foster was investigated as a possible spy for Israel?

JAMED WORMAN:

That's what makes him a very key figure. He was a double agent i
3 Sense. He was overseeing a massive intelligence effort for our
country which conceivabkly gave him access to very high level
intelligence. You have to realize that the keys toc the kingdom
these days are in computer encryption, codes, systems. That's
what loses and wins wars these davs. You can listen to the other
guy's traffic.

By the nature of what Systematics was doing and what we believe
was some relationship between Systematics and E-5Svstems which is
one of the NSA's primary black cperations subcontractors, it's
conceivabls that Foster could have had very high level code and
encryption information. The problem is that he died before
investigators could figure out what did or did not get out the

door.

I’ve been told that perhaps because of Foster's long-time
involvement with intelligence matters for the Rose Law Firm that
when lie went to the White House he was probably a key interface

a Vi
person between the White House and the intelligence community,
which, I think, perhaps explains why there was such a frenzy of
activity after he died. That's why they held the Park Police and
the FEL at bay while they rifled through his papers trying to
figure cut what was '"national security" and what wasn't. That
explains so much about why this thing has been covered up.

% g

The American peoplz have been led to believe that Foster was just

ancther nice-guy lawyer who came to town with Bill and Hillary.

JAMES NCRMAN:

Wrong. Here's the problem: the media tries so hard to be
responsible and not get carried away and to not impugn the
government unnecessarily and the government is able to play that
like a violin and squelch any story that gquestions the
government's position. It's hard to get any story like that into
print because the standards of proof have to be so high. I'm
thoroughly ashamed and embarrassed at the performance of the
American major media and it makes you wonder why.

TOM YALENTINE:
Why would Israel have paid Vince Faoster anything?

JAMES HNORMAN:
Well, I don't think it's anv secre
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United States have been spying on one ancther for a long time. A

LA

close as the relationship is between the U.S5. and Israel, there
are some things we don't want Lo tel them and vice versa, and
particularly during the Bush ac
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alwavs congruent to ours. Who knows?
¥ g

We know Foster was under investigation for espionage. e don't
know what he gave Israel. We know that there was 52.73 million in
his 5wiss bank account -- the funds that came from Israsl. He had
other Swiss bank accounts as well that were receiving funds from
U.5. interesta. His periodic one-day trips to Geneva are
problematic in and among themselves.

TOM VALENTINE: i
You discovered some other interesting things.

JAMES NORMAN:

This other matter is very troubling to me. It's another
bombshell. Foster's was not the only Swiss bank of a high-level
U.5. political figure that's been railded and deleted this way in
the past year and a half. The Fifth Column has gone into and
cleaned out probably a couple of hundred coded Swiss bank
accounts belonging to high-level U.5. political figures -- the
biggest names going -- in both parties. The take, we've besen told
-- i3 over $2 billion, going on $3 billion.

TOM VALENTINE:
Will the Fifth Column ever go public?

JAMES NCRMAN:

I don’t know. I think that probably the way the intelligencse
community works that the name wi get changed, it will be
shuffled arcund and you'1ll never find it.

'._I
el

TOM VALENTINE:
This is the kind of thing that I know bothers you as a
journalist.

JAMES NCRMAN:

The issues here are so immense that they've just got to be
discussed in some way. The persuasiveness of the caver stories by
the government is so disturbing. Under the cover of national
security the government is allowed to lie to the public and lie,
cheat and steal if they have to to protect national security. The
more that you look at the Foster case the more you realize that
this is an authorized cover story.

Gl R T T TR I I T R T O

You may be unable to obtain a copy of the *Spotlight* via vour
local library or news dealer. To subscribe to the *Spotlight¥*,
phone 1-800-522-629%2 (in Maryland phone 1-301-951-6292

1 encourage distribution of "Conspiracy Nation."

i3
ter, send an e-mail message to bigxc@prairienet.org

ITf you would like "Conspiracy Nation" sent to vour e-mail
address, send a message in the form "subscribe conspice My Hame"
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form "unsubscribe conspire”

)

i)

, Qklahoma City bombing, etc?

Want to know mors about Whites
&) gon as “visitor” (3} go citcom

{1) telnet prairienst.org {Z

—
0

Aperi os tuum muto, et causis omnium filicrum qui pertranseunt.
Aperi os tuum, decerne quod justum est, et judica inopem et

pauperen. -~ Liber Froverbiorum XXXI: 8-9
Brian Francis Redman higzclprairienet.org "The Big C"
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From: Brian Redman <bigxc@prairienet.org>

o: Multiple recipients of list <conzpire@prairienet.org>
ubject: Conspiracy Nation -- Vol. 5 Num. 72

sed,

Conspiracy Nation -- Vol. 5 HNum. 72
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("Quid coniuratio est?')

EXPLOSIVE NEW FACTS REVEALED IN MYSTERIOUS DEATH OF FOSTER
{The *spotlight*, 08/07/95]

Since the strange death of top White House aide and close, long-
time Clinton family confidant Vince Fozter, The *Spotlight* has
been inundated with a wide variety of rumors, theories and other
allegations regarding the circumstances of Foster's demise
however it occurred -- whether by suicide or murder.

The *Spotlight* has never issued any formal editorial opinion
regarding the matter, one way or another, although this newspaper
nas printed a number of stories over the past zeveral years which
have touched on Foster's death and its possible connection to a
number of widely-publicized, high-level scandals including BCCI,
irag-gate, Mena-Iran-contra and Inslaw, all of which have been,
in turn, linked to one another and to both Reagan-Bush and the

14y {111

Clinton administrations.

(=N

On July 14 an explosive new theory relating to the mystery
surrounding Foster's death was outlined on the nightly broadcast
of The *Spotlight’'s* call-in talk forum, *Radic Free America#®,
with host Tom Valentine.

The guest was James Norman, a senior editor with *Forbes?*
magazine. Horman hag been locking into the Foster affair for =zome
time. (*Forbes* has not published Norman's work, nor is it
expected to do 3o in the near future.)

At the time of Norman's appearance on RFA he was identified by
name and as the senior editor of a well-known publication. Since
Norman's appearance on RFA, however, his association with
*Forbes* has been mentioned over the Internet.

A

A transcript of Norman's interview follows...
R SE R R b D s e o e B 3 4 4 b B

TCM VALENTINE:

e

four story is rather controversial. What are we going to learn?

JAMES NORMAN:

Thiz has been the most amazing, frightening story I've ever
worked on in my career. It's so hard to believe that it's taken a
iong time to get the facts checked and to understand it. The
hattom line iz that at the time he died, Vince Foster was under
investigation for espicnage.

FOIA #56806 (URTS 16304) Docld: 70105038 Page 126



nc was Fns T spying foxr?

JAMES NORMAN:

There's ample suspicion -- and this is never proven, although
there's substantial evidence -- it is known that at the time he

died, July 20, 1993, he was under investigation for suspicion of
espionage involving the state of Israel.

There was a group within the CIA and the intelligence community
-~ & computer intelligence group that had been given the
authorization to hack their way into foreign intelligence data
bases. This is something I think that is routinely done.

This group had hacked its way intoc a data base of Israel's
intelligence service, ths Mossad, and found Vvince Foster®s name
there, which surprised them. From there they were actually able
to track money back to a bank in Switzerland.

These hackers are a small group of government pecple and they
actually have a name. They are known as the Fifth Column. If you
call up the CIA and ask them about it, of course, they won't tell
you anything. However, if you talk to enough people in the
intelligence communityv you will learn that ves, the group does
exist. Yes, they do this type of thing and yas, they are armed

th Cray super-computers.

These are probably the best and brightest computer hackers in the
world and they are working for the U.5. government and they bust
their way into computers.

In the case ot Vince Foster they found money going
at this bank in Switzerland, a small bank right on t
border. It's called the Banca Della Svizzera Italiana

o+

h

hi ccount

i3 a
Italian

fu]

TOM VALENTINE:

Sherman S5koclnick, the investigator from Chicago, has bean a guest
on this show and he came across much of this same information, sa
it seems as though what vou are saving is confirmation. And vou
are a well-known editor with & prominent publication. This is
interesting.

JAMES NORMAN:

We put a lot of effort into this investigation. The storyv w sa
unbelievable. Now when you are dealing with sources in tha
intelligence community, you never quite know who ra talking

ar
to [in terms of their credibility or motivation in 1eakin
information -- Ed.}, so it tock an extra amcunt of =ffort in
checking thisz out. And lo and behold, the story corrobora
many points from a wide variety of credible and knowledge
pecple.

TOM VALENTINE:
In short,
database

-~ 3= ¥ -
er '8 name.

S AT Y Y"ﬂ-‘ -
JAMES NORMAN:
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corrpborated that yes, it was Vince Foster's account, and they
were able to withdraw encugh information from the Swiss bank's
computer database so that they were able to mimic a withdrawal
transaction.

What happened was this. On July 1, 1893 Foster bought a round-
trip ticket to Geneva at the White House travel office, which he
put on his American Express Card. This was reported by Ambrose
Evans-Fritchard in the *London Sunday Telegraph* on May 21. (See
The *Spotlight®, dJuly 3. == Ed.)

I think what happened was that when the CIA people saw that he
was making these one-day trips to Geneva, which he had been doing
periodically, they decided to withdraw the money from Foster's
swiss bank account at that time. I think Foster probably called
up the bank to tell them he was on his way and the bank told him:
"Mr. Foster, you've already withdrawn your money,” and that's
when 1t hit him that somethlng very strange was going on. He
learned that the money had actually been withdrawn and deposited
into the U.5. Treasury.

According to my sources, that's when he became so mysteriously
and acutely depressed and couldn't sleep and his sister tried to
set him up with a psychiatrist. Instead, he hired a lawyer and
apparently made some discreet inquiries around the White House
and somebody told him: "Vince, you're under investigation for
espionage.”

This set off a chain of Circum°tance There was a supposedly
coincidental meeting on the Eastern ShﬁLe of Maryland hefore
Foster's death. According to the report by Rﬁbert Fiske, the
original special counsel on the Whitew te ffair and Foster's
death, Foster and his wife made a trip to the Eastern Shore,
supposedly for rest and relaxation. By coincidence, supposedly,
the Fosters met Webb Hubhell and his wife there.

At the time, Hubbell was chhnl(ally the number three person at
the Justice Department, but I think it's well understood that he
wa3s actually running things thsre and was essentially the
nation's top legal official.

He and Foster both came out of the Rose Law Firm in Little Rock
and both were involved in a number of cases, representing a lot
aof the same clients.

This meeting between Foster and Hubbell has been characterized in
both the Fiske report and in the Senate hearings on Whitewater as
a "rest and relaxation"” type affair. I don't think so.

I've been told by multiple sources that this meeting was under
surveillance and that it was a heavy-duty damage control sessian
held at the estate of a fellow by the name of Michael Cardozo,
who heads Clinton's legal defense fund. He's the son of a majo
Democratic Party fund-raiser, Nathan Landau.

There may have been other White House officials at that meeting.
What we have been told is that there was great concern about who
knew what and who the money could ultimately be traced to. What
we do know is that two days later Vince Foster was dead.

I am not in the business of speculating whether he committed

suicide or whether he was killed. T'11 leave that to others. I am

also not speculating as to who might have killed him Qgiﬁgnt"
>
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and there's a reason why a bunch of different people wantad him
]

TOM VALENTING:
With Foster dead, would the heat be off a lot of other people?

JAMES NCRMAN:
You might think of it that way.

TOM VALENTINE

Was Hubbell's name found in any of these computer files where
Foster's name appeared?

JAMES NORMAN:

I don't know anything about that. I wasn't investigating that.
Both Hubbell and Foster, we've been told, by multiple credible
intelligence sources, were both involved as behind-the-scenes
persons on behalf of the Naticnal Security Agency for a massive
internaticnal bank spying effort that this country has carried on
for more than a decade now.

[l«s.to be continued. ..}

+ + + + o+

+
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You may be unable to obtain a copy of the *Spotlight* via your
iccal library or news dealer. To subscribs to the *Spatlight*,
phone 1-800-522-6292 (in Maryland 'Ho:c 1=303-951~6297) .

For information on how to receive the new Conspiracy Nation
Newsletter, send an e-mail message to bigxc@prairienst.org
If you would like "Conspiracy Nation" sent to your e-mail
address, send a message in the form "subscribe conspire My Nama"
to listproc@prairienet.org -- To cancel, send a message in the
form "unsubscribe conspire” to listproc@prairienet.ong
Want to know more about Whitewater, Cklahoma City hombing, etc?
(1) telnet prairienet.org (2) logon as "visitor"” (3} go citcom

Aperi os tuum muto, et causis omnium filiorum gui pertranseunt.
3

Aperi os tuum, decerne quod justum est, et judica inopem et
pauperem. -— Liber Proverbiorum XXXI: §-9
Brian Francis Redman bigzc@prairienet.org "The Big C"
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Ftom‘bigxc@prairienet.orgSun Aug 20 06:24:39 1985

Date: Fri, 18 Aug 985 21:43%:32 CDT

From: Brian Redman <bigxc@prairienst.orgs

To: Multiple recipients of list <conspire@prairienet.orgs

Subject: Conspiracy Wation -- Vol. 5 Num. 82

Conspiracy Nation -- Vol. 5 HNum. 82
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("ouid coniuratioc est?")

Having been forwarded a message, purported to have originally
been written by Jamesz Norman, author of "Fosterdate’™, I decided
to go directly to Sherman Skolnick and see what he had to say.

Here, first of all, is what iz *purportedly* a messzage written to
"Mike"” by James Norman which "Mike" then forwarded to me:

Subject: gierum denies all - Jim Norman

Mike: I don't think there are any depositions. Gierum denied
re were. He claims Sherman took some offhanded joke cut of

ontext and turned it into a conspiracy. I just don't have the

ime myself to persue this track. If you do, I gque

= e
got to go back to Sherman and make him produce something real.

which "Mike" adds:

Well, Brian, unless you can get something more out of Sherman,
we have a dead end and a blast to Sherman's credibility. Pretty
ugly the way it stands, isn't it?

w
w

"Mike"” then sent the following, containing a message

*purportedly* written by Crlin Grabbe.

try

Mike" begins
I've got the Andreuccetti stuff.

I emailed Grabbe and asked him his advice on pursuing the RTC
bank fund link tc Arkansas that Sherman claims Gierum told him
about. His response:

About the RTC, I don't know. I have too many good leads to
follow to worry about that part of it. It is possible that
someone supplied Skolnick with disinformation, for which the
bazic structure of the story was true, but the names were
changed to create a diversion and confusion, and hence debunk

the whole theszis

[10)
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For a story 14l
’

like the one you are pursuing, you nsad to
*specific* wire transfer information of amounts from
inztitution to institution. (Good luck in getting any
cooperation from the banks in guestion.)

bl
{4]
ct

Right now I am fecusing on a *single* wire transfer, which is
going to blow this whole thing wide open. And that is the
$286,000 from vince's sister to her sister-in-law. Think
about it.

~-0Orlin

I spoke by phone with Mr. Skolnick on August 18, 19385. Note that
in what follows I neither necessarily agree nor disagree with
either all or parts of statements made by Mr. Skolnick. Persons
mentioned are invited to send rebuttals, of reascnable length,
for probable distribution.

-~ Brian Francis Redman, Editor-in-Chief
L S B B T O
CONSPIRACY NATION:

To me, you had voiced suspicions as to, why is Jim Norman so
intent on getting you to release some of your sources.

SHERMAN SKOLNICK:

All right. Well first of all, let’s deal d e-

mail that vou saw, where somebodv clainms ting

something that Norman said: that he inter T on
as

s
the Whitewater matter -- a kev witness

a m
oo
rs

e ol |

-—- John E. Gisrum. And Gierum, according to tha e-mai 5ay
the whole thing was "an offhand joke”.

That's ridiculous. Because my declaration, the declaration of the
ather w1Lw_ua who was once a client of Gierum as a lawyer, Joseph
Andreuccetti {1}. Our declaration, under the penalty of perjury,
is in the fe'eral court record. Gisrum was served a copy, and
from January '94 on, when it came up in court, he never disputed
1E

*Now*, supposedly -- if we understand that Norman questioned him:
if that's what happened, that Gierum made such a statement -- he
isn't telling the truth! In other words, that it was "an offhand
joke”? Like hell it was.

CONSPIRACY NATION:
All right. And according to this supposed messa
to this person, he supposedly says, "I gues

from Jim Norman

:
1]

I 35 vou've got to ga
back to Sherman and make him produce something real.” And that
goes back to this thing of...

SHERMAN SKOLNICK

In other words, I can produce the thing wh=re his confession is

referred to in the court record, where he was served a copy of

AL nn1 our declaration, me witness, Andreuccetti,
4 .y

r
ong to anvbody that

that a

Now as to the other questig hoaig n‘*"b“ he
Court has ruled that wt leﬁsyﬁgoﬁagu‘Rj—s 1 3 4) Dtog
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an editor of a news service or newspaper promises confidentiality
to a source, that that is a *binding* *contract*. And were that

to be violated, the source -- if he is *named* actually in the
news story -- can sue for damages that wmay result, if he loses

his job as a reprisal, and so on.
That was a U.§. Supreme Court decision.

And I not only abide by that decision, but further than that:
every good investigative journalist never divulges his sources,
because it's like burning down a bridge! You don't do that. T
mean, I've been at this since 1958. Do I have sources in key
places in the government over a period of mors than 3 decadesa? Of
course; the answer is, "ves”. Will I identify who they are? No.
And I don't care how much some so-called "establishment” reporter
pushes and shoves me, questioning my credibility, I still won't
reveal my scurces. *And*, neither will Jim Norman!

But what happens is, the mass media looks down their nose at
people like me. And, in other words, they can demand *my*
sources, but I can't demand theirs. 5o, I mean, because he's a
paid journalist and I'm an unpaid journalist and I head up a not-
for-profit group, does that mean that I'm therefore considered a
nobody, that my credibility immediatelv is zero? I hope that
isn't true. I mean, I've got a long track record of judges and
others who've gone to prison, been put to the wall, each one of
whom called me a liar! And one of 'em just got ocut of jail, that
called me a liar.

CONSPIRACY HATION:
All right. But you had, befo
actually be some kind of spy

suggested that Norman might

=

- (D

B~
.

SHERMAN SKOLNICK:
Well I now know approximately where his story comes from. And he
probably has reasonably good sources. But I have a guestion in my

mind -- and if Norman says something to the contrary, why I would
stand corrected -- but I don't helieve that Norman has a

background as an investigative journalist. He certainly, so far
as I know, is not a known quantity in espionage stories. And his
story about "Fostergate” appears to be an espionage-type story.

There are known writers in the espicnage field. (Because they
know retired "spocks" and stuff like that.) But I don't think
Norman is one of them.

[...to be continued...]

——————————————————————————— <€ Notes >r——m—mm e
{1} The transcript of my interview of Joseph Andreuccetti is
*"ailable onlins: (1) telnet prairienet.org (Z) logon as
isitor” (3} go citcom (4) locok for "Andreuccetti Affair" under
sub~menu "Whitewater".

Here is a relevant portion of that interview:

CONSPIRACY WATION: Cne final question: John E. Gierum was VGur
ttorney, right?
JOSEEH ANDREUCCETTI: At one time, he was my bankruptcy attorn
IONQPL“‘”Y NATION: Okay. Any comments you've got on Gierum?
Y5EPH ANDREUCCETTI : Tﬁdav I know that Gierum, first of all, is
a Jesuilt. S=cond o
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dﬂinistration] loans. a crony of Hillarvy [Rodham
n} -

il We know that. And he admits that the money [$58
WAlLlUW was secretly wired to Arkansas!

SHERMAN SKOLNICK: *And* that the White House is
SHAm* for dtl

JOSEFH ANDREUCCETTI: And the White House tried to frame him for
that.

CONSPIRACY NATION: And, but whan you say he is a Jesuit, you
mean he’'s a *priest*!? Or he's connected with them?

JOSEFH ANDREUCCETTI: Well... He [Skolnick} can explain better...

SHERMAN 5SKOLNICK: There were three lawyers that were practicing
together: R. Barton Kalish (who was his lawver), Forrest
Ingram, and the third guy is John E. Gierum. But the group
has split up.

Gierum is now with a group of lawysrs in Park Ridge who
represent international bankers. And Gierum has got his
office inside there.

And it was outside that office, that he got into
{Andreuccetti’s] Jeep and sat and talked about his problem,
with us: that they are framing him (this was January '94),
and that he was worried that they wers gonna send him to
jail. {And you heard the little interview we did: where he
said the law, and the facts, cannct protect him, because it's
a set-up.)

JOSEPH ANDREUCCETTI: 2nd he alsc said,
"They're gonna send me to jail, ...
CONSFIRACY NATION: You were a witness to that, though?
JOSEPH ANDREUCCETTI: ©Oh veah.
..."0ne of them is connected to my little five-year-old
" and it was all kinds of concern. I mean
like a man that was rea just ¢ e 3
CONSPIRACY NATION: And you believed his confession.
E 1 a

o+

rving to frame

12 Wars

i}
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¥

very concerned,

0

JOSEFE ANDREUCCETTI: Absclutely! You can lock a man in the
face, [and tell] whether he's lying or telling the truth. You
can se2 it in the syes. He was a man ically in despair
at the time.

{2} Skolnick had previously wondered aloud about why was Norman
3o insistent that 5Skolnick let loose with some of his sensitive
information. For the record, there is no solid information that
Mr. Norman is any type of spy nor is such meant to be implied by
me. The gquestion (above) is purely speculative.

I euncourage distribution of "Conspiracy Nation."
For information on how to receive the new Conspiracy Nation
Newsletter, send an e-mail message to bigxc@prairienet.org

If you would like "Conspiracy Nation™ sent to your e-mail

address, send a message in the form "subscribe conspire My Nama"
to listproc@prairienet.org -- To ca

ancel, send a message in the
form "unsubscribe conspire” to listproc@prairi
, Oklahoma City bombing, etc?
ogon as "visitor" (3) go citcom

vant to know mare about Whitewater
(1) telnet prairienet.arg (2) 1

iorum guil pertranseunt.

T judica inopem et

roverbiorum XXXI: 8-9

Aperi os tuum muto, et causi
5 tuum, decerne quad
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Brian Francis Redman ki "The Big C
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com: Brian Redman <bigxc@prairienet.crgs>

To: Multiple recipients of list <conspire@prairienet.org>
Subject: Conspiracy Nation -- Vol. & Num. 83

Congpiracy Nation -- Vol. 5 Num. 83
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I spoke by phone with Mr. Skolnick on August 18, 1995. Note that
in what follows I neither necessarily agree nor dizagree with
either all or parts of statements made by Mr. Skolnick. Persons
mentioned are invited to send rebuttals, of reasonable length,
for probable distribution.

-- Brian Francis Redman, Editor-in-Chief
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[ «s.continved...]

--+- The "Vacuum Pump"” and the "Faucet” —+4-

%
Ye } anot one of my readers suggested that that's the weak
link in a3l this, iz that |[James] HNorman is a financial and
i 3
buzsiness writer

SHERMAN SKOLNICK:

#ell let we tell va what happened in the beq nning, from the
circumstances, that he went arcund que 5t oning everybody. And
then it did not appear that his publication, *Forbesz® magazine,
was gonna publish anything.

We put him in the category of a "vacuum pump”. That iz, on behalf
of certain un-named principals, he was trying to "pick our
brains"”. And establishment journalists act as purported =pies all
along: they show up, they question you, they lead you to believe
that it's going on the air -- it is *not* going on the air. A
transcript of their notes is then shared with the FBI, the NSA,
the CIA. I know a lot about that.

CONSPIRACY NATION:
Yeah, in fact that rings true, that, down in Arkansas, there have
been "journalists"” doing videos of people who were witnesses or
what’"er in a lot of the stuff that's goin' on there. And I've

en hearing that these videos never get marketed but that the
eople on them who volunteer to go "public” wind up in trouble
over what they sav.

C-

’C'

Let me just give you an example. I've already confrontad a long-
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And in 1870, when I had worldwide publicity on a story, a lawsuit
i k:%hght regarding the National Archives —overing up documents
they had which related to a plot against JFK, two-and-a-half
weeks *before* Dallas, he interviewed me -- apparently not to go
on the air -- and then he sort of off-handed admitted to me that
he was in Dealey Flaza at the time of the assassination. And to
disarm me from any questions said, "Well yeah, the CIA tried to
recruit me, Skolnick.”" I said, "Oh really.”

But then what I found ocut is, that thereafter -- and *peior* ko
that time -- Alan Bickley used to interview "peaceniks”". You
know, get all kinds of perscnal and biographical information from
them, interview them on tape, and it never went on the air!

50 then I ran into a courier for a service for "spooks”
espionage. And he says that (the "spooks'" courier), told me how
they transcribe these things, called "out-takes”. Out-takes are
film, tape, and notes that doc not go an the air.

And Alan Bickley, from what I found out, specialized in out-
takes. That is, he was a journalist-spy! (At least it seemed to
me.} Because he interviewed a lot of peaceniks and people like
me, not for the purpose of ever going on the air with any of it,
but a transcript or copy of his notes, or tapes, would then end
up with the FBI or the CIA.

The station that, I belisve he still works or, {is] WBBM-2M
radioc in Chicago. An FBI official { staticn. The place

1t

is loaded with FBI types, pucporting to chnicians, stc.,
running the radio station, which is in .

But the point is, therefore when I ran into Worman, he seemed to
be more of the same. He seemed to be more like Alan Bicklsy.

CONSPIRACY NATION:

Yeah, okay, and when he's FAIPOYﬁEle complaining that he can’t
get you to produce what he purportedly calls "something real”, in
other words, there’'s a pUSuimi*ltf that 2 may not be all he

sgems to be.

SHERMAN SKOLNICK:

All right, in the early 1970s, Carl Bernstein fhe by-lined a
story about Watergate with Bob Woodward) wrote a piece... I think
it was in *Rolling Stone*, that scomewhere between 200 and 400
mass media types are actually spies!

SPIRACY NATION:
eah In fact, I think I've gaot that. I think I had xeroxed that
article {3}.

SHERMAN SKOLNICK:

I got in trouble with the media, pricr to that story, by
identifying who thPY'dkE in Ghi gc I was called a liar all the
way arcund. Then when Ber rrtexn’s story came out, nobody
apcliogized to me.

i got taken of
prinr to *that i
conference on my lawn at the drop of 12t . But hec

forbidden thing, whicFQOIA #56806- tURTS*l‘63o4)w Doel
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And Norman acted in that pattern. If it's not true about him, all

I can say is he acted in that pattern.

*Then*, he did a very mysteriocus thing: on Ldtuxnpu, in signed
articles, either with his initials or actual 1y signed by him,
James Norman, he then attacked his smployer, *Forbes* magazine,
and menticned that there was a conflict of interest {4}; that one
of the bosses of *Forheg* magazine, Caspar Weinberger, the former
sacretary of defense, who was listed as "publisher emeritus”
{that's like a title where he's... You know what "emeritus"
means .)

CONSPIRACY HATION:
"Semi-retired” but involved.

SHERMAN SEQLNICH:

But the point is, he hinted at things that were already in my
stoery ["Foster, Bush Weinberger -- And Pollard” by Sherman H.
Skolnick; see CN 5.43] and which Norman knew about. Mamely, that
Weinberger and [Guorge] Bush were involved with Vincent ®.
Foster, Jr., the White House aider that before he got into the
White House, Foster was an NSA official, and with the help of
Weinberger and Bush had released nuclear secrets to Pollard, who
gave 'em to Israsl for money.

{[l
2}

But the strange thing is that, so far as I know, Notman has not
ﬁacu ""ed Although I think the raticnale behind that is, he may
threatening his bhoss with what is known in law as a
etaliatory discharge” case. That is, if vou get fired because
you did something that's good for the public, you can sue your
employer. 5o it may be they figured out it will cost them more to
defend such a lawsuit than to fire him.

So he continues to put stories on Internst . condemning his
employer {%i. He continues, apparently, to r 2 senior
editor. And he puts these stories that are not published in
*Forbes* on the Internet, or *Media Bypass* magazine, about what
he calls "Fostergate”. And he updates some of these stories from
time to time, according to signed items by him on Internet.

tl

2
AE

\

o, I mean, is he a possible guestionable quantity? It may well
1
He seems to be a nice fellow, in discussicns on the phone.

CONSPIRACY NATION:
il right. And moving along to this person, Crlin Grabbe...

e

34

-

SHERMAN SKOLNICK:

All right. As to him, he was formerly a professor at the @Wharton
School of Business. (Which is supposed tc be a distinguished
business schocl.) He purports to be the director of a
conservative think tank, called the Catc Institute. And he

purports to be an expert on bank encrypticn -- satellites. And he
1 - As of now, I think he's put 18 different stories on
net; under hisl by-line == that relate to my story, by the

-~ and are very FOMA#56806:(URTS 16304) nDoclﬁi..r?QﬂxQS038 Page 136



He 1pmanentlv is what is known in the trade as a "faucet', which

r

is a leaking apparatus on bzhalf of some faction that opposes
some other faction in espionage. (In the espicnage agencies they
have different factions.) But [he seems to be] a front for a

leaking faction.

[«::t0 be continued...]

{3} "The CI& And The Mﬁdla" b Carl Bernstein. *Rolling Stone*
magazine, October 20, 1277

{4} I, personally, have never seen the alleged articles that
Skolnick mentions. If anyone has copies of same (i.e., besides
"Fostergate”, which I already have a copy of), please send them
to me at bigxc@prairienet.org

{5} Again, I have not seen such stories as Skolnick mentions. If
anyone has copy/copies, please e-mail them to ne.

I encaourage distribution of "Conspiracy Nation."”

or information on how to receive the new Conspiracy Nation
Newsletter, send an e-mail message to bigxc@prairienet.org

If you would like "Cﬁnseracv Nation'

address, send a message in the form

to listproc@prairienet.org -- To

form "unsubscribe conspire” to listpro
#Want te know more about Wh watzr,

{1} telnet prairienet.org logon as

Aperi os tuum muto, et causis omnium filicrum gui pertranseunt.
Aperi os tuum, decerne quod justum est, et judica inopem et
pauperem. -- Liber Proverbicrum XMXI: §-95

Brian Francis Redman “The Big ¢”

Coning to vou from Illincis --
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'Ftém.bigxc@ptairienet.othon Aug 21 20:27:17 1995
DatediMon, 21 Aug 25 15:12:45 CDT
From: Brian Redman <bigxc@prairienet.org:>
To: Multiple recipients of list <conspire@prairienet.org:»
Subject: Conspiracy Wation -- Vol. 5§ Num. 24

Canspicacv Nation -- Vol. 5 ©Num. 84

I spoke by phone with Mr. Skolnick on August 18, 1995. Note that
in what follows I neither necessarily agree nor disagree with
either all or parts of ztatements made by Mr. Skolnick. Persons
mentioned are invited to gend rebuttals, of reasonable length,
for probable distribution.

-~ Brian Francis Redman, Editor-in-Chief

U B U T O I T P T R T A
{...continued...]

CONSPIRACY NATICN:

= 2

All right, let me read t
o3

¢ you this purported e
rded to me. I don't know absolutely tha
e, but it's purported to be, and I believe i

{1

pout the RTC {Resolution Trust Corporation], I don't know. I
have too many good leads to follow to worry a
of it. It is possible that someone supplied Skol
disinformation, for which the basic structure of the story
was true but the names were changed to create a diversion and
confusion.

SHERMAN SKCOLWNICK:
What iz he talking about?

CONSRIRACY WATION:
I think he's talking about that RTC transfer of the contingency
fund.

SHEEMAN SKOLNICK:
mel] that's... His contention that it's mis-information is
culous! ®hy? I think I already told vou.

Joseph Andreuccetti [is] a former client of John E. Gierum. And
Analauﬂ"ettl has a major claim against the 353.4 million RTC
ontingency fund in Chicago. In the presence of his former
ient, Andreuccetti {(and myself), John E. Gierum, in January
Gl &unfessed that the Clinton White House was trying to frame

him on the transfer {6}. And that he had previouzsly alzo admitted
& a cloze crony of the Rodham family from Park

is}, where he has his office. He
Hillary's brother. He went to law school wit!

1t couldn't be dis- 1niF‘QJVA#15\§80iﬁ:(UBI§ 1522(;4) ROGLd 'LZQ]t.Qﬁgég Page 133
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that, was *in* *charge* of the 5(-some-odd million dollar
contingency fund. Therefore, I don’t know what Mr. Grabkbe is
talking about, that he thinks I changed the names or am a victim
of dis-information. I dealt directly with the one that was in
charge of 1

CONSPIRACY NATION:

Yeah. And as a matter of fact, Sarah McClendon confirms a lot of
what you've been savin’. In a recent issue of *Relevance*, which
is a newsletter, the editor says that he has talked with Sarah
McClendon, and she -- I don't have the exact gquote at hand -- but
she says, roughly, "...bank fraud, to the tune of $46-60 million
dollars, in Arkansas."” {7}. Which supports what you've been
sayin’' all along.

SHERMAN SKOLNICK:
Right. And what about the thing, that's in the court record, not
disputed, by the top [...tape runs ocut...]

As you know, September 20th, "24, I got over an hour-and-a-half
interview, in the presence of Andrsuccetti, with the spokesperson
for the acting chief of the Criminal Tnvestigation Division of
IRS, Lynette Redmer. And she *voluntesred* about the 350 million
and the transfer of the money and the RTC and all that. And she
brought up things, n : that involved
Whitewater. 5he's up, ckay? (She's a top

TIGO

IRS official:)

And her interview confezsion -~ whatever you want to
call it) is a matt '] It's never been
disputed by her or (8

And because of that confession of an IRS official, as you Encw, I

c
court, that a top Justice

filed a petition, in the federal
Department official flew Jntﬂ Chicago and threatensd me outside
the door of the courtroom! That's still pending too.

And the magistrate, judge, that was inside [the zourtroom], that
just thaLd Lelutlng to this, is a witness. Because her deputy
clerk says thnt "WHe hear everything that's happening cutside.

¥ g PF 9

Move away from the door.”

I was threatened by a Justice Department official, right outside
the door, about the very thing that you're asking me about.

CONSPIRACY NATION:

Yeah, okay. And Grabbe purportedly goes on to add that he's
"focusing on a single wire transfer, which is going to blow this
whole thing wide open. And that is the $286,000 from Vince's
sister to her sister-ln—law.” @hick I think he wrote about in
part 18.

SHERMAY SEOLNTCR:
Yoah 4 [ iread Gt

We know a related detail. Zocordi ory and other
toutine sources, Sheila : =0 Anthony sister of the late
White House deputy counsel Vinceo: xds up the

legisiative affairs depavtment o

i
hand the process FOIA #5680 i050'3>8z Page 139
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attorneys, and U.5. marshalls.
And the magistrate over here in Chicago, outside whose door a
Justice Department official threatened me earlier this year, is
now a pending appointment to be promoted as a U.5. district
judge, which is a lifetime appointment. And her appointment has
heen held up. And among the reasons is my complaint about that
she allowed me to be threatened {cutside her door) about the &4
million dollars by a Justice Department official that, by what ha
said, was threatening to have me jailed! To silence me!

So there's a connection, right between the magistrate, Joan
Lefkow, whose appointment to the district court bench has been
held up.

We sent copies of all this to the chairman of the Senate

Judiciary Committee, Orrin Hatch. And he wrote me back that it's
belng considered.

And so the ratification of her appointment is being held up by
the Senate Judiciary Committee. And the direct connection there:
the one that is in the nominating/selection process of federal
district judges is Foster's sister, the very one that you are
mentioning here, Sheila Foster Anthony, who, according to Grabbe,
transfsrred to Foster's widow, Lisa, 32B86,000. And Grabhe's
implying that there was something secret about it, or that it
riight have been illicit money-laundering funds.

[--etqa ba continued. ..l

e e e S e s e e iy b e T DENTTGARY S een e v o e e s e i s i e o i e S s

{6] The RTC contingency fund, approximately $5%.4 million, was
legedly secretly and illegally transferred to Arkansas to be

to cover up the alleged embezzlement of a bank down there.

{7t "Now in her eighties, McClendon, the grand dame of the
®ashington press corps told your editor in mid-May that thare
were sixteen sealed indictments sitting in the Arkansas District
kourt, thrse of which indict Hillary Rodham Clinton with bank

ud to the tune of $47-60 million, obstruction of justice, and
p0551blv perjury.” *Relevance* newsletter, June/July 1895. Call
1-800-626-8944 to subscribe.

{8} Excerpts from "Second Amended Verified Complaint"”, case No.

892 C 7048, United States District Court, Northern District of
T1llinois, Fastern Division:

Z. That on September 20, 19%%4, Sherman H. Sko
Andreuccetti went to the 14th floor af the hu
South Dearborn Street, Chicago, Illinois, Int
%4 i £

3 2

Criminal Investigation Division. G
and wishes to speak with the Chie

r venu
nick said he i=
t f ti

Chief of €.2.0.

ZA. B woman came to a door, said she speaks for the Chief,
later identifying herself as Lynette Redmer nd ushered

£

i
Skolnick and Andreuccetti to a conference ro

sed words and =3 to show she had
of Joe's [Andreuccetti’s] nroklem. She '
or more million zol fund parked b
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part of the details of Joe's [An etti’'s] pieces of
litigation. Turning to Joe, she said, "Well your claim
against the fund is mostly 322 million dollar punitive damage
claim from your DuPage matter,"” which Joe [Andreuccetti]
disputes. She said, "The transfer (secretly) of 50 million to
Little Rock, that was Whitewater, right?" Skolnick confirmed
that is correct. "They only nesded 47 (million) down there,
what happened to the 3 million difference?” Confirming that
she knew from inside details that the Fresident and First
Lady are accused by soms in R.T.C. of being implicated in the
embezzlement of 47 million dollars mizsing from Madison
Guaranty Savings & Loan of Little Rock. "Do you know exactly
where in a secret trust they have the 50 million in Little
ock?" she said to Skelnick, whe said "The 3 million
difference is for so-called "transportation’ expense, that
i3, street tax." She was aware that John E. Gierum was
implicated in said transfer and was a close crony of First
Lady Hillary.

2 the new Conspiracy Nation
age to bigxc@prairienet.org

If vyou would like "Conspiracy Nation” sznt to yvour e-mail

address, send a message in ths form "subscribe conspire My HName”
tor da tpror@ulalrle et.org -- To cancel, send a message in the
form "unsubscribe conspire” to listproc@prairienet. cryg

ahoma City bombing, etc?
‘visitcr” (3) go citcom

Aperi os tuum muto, et causis omnium filiorum qui pertranseunt.
Aperi os tuum, decerne guod justum est, et 3ud1ra inopem et

pauperen. ~- Liksr Proverbiorum XXXI: §-9
Brian Francis Redman bigxclprairienet.org "The Big C"

FOIA #56806 (URTS 16304) Docld: 70105038 Page 141



